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رئیس اتاق بازرگانی کرمان: 

توسعه پایدار، طراحی دانشگاه هایی 
با رویکرد محیط زیستی می طلبد
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 مدیریت اشتباه مقصر بحران کم آبی

لزوماحداثبیمارستانتامیناجتماعیدربماحساسمیشود
سـکینه خدیـش- سرپرسـت تامیـن اجتماعـی بـم گفـت: بـا 
توجه بـه جمعیت پوشـش بیمه ای بسـیار بالای شـرق اسـتان 
کرمـان و بیـش از ۳۰ هـزار بیمـه شـده ، احـداث بیمارسـتان 

تامین اجتماعی در بم احساس می شـود. منصور زیدآبادی در 
جمع خبرنگاران با اشـاره به نیاز شـرق اسـتان کرمان بـه احداث 
بیمارسـتان تامیـن اجتماعـی در بـم توضیـح داد: قبـل از زلزله 

سـال ۸۲ درمانـگاه تخصصـی تامیـن 
اجتماعی در بم دایر بوده اما متاسـفانه 

بعـد از زلزله بـه یـک درمانـگاه عمومی تبدیل شـده اسـت .

بحران کم آبی به گردن مدیریت اشتباه منابع آبی نه تغییرات اقلیم

محمدعابدینژادداورانی
بهشرکتسرمایهگذاریمسرفت

بازگشت
عوارضصادراتی
سیبزمینیوپیاز

فرمانـده پلیـس راه شـمال اسـتان کرمـان بـا اشـاره بـه حضـور پلیـس جاده هـای فرعـی و 
روسـتایی اسـتان کرمـان، اظهار داشـت: اولویـت، اعـزام، کنتـرل و حضور تیم های گشـت 
پلیس جاده های اسـتان، بر اسـاس تجزیه و تحلیل تصادفات، حوادث و تراکم خودروها 
در این محورها انجام می شـود. سـرهنگ علی رضایی  با بیـان اینکه همکاران ما براسـاس 
تجزیـه و تحلیل تصادفـات در محـور هایی که حساسـیت بالایـی دارند، حضور پیـدا کرده 
و با آن دسـته از تخلفاتی که باعـث بروز حوادث می شـود، برخـورد می کنند، ادامـه داد: در 

هشـت ماهه نخسـت سـال جاری در حوادثـی کـه در محورهای شـمال اسـتان 
اتفاق افتـاده ۳۴۴ نفر جـان خـود را از دسـت دادند.

۳۴۴نفر،تلفاتجادهای
محورهایشمالاستانکرمان

عابدی نـژاد داورانـی کـه پیـش از ایـن قـرار بـود در هیـات مدیـره 
شـرکت ملی مس ایران صاحب یک کرسـی شـود پس از ناکامی 

در تصاحـب ایـن صندلـی حـالا بـه عنـوان مدیرعامـل شـرکت سـرمایه گـذاری مـس 
معرفـی می شـود.

بـه گـزارش کرمـان نـو عابدی نـژاد داورانـی کـه پیـش از ایـن قـرار بـود در هیـات مدیـره 
شـرکت ملـی مـس ایـران صاحـب یـک کرسـی شـود پـس از ناکامـی در تصاحـب ایـن 
صندلـی حـالا بـه عنـوان مدیرعامـل شـرکت سـرمایه گـذاری مـس معرفـی می شـود.
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آغازراهپیگیریهایکشوری
دادگستریکرمانبرایحل

مشکلاتصنایع
رییس کل دادگستری کرمان گفت: تسـریع در رفع موانع 
تولید از جملـه در حوزه بانک هـا و دسـتگاه های اجرایی، 

موجب توسعه سـرمایه گذاری و اشـتغال خواهد شد.
رییس کل دادگسـتری اسـتان کرمان در نشست سـتاد اسـتانی اجرای سیاسـت های کلی 
اقتصاد مقاومتـی در قـوه قضاییه و رفـع موانع تولید اسـتان کرمـان از آغـاز پیگیری های 
ویـژه دسـتگاه قضایی بـرای حـل مشـکلات صنایع اسـتان در سـطح کشـوری خبـر داد و 
گفت: ممکن اسـت که بسـیاری از مشـکلات صنایع اسـتان در سـایر اسـتان ها نیـز مانع 
تولید باشـند و از این رو دسـتگاه قضایـی این موضوعـات را به نحوی پیگیـری می کند تا 

منافـع آن بـه تمام کشـور تسـری یابد.

ادامه مطلب را در 
صفحه 2 بخوانید 

صفحه 8 را 
بخوانید

صفحه 8 را 
بخوانید

2 کشت فراسرزمینی حکم اجاره نشینی داردکشت فراسرزمینی حکم اجاره نشینی دارد
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

سال پنجم      شماره پیاپی 1383      چهارشنبه 23 آذرماه  1401      8 صفحه      قیمت 2000 تومان  

رئیس سازمان مردم نهاد هکا: کشت فراسرزمینی خیانت به کشور است

رئیس اتاق بازرگانی کرمان با اشاره به اینکه کشور به فارغ التحصیلان 
متخصص، دانشـمند، کارآفریـن، ارزش آفریـن، جامع نگـر و موثر بر 
محیط و حافظ محیـط زیسـت نیـاز دارد، گفت: بـرای حل معضلات 
پیچیده اسـتان نیاز داریم تا دانشگاه به سوی نسل پنجم حرکت کند.  
سـیدمهدی طبیب زاده، در آیین نکوداشت پژوهشـگران و فن آوران 

برگزیده سال ۱۴۰۱ استان کرمان با حضور مدیران دانشگاهی و اجرایی 
استان، در تالار وحدت دانشگاه شـهید باهنر کرمان افزود: برای اینکه 
همکاری های منسـجم تر، هدفمندتر و نتیجـه گرا  تر بین دانشـگاه و 
اقتصاد شکل گیرد، با توجه به وسعت و تنوع همکاری بین دو طرف 

باید چارچوبی توسـعه یافته برای آن در نظر گرفته شـود.

آگــــــــهی اصلاحــــــــی

روابط عمومی اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان کرمان شناسه 1422325

 پیـرو آگهـی اجـرای مقررات ماده 2 قانون حفـظ و حمایت از منابع طبیعی و ذخائر جنگلی ) آگهی تشـخیص 
منابـع ملـی و مسـتثنیات( منـدرج در روزنامـه کثیرالانتشـار پیـام مابـه شـماره 2429 مـورخ 1401/8/19 و 

روزنامـه محلـی کاغذوطـن بـه شـماره 1357 مـورخ 1401/8/19 در خصـوص آگهـی اراضی پـاک 2-اصلی از بخـش 8 کرمان 
موسـوم بـه سرآسـیاب شـش چتـرود واقـع در شهرسـتان کرمـان کـه در ردیـف14 آگهـی فـوق چـاپ گردیـده ،به اطـاع می 
رسـاند اطاعات مربوط به مسـاحت  اراضی)مسـتثنیات و ملی( پاک صدر الذکر اشـتباهاً چاپ شـده اسـت، لذا مسـاحت های 

اصاحـی اراضـی بدین شـرح می باشـد،
مسـاحت کل اراضـی 356/1393 هکتـار )اراضی ملی62/3905 هکتـار و اراضی مسـتثنیات 293/7488 هکتار(، 
ایـن آگهـی صرفـاً جهـت اطـاع عمـوم منتشـر، تـا چنانچه به تشـخیص مذکـور معتـرض می باشـند، اعتـراض خـود را کتباً به 
همـراه مـدارک و مسـتندات قانونـی بـه دبیرخانـه هیئت مقـرر در قانـون تعیین تکلیـف اراضی اختافـی مسـتقر در اداره منابع 

طبیعـی و آبخیـزداری شهرسـتان مربوطـه ارسـال، تا مورد رسـیدگی قـرار گیرد . 

آگــــهی مناقصـــات

 شناسه : 1426371 شرکت شهرکهای صنعتی کرمان

شـرکت شـهرکهای صنعتی کرمان در نظر دارد پروژه  ها به شـرح جدول ذیل، را از طریق برگزاري مناقصه 
عمومـی ، بـر اسـاس آیین نامـه برگزاري مناقصات  به پیمانکار واجد شـرایط واگذار نماید. کلیـه مراحل برگزاری 

مناقصه از دریافت اسـناد مناقصه تا ارائه پیشـنهاد مناقصه گران و بازگشـایی پاکت ها از طریق درگاه سـامانه تدارکات الکترونیکی دولت 
)سـتاد( بـه آدرس www.setadiran.ir  انجـام خواهـد شـد و لازم اسـت مناقصه گـران در صورت عدم عضویت قبلـی، مراحل ثبت نام 

در سـایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شـرکت در مناقصه محقق سـازند. 
تاریخ انتشار مناقصه در سامانه روز سه شنبه مورخ 1401/09/22 می باشد.

مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت: تا ساعت 18:00 روز دوشنبه مورخ 1401/09/28.
مهلت زمانی ارائه پیشنهادات: تا ساعت 14:00 روز دوشنبه مورخ 1401/10/12.

زمان بازگشایی پاکات ارزیابی کیفی: ساعت 14:30 روز دوشنبه مورخ1401/10/12.
اطاعـات تمـاس دسـتگاه مناقصـه گـزار جهت دریافـت اطاعات بیشـتر در خصوص اسـناد مناقصه و ارائـه  )پاکت الـف(: کرمان- 

بلوار شـهید عباسـپور)پارادیس(- نبش میدان عاشـورا- تلفـن:034-31272012
اطاعـات تمـاس سـامانه سـتاد جهـت انجام مراحـل عضویت در سـامانه: مرکـز تمـاس 41934-021 دفتر ثبت نـام: 88969737 

و 021-85193768
اطاعـات تمـاس دفاتـر ثبـت نـام سـایر اسـتانها، در سـایت سـامانه )www.setadiran.ir( بخـش »ثبـت نام/پروفایـل  تامین 

کننده/مناقصـه گـر« موجود اسـت.

شماره 
محل تامین محل اجراي پروژهشرح موضوع مناقصهمناقصه

اعتبار
برآورداولیه     
)میلیون ریال(

مبلغ تضمین
رتبه مورد نیازشرکت در مناقصه

حداقل پایه 5 راه 1،852،000،000 ریال37025داخلیشهرک صنعتی راورتهیه مصالح و زیرسازی و آسفالت539د1401 

حداقل پایه 5 راه  1،363،000،000 ریال27247داخلیناحیه صنعتی زیدآبادتهیه مصالح و زیرسازی معابر  540د1401 

حداقل پایه 5 راه 2،911،000،000 ریال58213داخلیشهرک صنعتی انارتهیه مصالح و زیرسازی و آسفالت541د1401

حداقل پایه 5 راه643،000،000 ریال12851داخلینواحی صنعتی پاریز و بلوردتهیه مصالح و احداث کانال حفاظتی542د1401

تهیه مصالح و زیرسازی و آسفالت 543د1401
حداقل پایه 5 راه 468،000،000 ریال9355داخلیشهرک صنعتی بمبخشی از محوطه خدماتی

اطلاعیهخبر

به اسـتحضار هـم اسـتانی های عزیـز به ویـژه گنـدم کارانی که 
دارای زمین کشـاورزی آبی هسـتند می رسـاند که دولت در سال 
جاری در راسـتای حمایـت از کشـاورزان گندم کار پروژه کشـت 

قـراردادی گندم را در کل کشـور اجرائی کرده اسـت.

مزایای کشت قراردادی گندم آبی در سال زراعی 1401-1402
1- تامین 50 درصد هزینه کودهای مصرفی فسفاته و پتاسه

2- پرداخـت مبلغ 100 هـزار تومن بـه ازای هر یـک تن گنـدم تحویلی به 
دولت بابـت کمـک هزینه حمل

3- تخفیف 20 درصدی حق بیمه محصولات کشاورزی )گندم(
لازم بـه ذکر اسـت کشـاورزانی که قبـا اقدام به کشـت محصـول آبـی گنـدم نموده انـد می توانند اقـدام به 
انعقاد قـرارداد نمـوده و از مزایای پرداخت کمـک هزینه کرایه حمـل و تخفیف بیمه و همچنین سـرک کود 

فسفاته و پتاسـه تخصصی توسـط سـازمان جهاد کشـاورزی بهره مند شوند.

مراحل انعقاد قرارداد:
کشـاورزان عزیز پس از مراجعه به مراکز جهاد کشـاورزی محل کشـت محصـول و ثبت اطاعات در سـامانه 
پهنه بندی بایسـتی اپلیکیشـن )نرم افزار( کشـت قراردادی گندم را از سـایت شـرکت بازرگانی دولتی ایران 

gtc.ir  به نشانی
دریافت و مراحـل ثبت و امضـا قـرارداد را بـا وارد کردن کد ملـی و شـماره تماس همـراه اول به نام کشـاورز 
و میزان سـطح مـورد نظر کشـت انجـام دهند و سـپس پرینـت قـرارداد را به همـراه سـفته به مراکـز جهاد 

کشـاورزی جهـت دریافت کـود تحویـل نمایند.
جهت کسـب اطلاعات بیشـتر می توانند به مراکز جهاد کشـاورزی شهرسـتان و یا اداره کل غله 
و خدمات بازرگانی مراجعـه و یا با شـماره تمـاس 31-03432123630 داخلـی 136 و 134 تماس 

حاصل فرمایند.
روابط عمومی اداره کل غله و خدمات بازرگانی استان کرمان

اطـــــــــــــلاعیه

پژوهشگر حوزه آب: الگوی مدیریتی آب ما بر پایه ذخیره سازی سطحی در مخازن سدها بوده، که اگر تلفات تبخیر هم نداشتیم، این سازه ها حتی قدرت 
مهار رواناب ها و ذخیره سازی هم نداشتند.
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خبر
پورابراهیمی: 

کمیسیون ویژه ای برای 
نظارت بر اجرای قانون 

جوانی جمعیت تشکیل شود
رئیس کمیسـیون اقتصادی مجلس شورای 
اسـامی تاکید کرد: بهتر است یا کمیسیون 
مشـترک مسـیر نظـارت بـر اجـرای قانـون 
جوانی جمعیت را دنبال کند و یا کمیسـیون 
ویـژه ای بـرای نظـارت بر اجـرای ایـن قانون 

شـکل گیرد.
محمدرضـا پورابراهیمـی در جلسـه علنـی 
مجلس و در جریان بررسی گزارش مشترک 
کمیسـیون فرهنگی، اجتماعی و بهداشت و 
درمان در مـورد نحوه عملکرد دسـتگاه های 
مسـئول در اجرای قانون حمایـت از خانواده 
و جوانـی جمعیـت در اخطـاری بیـان کـرد: 
همانطور که همکاران توضیح دادند بخشـی 
از احکام قانونـی در قانون حمایـت از خانواده 
و جوانی جمعیت اجرایی نشـده و بخشـی از 
آنها در حـال اجـرا اسـت. بخش عمـده ای از 
احکام بودجه ای در این قانـون بر زمین مانده 
اسـت و یک سـوم احـکام اصلـی قانـون نیز 
اجرایی نشـده اسـت. ایـن قانـون در مجلس 
در کمیسـیون مشـترک بررسـی و تصویـب 
شـد و کار خوبی اسـت امـا کمیسـیون های 
اصلـی اکنـون نمی تواننـد بـر اجـرای ایـن 
قانـون نظـارت داشـته باشـند. چـرا کـه در 
آئین نامه محدودیتـی وجـود دارد. او در ادامه 
اظهار کرد: با توجـه به اهمیت قانـون جوانی 
جمعیـت و ضـرورت کاهش سـن جمعیتی 
کشـور لازم اسـت به صورت ویژه این موضوع 
دنبال شـود. نماینده مـردم کرمـان در ادامه 
اظهار کـرد: بـه نظر می رسـد که بهتر اسـت 
هیات رئیسـه به این موضـوع ورود کنـد تا یا 
کمیسـیون مشـترک کار نظارت خـود را در 
خصـوص اجرای قانـون حمایت از خانـواده و 
جوانـی جمعیت دنبـال کند و یا کمیسـیون 
ویـژه ای در ایـن حـوزه تشـکیل شـود. ایـن 
قانـون مطالبـه رهبـر انقـاب بـوده و باید با 
جدیت در مجلس دنبال شود. قالیباف رئیس 
مجلس شورای اسامی در پاسـخ به اخطار او 
بیان کرد: مـا نیز مکلـف به اجـرای آئین نامه 
بـوده و نمی توانیـم در هیـات رئیسـه قانـون 
آئین نامه را زیر پـا بگذاریم. اکنـون نیز دو تن 
از نمایندگان به عنوان ناظر مجلس در سـتاد 
ملی جمعیت حضور دارند و کمیسـیون های 
تخصصی نیـز می توانند ایـن قانـون را دنبال 
کنند اما مـا در هیات رئیسـه این موضـوع را 
مطـرح می کنیم تـا اگر اشـکالی وجـود دارد 

مرتفع گـردد.

آغاز راه پیگیری های 
کشوری دادگستری کرمان 
برای حل مشکلات صنایع 

رییس کل دادگسـتری کرمان گفت: تسریع 
در رفـع موانـع تولیـد از جملـه در حـوزه 
بانک هـا و دسـتگاه های اجرایـی، موجـب 
توسعه سـرمایه گذاری و اشتغال خواهد شد.
رییـس کل دادگسـتری اسـتان کرمـان در 
نشسـت سـتاد اسـتانی اجرای سیاست های 
کلـی اقتصـاد مقاومتـی در قـوه قضاییـه و 
رفـع موانـع تولیـد اسـتان کرمـان از آغـاز 
پیگیری هـای ویـژه دسـتگاه قضایـی بـرای 
حـل مشـکات صنایـع اسـتان در سـطح 
کشـوری خبـر داد و گفـت: ممکن اسـت که 
بسیاری از مشـکات صنایع اسـتان در سایر 
اسـتان ها نیز مانـع تولیـد باشـند و از این رو 
دسـتگاه قضایی ایـن موضوعـات را به نحوی 
پیگیری می کند تـا منافع آن به تمام کشـور 

تسـری یابـد.
حجـت الاسـام ابراهیـم حمیدی،احقـاق 
متقابـل حقـوق دولـت و سـرمایه گـذاران را 
یـک اولویـت ذکر کـرد و ادامـه داد: دسـتگاه 
قضایـی در کنار حمایـت قاطـع و قانونـی از 
صنایع و واحد هـای تولیدی، به نحـوی اقدام 
می کند کـه حقوق دولـت نیز حفظ شـود. او 
با اشـاره بـه ظرفیت هـای گسـترده صنعتی 
اسـتان کرمان و فعالیـت صنایـع منحصر به 
فرد در این اسـتان، تصریـح کرد: تسـریع در 
رفع موانع تولیـد از جمله در حـوزه بانک ها و 
دسـتگاه های اجرایی، موجب توسعه سرمایه 

گـذاری و اشـتغال خواهد شـد.
حجـت الاسـام حمیـدی افـزود: سـرمایه 
گذاری گسـترده ای در اسـفندقه با اشـتغال 
و ارزآوری زیاد پیش بینی شـده اسـت و لازم 
اسـت که سیسـتم بانکی و اجرایـی حمایت 
لازم از توسعه اقتصادی منطقه را مورد توجه 
قـرار دهنـد. او بـا اشـاره بـه ایـن مطلـب که 
دربـاره محرومیـت منطقه اسـفندقه همین 
بس که ایـن منطقه هنوز گازرسـانی نشـده 
اسـت، تاکید کرد: گازرسـانی به اسفندقه در 
راسـتای توسـعه فعالیت های اقتصـادی این 
منطقـه از اهمیت ویـژه ای برخوردار اسـت و 

بایـد مـورد توجه ویـژه قـرار گیرد.
نماینـده عالـی دولـت در اسـتان کرمان در 
ادامه برای حل مشـکات شـرکت مهندسی 
و دانـش بنیـان فکـور صنعـت نیـز گفـت: 
هرگونـه تـرک فعـل در اجـرای مصوبـات 
قانونی مـورد پیگیـری دسـتگاه قضایـی در 
سـطح اسـتان و کشـور قرار می گیرد. حجت 
الاسـام حمیـدی اظهارداشـت: بـرای برون 
رفت از مشـکل شـرکت فکور صنعـت، عدم 
اجرایـی برخـی مصوبـات از سـوی یکـی از 
هولدینگ هـای اقتصـادی به سـتاد مرکزی 
اقتصـاد مقاومتـی قـوه قضاییـه منعکـس و 
پیگیـری می شـود تـا در مسـیر رفـع ایـن 
مشکل اقدام شـود. همچنین در این نشست 
مشـکات اروند چرخ در زمینه تامین رینگ 
نیـم سـاخته مطـرح شـد و مقـرر گردیـد 
پیشـنهاد این شـرکت از سوی دسـتگاه های 

ذیربط بررسـی شـود.

رئیس اتاق بازرگانی کرمان: 

توسعه پایدار، طراحی دانشگاه هایی با 
رویکرد محیط زیستی می طلبد

رئیـس اتـاق بازرگانـی کرمـان بـا اشـاره بـه اینکـه کشـور بـه فـارغ 
التحصیان متخصص، دانشـمند، کارآفریـن، ارزش آفرین، جامع نگر 
و موثر بـر محیـط و حافظ محیط زیسـت نیـاز دارد، گفت: بـرای حل 
معضات پیچیده اسـتان نیاز داریم تا دانشـگاه به سـوی نسـل پنجم 

حرکـت کند. 
سـیدمهدی طبیب زاده، در آیین نکوداشـت پژوهشـگران و فن آوران 
برگزیده سـال 1401 اسـتان کرمـان با حضـور مدیران دانشـگاهی و 
اجرایـی اسـتان، در تالار وحدت دانشـگاه شـهید باهنر کرمـان افزود: 
برای اینکه همکاری های منسـجم تر، هدفمندتر و نتیجـه گرا  تر بین 
دانشـگاه و اقتصاد شـکل گیرد، بـا توجه به وسـعت و تنـوع همکاری 
بیـن دو طرف بایـد چارچوبی توسـعه یافتـه بـرای آن در نظـر گرفته 

. د شو
او ادامـه داد: در اتـاق کرمان بـه موضوعاتـی مانند آمـوزش، پژوهش، 
کارآفرینی، مسـئولیت اجتماعی، محیط زیسـت، جامعه، بهره وری، 
صنعت نسـل چهارم و پنجم، مدیریت دانش، مهارت آمـوزی، اقتصاد 
دانـش بنیـان و دانش فنـی پرداخته ایـم کـه در ارزش های دانشـگاه 

نسـل چهـارم و پنجم نیـز می گنجد.
 طبیب زاده تصریـح کرد: پیچیدگی و درهم تنیدگی مسـائل کسـب 
و کار، توسـعه، پایـداری در توسـعه، تعامات جامعه و محیط زیسـت 
توسط دانشگاه نسل سـوم حل نمی شـود، بلکه دانشـگاه باید نسبت 
به توسـعه اجتماعی اقـدام کند تـا اثرات ملمـوس بر محیـط به جای 

بگذارد.
رئیس اتاق کرمان خاطرنشـان کـرد: دانشـگاه باید در راسـتای یاری 
رسـاندن به اشـتغال آفرینـی، بـرای مخاطبین خـود که به دانشـگاه 
اعتمـاد کرده انـد، اثرگذار باشـد. او بیـان کرد: جامعـه انتظـار دارد که 
یک دانشـگاه آموزش دهنده، پژوهنـده و کارآفریـن، بتواند تاثیر خود 
را با رویکرد ارتقا سـطح اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی زندگی، منابع 
انسانی، ارتقا سـطح زندگی و رشـد فرهنگی نشـان دهد که به همین 
دلیل دانشگاه نسـل چهارم طراحی شـد تا بر محیط پیرامون تاثیرات 

مثبت خود را بر جـای گـذارد و آن را متحول سـازد.
طبیـب زاده، اظهار کـرد: با مطـرح شـدن بحث توسـعه پایـدار، لزوم 
طراحـی دانشـگاه هایی با رویکرد محیط زیسـتی احسـاس می شـود 
کـه تلفیـق توانمندی هـای اتـاق بازرگانـی بـا دانشـگاه، می توانـد به 
تحقق این موضـوع کمک کنـد. او اظهار کرد: با تلفیـق منابع فیزیکی 
موجود و برداشـت عالمانه از آن، اقتصاد اسـتان و آینـده آن را که بر دو 
پایه اقتصـادی ناپایدار معـدن و کشـاورزی تکیه داده، نجـات می یابد 
و این راهی الزامی اسـت و نـه انتخابی، پـس باید این هشـدار را جدی 
بگیریم. گفتنی اسـت، در جشـنواره تجلیل از پژوهشـگران و فناوران 
برتر سـال 1401 اسـتان کرمـان از 66 نفر پژوهشـگر و فنـاور برتر در 

11 بخش تجلیل شـد.

344 نفر، تلفات جاده ای محورهای 
شمال استان کرمان

فرمانده پلیـس راه شـمال اسـتان کرمـان با اشـاره به حضـور پلیس 
جاده های فرعـی و روسـتایی اسـتان کرمان، اظهـار داشـت: اولویت، 
اعـزام، کنترل و حضـور تیم های گشـت پلیـس جاده های اسـتان، بر 
اسـاس تجزیه و تحلیل تصادفـات، حـوادث و تراکم خودروهـا در این 

محورهـا انجام می شـود.
سـرهنگ علی رضایی  بـا بیان اینکـه همکاران مـا براسـاس تجزیه و 
تحلیل تصادفـات در محور هایی که حساسـیت بالایـی دارند، حضور 
پیدا کرده و بـا آن دسـته از تخلفاتی که باعـث بروز حوادث می شـود، 
برخورد می کنند، ادامه داد: در هشـت ماهه نخسـت سـال جـاری در 
حوادثی که در محورهای شـمال اسـتان اتفـاق افتـاده 344 نفر جان 
خـود را از دسـت دادنـد. فرمانـده پلیس راه شـمال اسـتان کرمـان با 
اشـاره بـه اقدامـات انجام شـده در هشـت ماهه نخسـت سـال جاری 
در محورهـای فرعی و روسـتایی اسـتان، بیان کـرد: تمرکـز و راهبرد 
پلیـس در این حـوزه بـر آمـوزش، فرهنگ سـازی ترافیـک و اقدامات 

فرهنگی اسـت.
او بـه آمـوزش و بازآمـوزی مقـررات راهنمایـی بـرای نـاوگان باربری 
و مسـافربری و اهـدای کاه ایمنـی و نصـب برچسـب بـر روی 
موتورسـیکلت ها و آمـوزش موتورسـیکلت سـواران نیـز اشـاره کـرد 
و افـزود: آمـوزش راننـدگان ادوات کشـاورزی و وانت بارهـا و نصـب 
برچسـب بر روی ایـن ماشـین آلات و خودروهـا جهت دیده شـدن از 

دیگـر اقدامـات انجـام شـده در ایـن حـوزه اسـت.
رضایی با بیـان اینکه بـا پیگیری های انجام شـده اجرای سـرعت کاه، 
نصـب تابلوهـای اطاعاتـی، اصـاح شـیب شـیروانی و شانه سـازی 
محورها توسـط راهداری انجام شـده اسـت، گفت: چیزی کـه در این 
راسـتا مورد تاکید اسـت، فرهگ سـازی احترام به قوانیـن راهنمایی و 

رانندگـی در راسـتای حفظ جـان خودمان اسـت.
او بـا اشـاره به عوامـل اصلی بـروز حـوادث رانندگـی در کرمـان، بیان 
کرد: خسـتگی و خواب آلودگی یکی از مهمترین عوامل بـروز حوادث 
جاده ای اسـت کـه کمتر از سـوی راننـدگان مـورد توجه قـرار گرفته 
اسـت. فرمانـده پلیـس راه شـمال اسـتان کرمـان بـا تاکید بـر اینکه 
راننـدگان باید پـس از یک سـفر طولانی بـه انـدازه کافی اسـتراحت 
داشـته باشـند، ادامه داد: عدم اسـتفاده از داروهای خواب آور قبل و در 
هنگام رانندگی و در صورت احسـاس خسـتگی و سـنگینی چشم ها 

حتمـاً در یک محـل امن توقـف و اسـتراحت کنند.

خبر   بحران کم آبی به گردن مدیریت اشتباه منابع آبی نه تغییرات اقلیم

مدیریت اشتباه مقصر بحران کم آبی
 پژوهشگر حوزه آب: الگوی مدیریتی آب ما بر پایه ذخیره سازی سطحی در مخازن سدها بوده، که اگر تلفات تبخیر هم نداشتیم، این 

سازه ها حتی قدرت مهار رواناب ها و ذخیره سازی هم نداشتند 
گزارش

رسالت
پـس از بارندگی هـای هفتـه گذشـته، دلخـوش 
بـه جبـران کمبـود آب بودیـم، امـا به واقـع شـرایط 
وخیـم اسـت، آنچنـان وخیـم  کـه جبران کننـده 
کـم بارشـی های گذشـته نیسـت و اگـر تغییـری در 
سیاسـت ها و نحـوه مدیریـت منابع آب حاصل نشـود، 

بحرانـی بـزرگ و بـزرگ تـر رقـم می خـورد. 
امسـال سـومین سـالی اسـت کـه ایـران در چنـگال 
خشکسـالی گرفتـار شـده، امـا نبایـد فرامـوش کـرد 
که بخـش عمـده سـرزمین مـا در اقلیـم خشـک قرار 
گرفتـه و حـد متوسـط بـارش  آن نیـز یـک چهـارم 
متوسـط بارش هـای جهانـی بـرآورد شـده و در اثـر 
دگرگونی هـای اقلیمـی رژیـم بارشـی هـم در اغلـب 
مناطق جهان دسـتخوش تغییراتی شده اسـت. از این 
رو، برخی پژوهشـگران، قصور را تمام و کمال به گردن 
خشکسـالی و تغییـرات اقلیمـی می اندازنـد و گروهی 
مدیریت ناکارآمد و ناسـازگار با شـرایط آبی کشـور را، 
عامل وقـوع بحرانـی جبران ناپذیـر می داننـد. اما همه 
متفق القـول بـر ایـن باورنـد کـه بایـد شـیوه مدیریت 
منابـع آب ناظر بر این مسـائل تغییـر کنـد، اتفاقی که 
از دیـد برنامه ریـزان مغفـول مانـده و نسـخه ای بـرای 

نجـات آب ندارنـد. 
»عباس محمـدی« فعال محیط زیسـت و کارشـناس 
بـر  از تحـول و دگرگونـی اساسـی  حـوزه آب، 
سیاسـت های مدیریـت آب بـه عنـوان اقدامـی لازم 
و راهبـردی یـاد می کنـد. او بـا بیـان ایـن عبـارت که 
»میانگیـن بارش هـای مـا، در 10 سـال اخیـر تغییـر 
معنـاداری بـا میانگیـن درازمـدت نداشـته، می گوید: 
»اگـر 10 سـال گذشـته را بـا 10 سـال قبـل تـر از آن 
مقایسـه کنیم، درمی یابیـم کـه میانگیـن بارندگی ما 
چندان تغییـری نکـرده، اما آنچه بسـیار تغییـر کرده، 
مسـئله گرمایش زمین اسـت کـه نتیجـه آن، افزایش 
تبخیر بوده اسـت. بـه این مفهـوم که بخـش بزرگی از 
بارش هـا، پیـش از  نفـوذ در خـاک تبخیر خواهد شـد 
و حتی برفـی کـه در کوهسـتان باریده، پیـش از ذوب 
شـدن و تقویـت سـفره های آب زیرزمینی، به سـرعت 
تصعید می شـود، زیـرا گرمای جـو، اجـازه نمی دهد به 

تدریـج ذوب و در زمیـن فـرو رود.«

 الگوی مدیریتی ما، ذخیره سازی 
سطحی آب است

حـال اینکـه تفکـر مدیریتـی و خـط مشـی سیاسـت 
گـذاران حـوزه آب، همچنـان بـر محوریت سدسـازی 
و انتقـال آب می چرخـد، اقداماتـی که مطابـق دیدگاه 
»محمدی« پاسـخگوی نیـاز امروز نیسـت. ایـن فعال 
محیـط زیسـت و کارشـناس حـوزه آب اعتقـاد دارد 
کـه  اقداماتی کـه در حـوزه مدیریـت منابـع آب انجام 
می شـود، سـازگار با تغییـرات اقلیمـی نیسـت و هیچ 
نشـانه ای از اصاح سیاسـت ها در وزارت نیرو مشاهده 

نمی شـود. 
»حمید سینی سـاز«- پژوهشـگر حـوزه آب، از الگوی 
مدیریتـی آب مـا کـه تاکنـون بـر پایـه ذخیره سـازی 
سـطحی آب در مخـازن سـدها بـوده، انتقـاد می کند. 
او این آمـار را ارائه می دهد کـه در ابتـدای انقاب، 13 
سـد بزرگ در کشـور وجود داشـت، ولـی ایـن میزان، 
در حال حاضر به 360 سـد بزرگ رسـیده کـه به گفته 
او، نشـان می دهـد، الگـوی مدیریتـی مـا بـر ذخیـره 
سـازی سـطحی آب معطوف بـوده اسـت. سینی سـاز 
عنوان می کنـد: »هنگامی کـه دریاچه سـد در معرض 
تابـش خورشـید و وزش بـاد قـرار بگیـرد، تبخیـر آن 
بسـیار بیشـتر از حالتی اسـت کـه منبـع آب در مبداء 
بـارش، بـه سـفره های آب زیرزمینـی هدایـت شـود. 
سـدهایی که بـا صـرف هزینه هـای نجومـی از بودجه 
کشـور سـاخته شـده، نمی تواند رواناب ها را آنطور که 
باید و شـاید مهار و ذخیره کنـد. اگر تلفـات تبخیر هم 
نداشـتیم، این سـازه ها حتی قـدرت مهار روانـاب ها و 
ذخیره سـازی هم نداشتند. نشـان به آن نشـان که در 
جریـان سـیاب 97- 98، فقط نزدیک بـه 40 میلیارد 
متـر مکعـب آب در تعطیـات نوروز سـال 98 بـه دریا 
سـرازیر شـد و سـدها تـوان ذخیره سـازی نداشـتند. 
در جریـان بارندگی هـای نیمـه دوم تابسـتان امسـال 
نیـز، طبـق آمـاری کـه سـخنگوی صنعـت آب وزارت 
نیـرو ارائـه کـرده، سـدها از کل بارندگـی هایـی کـه 
17 میلیـارد متـر مکعـب در کشـور، آورد آبی داشـته، 

تنها توانسـتند 
350 میلیون متـر مکعب را ذخیره کننـد، یعنی رقمی 
بسـیار ناچیـز کـه عمـده ایـن منابـع آبـی اصـا وارد 
دریاچه سـدها نشـده است؛ بخشـی به سـرعت تبخیر 
و بخشـی دیگـری به صـورت سـیاب های سـطحی و 
ناگهانی  خسـارت وارد کرده اسـت. لذا رویکـرد ما نیز 
همگام بـا دگرگونی هـای اقلیمـی تغییر نکـرده، حال 
اینکـه در گذشـته، ارتفاعـات  کوهسـتان ها از بـارش 
برف سـفیدپوش می شـد و همزمـان با گرمـای هوا در 
تابسـتان، به تدریج آب می شـد و بـرای مسـیر رواناب 
ها، مخزنی به اسـم سـد درسـت می کردیم و تـا بارش 
برف سـال بعد مشـکلی وجـود نداشـت، ولـی در حال 
حاضـر بارش هایی کـه بـه صـورت  ناگهانی در وسـط 
زمسـتان می بارد، دیگـر در ارتفاعـات باقـی نمی ماند، 
تـا آرام آرام در اختیـار مـا قرار گیـرد. حتـی نزدیک به 
5 درصد ایـن بارش هـا را هـم نمی تـوان ذخیـره کرد 
و 95 درصـد جاری و از دسـترس خارج می شـود. فارغ 
از خسـارت هایی کـه بـر اثـر وقـوع سـیل رخ می دهد، 

دیگـر آن آب از دسـت رفته اسـت.« 
بارش هــای مــا چــه کــم باشــد و چــه زیــاد، در 
مجمــوع بــه طــور متوســط نزدیــک بــه 80 درصــد، از 
کل بارندگــی هــای ســالانه در قالــب تبخیــر یــا وقــوع 
ســیاب از دســترس خــارج می شــود، »ســینی ســاز« 
ــر  ــارش، ســهم تبخی ــم ب ــد: »در ســال های ک می گوی
بیشــتر و در ســال هــای پربارش، ســهم ســیل بیشــتر 
ــک  ــا ی ــه ب ــرد ک ــور ک ــد تص ــن نبای ــود. بنابرای می ش

ــای  ــدت ه ــرای م ــاد، ب ــیار زی ــوب و بس ــی خ بارندگ
مدیدی بــا مشــکل آب مواجــه نخواهیــم بــود. طبیعتا 
ــدی را  ــرایط جدی ــا ش ــه م ــم ب ــی ه ــرات اقلیم تغیی
ــای متوســط  ــن شــرایط، دم ــد. در ای ــل می کن تحمی
ــث  ــده و باع ــتر ش ــال بیش ــول س ــن در ط ــره زمی ک
ــاران  ــه ب ــرف ب ــا از ب ــارش ه ــوی ب ــه الگ ــود ک می ش
ــرف شــکل  ــا، هســته هــای ب ــر و در داخــل ابره تغیی
ــات  ــه تلف ــت ک ــن اس ــم ای ــدی ه ــه بع ــرد. نکت نگی
تبخیــر بــه مــرور بیشــتر شــده و شــاید ایــن موضــوع 
بــه غلــط اینگونــه تعبیــر شــود کــه کــم بارشــی های 
ما بــه خاطــر تغییــر اقلیــم اســت، امــا اینطور نیســت، 
وقتــی کــه تبخیــر زیادتــر شــود، بــه تبــع آن، رطوبت 
ــود و  ــتر می ش ــم بیش ــن ه ــره زمی ــفر ک ــو و اتمس ج
احتمــال بارندگــی هــم ممکــن اســت بیشــتر شــود. 
ــن  ــره زمی ــدن ک ــرم ش ــی و گ ــش جهان ــس گرمای پ
لزومــا بــه معنــای کــم بارشــی و خشکســالی نیســت 
ــا  ــادل ب ــه مع ــرد ک ــر ک ــور تعبی ــوان اینط ــی می ت ول
تبخیــر بیشــتر بــوده، به ایــن معنــا کــه احتمــال دارد 
ــر  ــم تبخی ــی بازه ــد، ول ــتری رخ ده ــی بیش بارندگ
ــودی  ــوع، موج ــه در مجم ــود ک ــث می ش ــتر باع بیش

ــیم.«  ــته باش ــل داش ــری از قب آب کمت
 

هدررفت ۳0 درصدی آب به علت
 فرسودگی خطوط آبرسانی

این کارشـناس حوزه آب، سیاسـت جیره بندی و قطع 
آب مشـترکان پرمصرف را نیز موثر می دانـد، اما تاکید 
می کنـد: »اظهارات مسـئولان از حرف فراتـر نرفته که 
یـک نمونـه آن، همین قطع آب مشـترکان بـد مصرف 
اسـت که هیـچ گاه عملیاتی نشـده و در نتیجـه خیلی 
هـا آب را به شـکل بـی رویـه مصـرف می کنند. یـا در 
حوزه کشاورزی سـال هاسـت که گفته شـده آب را به 
صـورت حجمـی در اختیـار کشـاورز قـرار می دهیـم، 
امـا در عمـل چنیـن مسـئله ای محقـق نشـده اسـت. 
در نقاطـی هـم کـه آبیـاری قطـره ای انجام می شـود، 
کشـاورز مابقـی آب خـود را صـرف گسـترش سـطح 

زیرکشـت و یـا احـداث گلخانـه کـرده اسـت، یعنـی 
مصرف کل هیچ تغییری نکرده، بلکه بیشـتر هم شـده 
اسـت. بنابراین تهدیدهای توخالی اثـر معکوس دارد.«

 تلفات پیش از مصرف نزدیک
 به ۵ برابر کل مصرف

بخشــی از هدررفــت آب ناشــی از فرســودگی 
ــه در  ــاری ک ــاس آم ــت و براس ــانی اس ــوط آبرس خط
خبرگــزاری ایســنا منعکــس شــده، »در تهــران از 
حــدود 9000 کیلومتــر خــط لولــه و آبرســانی حــدود 
40 درصــد آنهــا عمــر بــالای 50 ســال دارنــد و 
ــدر  فرســوده محســوب می شــوند و آب بســیاری را ه
ــالانه  ــمی، س ــات رس ــاس مطالع ــر اس ــد و ب می دهن
ــع  ــب از مناب ــر مکع ــارد مت ــم میلی ــدود 1.4 ده ح
آب شــرب و شــیرین درون شــهری از دســت مــی رود 
قبــل از اینکــه ســر از شــیر خانــه مــردم در بیــاورد؛ به 
عبــارت دیگــر مــا تقریبــاً 6 برابــر حجــم آب کل ســد 
ــال آب  ــوده انتق ــاختار فرس ــرج را در س ــر ک امیرکبی

درون شــهری از دســت می دهیــم.« 
موضوعـی که از سـوی »عبـاس محمـدی« نیـز مورد 
تاکیـد قـرار گرفته اسـت. ایـن کارشـناس حـوزه آب 
براساس آمار شـرکت آب منطقه ای وابسـته به وزارت 
نیرو عنـوان می کند: »بـه طور میانگیـن 30 درصد آب 
شرب تصفیه شده کشـور از طریق فرسـودگی خطوط 
آبرسـانی بـه هـدر مـی رود. در ایـن صـورت بـا اصاح 
شـبکه فرسـوده، خود بـه خود مسـئله آب شـرب حل 
می شـود و دیگر نیـازی به جیـره بندی هم نیسـت. در 
شـهری مثل تهران کـه سـالانه 3 میلیارد متـر مکعب 
آب مصرف می شـود؛ هدر رفت 30 درصـدی در حدود 
یک میلیـارد متر مکعب اسـت؛ یعنـی به اندازه 6 سـد 
امیر کبیـر از دسـترس خارج می شـود! از طـرف دیگر 
می تـوان بـه جـای صـرف بودجـه هـای عظیـم برای 
سدسـازی که اکوسیسـتم را به هـم می ریـزد، با نصب 
شـیرآلاتی مطابـق بـا تکنولـوژی و فنـاوری جدیـد، 

مصـرف آب را تا یک سـوم کاهـش داد.« 

ت
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کاغذ استان

فرمانـدار کوهبنـان گفـت: یکـی از اولویت ها در 
سال جاری و سـال آینده سـاماندهی، زیرسازی 

و آسـفالت راه های روسـتایی است.
میز خدمـت ادارات کوهبنان با حضـور فرماندار، 
فرمانـده ناحیـه مقاومـت بسـیج، مسـئول دفتر 
نماینده مردم شهرسـتان های زرنـد و کوهبنان، 
ریاسـت ادارات آمـوزش و پرورش، آب شـهری و 
روسـتایی، برق، گاز، مخابرات، جهاد کشاورزی، 
بنیـاد مسـکن و حراسـت فرمانـداری بـه همت 
فرمانداری و بسـیج ادارات شهرسـتان کوهبنان 

در مسـجد روسـتای کهن برگزار شـد.
در این نشسـت مجید توکلی فرمانـدار کوهبنان 
گفت: جـا دارد یـاد و خاطره سـردار دل هـا و 13 

شـهید روسـتای رتک را گرامـی بداریم.
او خاطر نشـان کـرد: یکـی از اولویت ها در سـال 
جـاری و سـال آینـده سـاماندهی، زیرسـازی و 

آسـفالت راه های روسـتایی اسـت.
توکلـی افـزود: تـاش می کنیـم بـا جـذب قیـر 
رایـگان در راسـتای لکـه گیـری و آسـفالت 
کوچه هـا و مسـیر ورودی روسـتای کهـن بـا 
مسـاعدت بنیاد مسـکن و دهیاری اقـدام کنیم.
در ایـن نشسـت تعـدادی از مدیـران ادارات بـه 
سـوالات حاضریـن پاسـخ دادنـد و بـرای رفع از 

مشـکات قـول مسـاعدت دادنـد.

در ایــن جلســه ماشــاالله دانشــی نماینــده 
ــی  ــر، لایه روب ــنایی معاب ــن روش ــتای که روس
قنــوات، تذکــر بــه کســانی کــه در بســتر 
ــد،  ــاز دارن ــاخت و س ــه س ــدام ب ــه اق رودخان
ــه  ــت ب ــای اینترن ــی و ارتق ــن ده ــای آنت ارتق
ــت، زیرســازی و  ــن ثاب ــل تلف پرســرعت، تحوی
ــا کهــن،  ــدان ت آســفالت جــاده ارتباطــی از بی
ــردن  ــن ب ــرای از بی ــاورزان ب ــه کش ــک ب کم
ــع مشــکل  ــی، رف آفت هــا و موش هــای صحرای
ــود آب شــرب،  ــع مشــکل کمب قبــوض آب، رف
واگــذاری زمیــن بــه متقاضیــان، اهــدای ســبد 
کالا بــه نیازمنــدان، جابجایــی ســیم های 
ــن  ــد را از مهمتری ــت و آم ــیر رف ــرق در مس ب
ــوان  ــن عن ــتای که ــردم روس ــته های م خواس

ــرد. ک

سرپرسـت تامین اجتماعـی بم گفت: براسـاس ایـن طرح، هـر ایرانـی فاقد پوشـش بیمـه اجتماعی، 
می توانـد بـا انعقـاد قـرارداد بیمـه و آغـاز بیمـه  پـردازی، از خدمـات و حمایت هـای متنـوع بیمه ای 
تامین اجتماعی مانند بازنشسـتگی، ازکارافتادگـی و پرداخت مسـتمری به بازماندگان واجد شـرایط 

بهره منـد شـود.
منصور زیدآبـادی در جمـع خبرنـگاران بیان کـرد: ثبت نام و بیمه پـردازی در این طرح، بسـیار سـاده 
و بـدون نیاز بـه مراجعه حضـوری به شـعب این سـازمان اسـت و عاقمندان مـی  توانند همـه مراحل 
انعقاد قـرارداد و پرداخت حق بیمـه را به صورت غیرحضوری و از طریق سـامانه خدمـات غیرحضوری 

تامین اجتماعـی به نشـانی es.tamin.ir  انجـام دهند.
او اظهارداشـت: بیمه زنـان خانـه دار نیز یکـی از طرح هـای زیرمجموعـه طرح بیمـه فراگیـر خانواده 
ایرانی اسـت که بـر اسـاس آن، زنان خانـه دار و دختـران مجرد بالای 15 تا 50 سـال سـن مـی توانند 

با انعقاد قـرارداد و شـروع بیمـه پـردازی از آن بهره مند شـوند.
زیدآبادی، با اشـاره بـه مزیت  بیمـه فراگیر خانـواده ایرانی، گفـت: سـه نـرخ 12، 14 و 18 درصد برای 

برخـورداری از بیمـه زنان خانه دار و دانشـجویان در نظر گرفته شـده اسـت.
سرپرسـت تامین اجتماعـی بـم ادامه داد:بیمـه تامین اجتماعی دانشـجویان یکـی دیگـر از طرح های 
زیرمجموعه ایـن نوع بیمه اسـت و ایـن امـکان را فراهم مـی آورد کـه ایام تحصیـات دانشـگاهی، به 

عنوان سـوابق موثر در بازنشسـتگی بیمه شـدگان دانشـجو لحاظ شـود.
او می گوید همچنین صاحبان حرفه و مشـاغل آزاد و افرادی که از هیچ نوع پوشـش بیمه ای برخوردار 
نیسـتند، می تواننـد بـا مراجعه به سـامانه خدمـات غیرحضـوری سـازمان تامیـن اجتماعـی و انعقاد 
قرارداد، از مزایای این نوع بیمه شـامل بازنشسـتگی، ازکارافتادگی و پرداخت مسـتمری به بازماندگان 

واجد شـرایط برخوردار شـوند.
زیدآبادی تاکید کرد:طرح بیمه فراگیـر خانواده ایرانی که به تازگی از سـوی سـازمان تامین  اجتماعی 

ارائه شـده، طرحی برای پوشـش بیمه اجتماعی همه ایرانیان اسـت.
او خاطرنشـان کرد: اگـر بیمـه شـده ای در کارگاهـی کـه فعالیت می کنـد یا پرسـتاران دچار آسـیب 
روحـی روانـی شـوند،می توانند بـا ارائـه درخواسـت و نظر کمیسـیون پزشـکی مبنـی بـر 66 درصد 

کارافتادگی،کارافتـاده اعـام شـود و حقـوق ازکارافتادگـی دریافـت نماید.

پوشش بیمه در شرق استان کرمان 38 درصد است
سرپرسـت بیمه تامین اجتماعـی بم افـزود: درصد پوشـش بیمه در شـرق اسـتان حـدود 38 الی 40 
درصد اسـت که یا به دلیـل نبود اطـاع از خدمـات بیمه یا نداشـتن تمکن مالـی افراد به سـمت بیمه 

نمـی روند.
به گفته او بیمه شـدگان اجباری بیشـترین قشـر در شـرق اسـتان کرمان را تشـکیل می دهنـد که از 

خدمـات سـازمان تامین اجتماعی اسـتفاده مـی کنند .
زیدآبـادی عنوان داشـت: مسـتمری بگیـران در شـرق اسـتان کرمـان 7 هـزار نفـر هسـتند و تامیـن 
اجتماعـی بـم ماهانـه 60 میلیـارد تومـان حقـوق پرداخـت مـی کنـد امـا وصولی حـق بیمـه تامین 

اجتماعـی بـم زیـر مبلـغ پرداختی اسـت .
سرپرسـت تامین اجتماعی بم تصریح کرد: در شـرق اسـتان کرمان هفت هـزار کارگاه فعـال داریم که 

پنج هـزار کارگاه ماهانه کار انجام می دهند و 2 هزار کارگاه همیشـه بدهکار هسـتند .

ساماندهی راه های روستایی در اولویت 
برنامه هاست

طرح بیمه فراگیر خانواده ایرانی همه افراد و اقشار را پوشش می دهد

تشکیل 17 کمیته تامین امنیت و اسکان برای سالگرد سردار سلیمانی
فرمانـدار کرمـان گفـت: 17 کمیتـه مختلـف در زمینـه امنیـت، ایمنـی، 
اسـکان، مواکـب و ... تشـکیل شـده کـه کمیتـه ایمنـی نیـز بـا محوریـت 

فرمانـداری کرمـان شـکل گرفتـه اسـت.
فرمانـدار کرمـان بـا اشـاره بـه در پیـش بـودن ایـام هفتـه مقاومـت و قرار 
داشتن در آسـتانه سـومین سـالگرد شـهادت سپهبد شـهید سـردار قاسم 
سـلیمانی بیان کرد: در این راسـتا در اسـتان، 17 کمیته مختلـف در زمینه 
امنیت، ایمنی، اسـکان، مواکب و ... تشـکیل شـده کـه کمیته ایمنـی نیز با 

محوریـت فرمانـداری کرمان شـکل گرفته اسـت.
علـی بابایـی در شـورای اداری شهرسـتان کرمـان بـا بیـان ایـن مطلـب 
اظهارکرد: مراسـم سومین سـالگرد شـهادت سردارسـلیمانی در کل استان 
برگـزار می شـود، امـا بیشـترین حجـم کار مربـوط بـه شهرسـتان کرمـان 
اسـت لـذا کلیـه ادارات و دسـتگاه های اجرایـی بایـد با تمـام ظرفیـت پای 

کار باشـند.
او بـا تاکیـد بر ایـن نکتـه کـه حتـی یـک ریـال از اعتبـارات دولتـی صرف 
مراسـم سـالگرد نخواهد شـد، افزود: تاکنون تعداد 160 نفـر از ارادتمندان 
سـردار سـلیمانی از سراسـر ایـران عزیز اعـام آمادگـی کرده اند کـه تنها با 
اختصـاص یـک مـکان مناسـب جهـت برپایـی موکب شـان، مانند مراسـم 

راهپیمایـی اربعیـن از زوار پذیرایـی کنند.
فرماندار کرمان با اشـاره به سـامانه رصد اداره تعاون،کار و رفـاه اجتماعی با 

انتقاد از برخـی مسـئولان ادارات کل و دسـتگاه های اجرایی مبنـی بر عدم 
اجرای تعهدات اشـتغال، خواسـتار اجـرای تعهـدات ادارات مربوطه شـد تا 
شهرسـتان کرمـان مانند گذشـته به جایـگاه واقعی خـود در ایـن خصوص 

در اسـتان برسد.
او با اشـاره به اغتشاشـات اخیـر در کشـور، ایـن بی نظمی هـا را نوعی جنگ 
ترکیبـی بـر علیـه جمهـوری اسـامی برشـمرد و اظهـار کـرد: بحمـدالله 
بـه واسـطه هوشـیاری مـردم و همراهـی نکـردن بـا اغتشاشـگران و تاش 
نیرو هـای نظامـی و انتظامـی، اسـتان و شهرسـتان کرمـان سـربلند بیرون 

آمـد.
او خواسـتار رعایـت ماحظات حفاظـت فیزیکـی و امنیتـی ادارات و اماکن 
دولتی توسـط مسـئولین مربوطه شـد و افزود: کار، تاش مضاعف و خدمت 
رسـانی به مردم، توطئه های دشـمنان را خنثـی می کند و امـروز مهمترین 

سـاح برای مقابلـه با دشـمنان انقـاب، خدمت به مردم اسـت.
بابایـی در ادامه نیازسـنجی و پیـش بینی مشـکات احتمالی در ایـام هفته 
مقاومـت را از مهمترین وظایـف مدیران ادارات دانسـت و ادامـه داد: در این 
شـرایط و فضایی که با همـت، اراده و ایثار مردمی شـکل گرفتـه از ادارات و 
دسـتگاه های خدمت رسـان انتظـار می رود آمادگـی لازم جهـت خدمت به 
مردم در ایـام هفتـه مقاومت را داشـته باشـند و در همین راسـتا از خدمات 

خاقانـه ادارات و اصنـاف اسـتقبال می کنیم.

ــه بحــث اشــتغال  ــدار کرمــان در بخــش دیگــری از ســخنان خــود ب فرمان
ــتغال در  ــوزه اش ــکات ح ــی از مش ــزود: بخش ــت و اف ــتان پرداخ شهرس
ــکات  ــم و مش ــرایط تحری ــن ش ــی دارد، در همی ــه فرهنگ ــان ریش کرم
اقتصــادی نیــز فرصت هــای کار زیــادی وجــود دارد، امــا افــراد معمــولاً بــه 
دنبــال مشــاغل خــاص هســتند کــه بــا فرهنگ ســازی و تشــویق می تــوان 

ــه ســمت کار هــای تولیــدی ســوق داد. ــراد را ب اف
او تصریــح کــرد: بــا وجــود طــرح هایــی، چــون صنایــع تبدیلــی و 
گردشــگری در شــهداد، لاســتیک های فــوق ســنگین، کنتورســازی 
ــع  ــرود، صنای ــاد و چت ــی در کاظــم آب ــد الکترود هــای گرافیت ــن، تولی باغی

ــت. ــن اس ــتان روش ــتغال شهرس ــده اش ــداز آین ــم ان ــولاد و ...، چش ف
ــاه  ــاون، کار و رف ــد اداره تع ــامانه رص ــه س ــاره ب ــا اش ــان ب ــدار کرم فرمان
اجتماعــی بــا انتقــاد از برخــی مســئولان ادارات کل و دســتگاه های اجرایی 
ــدات  ــرای تعه ــتار اج ــتغال، خواس ــدات اش ــرای تعه ــدم اج ــر ع ــی ب مبن
ــگاه  ــه جای ــته ب ــد گذش ــان مانن ــتان کرم ــا شهرس ــد ت ــه ش ادارات مربوط

ــد. ــتان برس ــن خصــوص در اس ــی خــود در ای واقع
ــی  ــا صرفه جوی ــت ب ــهروندان خواس ــوا از ش ــرودت ه ــه ب ــه ب ــا توج او ب
ــا  ــه تامیــن ســوخت خانگــی و تجــاری کمــک کننــد ت در مصــرف گاز، ب
مجبــور بــه قطــع گاز بخــش صنعــت و تحمیــل خســارت در ایــن زمینــه 

ــیم. نباش
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خبر
عین اللهی:

 اگر طی 7 سال 
جمعیت افزایش پیدا 

نکند، دچار بحران 
می شویم

 وزیـر بهداشـت و درمـان مجلس شـورای 
اسـامی بـا اشـاره بـه اقدامـات ایـن 
وزارتخانـه در اجـرای قانـون حمایـت از 
خانواده گفـت: فرهنـگ سـازی در جوانی 
جمعیـت خیلـی مهـم اسـت کـه باعـث 

ازدیـاد جمعیـت مـی شـود.
بـه گـزارش ایسـنا، بهـرام عیـن اللهـی در 
جلسـه علنـی روز گذشـته )سه شـنبه( 
مجلـس و در جریـان بررسـی گـزارش 
فرهنگـی،  کمیسـیون های  مشـترک 
اجتماعـی و بهداشـت در مـورد عملکـرد 
دسـتگاه ها در اجـرای قانـون حمایـت از 
خانـواده بـه ارائـه توضیحاتـی از اقدامـات 

ایـن وزارت خانـه پرداخـت.
وزیـر بهداشـت بـا بیـان اینکـه موضـوع 
سـالخوردگی جمعیت از مشکات موجود 
در کشـور اسـت، گفت: ما فقط یک دریچه 
هفت سـاله داریـم کـه در صـورت افزایش 
پیدا نکـردن جمعیت در ایـن فرصت دچار 

بحـران می شـویم.
 وی با اشـاره به قانـون حمایـت از خانواده 
و جوانـی جمعیـت افـزود: از 73 مـاده این 
قانـون، 43 مـاده آن به صورت مسـتقیم یا 
غیرمسـتقیم با وزارت بهداشـت در ارتباط 
اسـت؛ در همین راسـتا بـه منظـور اجرای 
ایـن قانـون قـرارگاه جوانـی جمعیـت در 
وزارت بهداشت با مسـئولیت وزیر تشکیل 

و 15 جلسـه برگزار شـد.
ــی  ــه هماهنگ ــان اینک ــا بی ــی ب عین الله
و  وزارتــی  ســتاد  ســطح  در  لازم 
دانشــگاه های علــوم پزشــکی بــرای 
اجــرای قانون انجــام گرفتــه اســت، گفت: 
ــی دانشــگاه های  در حــال حاضــر در تمام
ــی  ــرارگاه جوان ــور ق ــکی کش ــوم پزش عل
ــا مســئولیت رئیــس دانشــگاه  جمعیــت ب
ــی  ــرارگاه جوان ایجــاد شــده کــه در هــر ق
جمعیــت 9 کمیتــه وجــود دارد. تاکنون 7 
ــه همــه  ــر ب ــا امضــای وزی دســتورالعمل ب
ــان  دانشــگاه ها و  24 بخشــنامه نیــز معاون
بــرای قانــون جوانــی جمعیــت صــادر 
ــتورالعمل ها و  ــن دس ــدف از ای ــد. ه کردن
ــازی،  ــازی، ارزان س ــنامه ها، آسان س بخش
کریمانــه کــردن، تکریــم مــادری و درمان 
نابــاروری خدمــات بهداشــتی درمانــی 

ــت. اس
وی ادامـه داد: بـرای اولیـن بـار اداره کل 
جوانی جمعیـت در وزارت بهداشـت ایجاد 
شـد. همچنین اپلیکیشـن ها با برنامه های 
مختلـف همچون »هـم نفس« ایجاد شـد. 
طراحـی طـرح رویـش جهـت پرداخـت 
کارانـه پلکانـی بـه بهـورزان یکـی از ایـن 

موضوعـات اسـت
 

جزئیات عرضه تارا
 و 207 در بورس

اعلام شد
 به گزارش ایسـنا، بـورس کالا چهارشـنبه 
23 آذر و شـنبه آینـده 26 آذر بـه ترتیـب 
میزبان عرضه 2000 دسـتگاه تارا و2000  
دسـتگاه پژو 207 متعلق به گـروه صنعتی 

ایران خـودرو خواهـد بود.
درصد پیش پرداخـت سـفارش خرید این 
خودروهـا 25 درصـد و تاریخ تحویـل آنها 

25 اسـفند 1401 است.
2000 دسـتگاه تارا شـامل 200 دسـتگاه 
تـارا اتوماتیک خاکسـتری، 300 دسـتگاه 
تـارا اتوماتیـک سـفید، 300 دسـتگاه تارا 
اتوماتیک مشـکی آبنـوس، 250 دسـتگاه 
تـارا دسـتی خاکسـتری، 400 دسـتگاه 
تـارا دسـتی سـفید، 400 دسـتگاه تـارا 
دستی مشـکی آبنوس و 150 دسـتگاه تارا 
دسـتی نقره ای تیتانیوم در روز چهارشنبه 
23 آذر در بـورس کالا عرضـه می شـود. 
همچنین 2000 دسـتگاه پژو 207 شـامل 
500 دسـتگاه پژو 207 اتوماتیک سـفید، 
300 دسـتگاه پژو 207 اتوماتیک مشـکی 
آبنوس، 700 دسـتگاه پژو 207 اتوماتیک 
سـقف شیشـه ای سـفید و 500 دسـتگاه 
پـژو 207 اتوماتیـک سـقف شیشـه ای 
مشکی آبنوس در روز شـنبه 26 آذر عرضه 

می شـود.
شرایط خرید چیست؟

در تمامـی ایـن خودروهـا هـر کـد ملـی 
)خریـداران حقیقـی( مجـاز بـه ثبـت 
سـفارش بـر روی یکـی از کدهـای عرضـه 
شـده در تاریـخ عرضـه و صرفـا بـرای یک 
خـودرو اسـت. خریـداران بایـد شـرایط 
سـنی 18 سـال تمـام را داشـته باشـند و 
اشـخاصی کـه در عرضه هـای قبلـی موفق 
بـه خریـد خـودرو شـدند امـکان ثبـت 

سـفارش ندارنـد.
ــد  ــه مراحــل خری ــت ادام ــداران جه خری
ــه  ــغ معامل ــا تســویه مبل ــان ب ــد همزم بای
در بــورس )حداکثــر تــا پایــان مهلــت 
مجــاز تســویه در بــورس( بــا مراجعــه 
ــه ســایت فــروش اینترنتــی محصــولات  ب
ــدام  ــا اق ــه آدرس اینج ــودرو ب ــران خ ای
ــخصی  ــل ش ــل پروفای ــاد و تکمی ــه ایج ب
کــرده و در زمــان مقــرر کــه طــی پیامــک 
ــات  ــای متعلق ــه ه ــه هزین ــل وج )تکمی
ــاوه  ــی( اطــاع رســانی می شــود ع قانون
بــر انتخــاب یکــی از نمایندگی هــای 
ــورد نظــر خــود را در  ــر م ــه گ مجــاز، بیم
ســایت انتخــاب و نســبت بــه واریــز وجــه 

ــد. ــدام کنن ــر اق ــای زی هزینه ه

ایجاد »شبکه ملی اعتبار« برای 
واریز زودتر از موعد »یارانه ها«

 وزیر تعـاون، کار و رفاه اجتماع با اشـاره به ایجاد »شـبکه ملی اعتبار« 
به منظـور واریز »یارانـه«، زودتر از موعد به حسـاب افراد یا به حسـاب 
»پشـتیبان« آنهـا گفـت: آنهایی کـه احسـاس می کنند نیـاز به یک 
پشـتیبان برای خرید 11 قلم از کالاهای اساسـی دارند، قبـل از موعد 
مقـرر واریـزی یارانه هـا می تواننـد از ایـن شـبکه اعتباری پشـتیبان 

اسـتفاده کنند.
 به گزارش ایسنا، سـید صولت مرتضوی در حاشیه مراسم بزرگداشت 
هفتـه پژوهـش و فنـاوری و نیـز تقدیـر از آثـار برتـر علمـی در حوزه 
ماموریت های  مجموعـه وزارت تعـاون، کار و رفـاه اجتماعی در جمع 
خبرنگاران اظهار کرد: سـامانه ای تحت عنوان شبکه ملی اعتبار ایجاد 
شـده اسـت که بنا بر این شـده به صـورت نمونـه در برخی اسـتان ها 
یارانه مردم را زودتر از موعد به حسـاب آنها یا حسـاب پشـتیبان واریز 
کنیـم.  وی با بیـان اینکـه آنهایی کـه احسـاس می کنند نیـاز به یک 
پشـتیبان برای خرید 11 قلم از کالاهای اساسـی دارند، قبـل از موعد 
مقـرر واریـزی یارانه هـا می تواننـد از ایـن شـبکه اعتباری پشـتیبان 
اسـتفاده کنند، توضیح داد: اگر هم افراد تحت هر شـرایطی تشخیص 
دادند نیـاز به پولشـان دارند، نیـاز نیسـت از این طریق خریـد کنند و 
پـول را بـرای کار دیگـر می خواهنـد، در فرجـه مقـرر کـه یارانه ها به 
حسـاب همه مـردم واریـز می شـود، می تواننـد یارانـه نقدی خـود را 
بردارنـد.  وزیـر کار، تعاون و رفـاه اجتماعی در پاسـخ به این سـوال که 
این طـرح در کدام اسـتان ها اجرا شـده اسـت؟، عنـوان کـرد: در حال 
آزمایش اسـت. بعدا نتایج آن اعام می شود. چند شهرسـتان را نمونه 
انجـام داده ایم کـه موفقیت آمیز بوده اسـت. مرحلـه اسـتانی را انجام 
می دهیم و بعـد از مرحله اسـتانی، ارزیابـی و تصمیم گیـری خواهیم 
کرد. همکاران در حال آماده کردن زیر سـاخت ها هسـتند.  مرتضوی 
همچنین در پاسـخ بـه سـوال دیگری مبنی بـر پیگیـری جاماندگان 
تحت پوشـش بهزیسـتی بـرای دریافت سـهام عدالـت، افـزود: همه 
کسـانی که حقوقـی دارنـد قطعـا می توانند بـه دسـتگاه های اجرایی 
مرتبط مراجعـه و اگـر خدایـی ناخواسـته جـا مانده یـا حقـی از آنها 

تضییع شـده باشـد، حتما اعاده خواهد شـد.
 

 ارائه تسهیلات با نرخ
 سود 10 درصد به مرغداران

 معـاون برنامه ریـزی وزارت جهاد کشـاورزی از اقدامـات وزارت جهاد 
کشـاورزی بـرای حمایـت از مرغـداران بـرای جمـع آوری مـرغ مازاد 
خبر داد. به گزارش ایسـنا، محمد قربانی که در یـک برنامه تلویزیونی 
صحبت می کرد با بیـان اینکـه در ارتباط با مـازاد مرغ چنـد برنامه در 
نظر داریم، گفـت: عوارض صادراتـی را صفر کردیم که صـادرات انجام 
شـود. همچنین به دنبال حـذف رفع تعهد ارزی هسـتیم کـه اگر این 
موضوع نیز حل شـود صـادرات بـه انـدازه کافی انجـام خواهد شـد و 

دیگر ضرورتی بـرای خریـد داخلی و منجمد سـازی وجـود ندارد.
وی با بیان اینکه نیـاز مالی اتحادیه های طیـور برای خرید مـرغ مازاد 
با پرداخت تسـهیات تامین می شـود، افزود:بحث جمـع آوری مازاد 
مـرغ را بـرای اولین بـار شـروع کردیم. قرار اسـت تسـهیاتی بـا نرخ 
سـود 10 درصـد در اختیـار تولیدکننـدگان قـرار دهیـم. معرفـی به 
بانک کشاورزی انجام شـده اسـت و در گام اول 300 میلیارد تومان به 

اتحادیه هـا پرداخـت خواهد شـد.

کشت فراسرزمینی حکم اجاره نشینی داردخبر
رئیس سازمان مردم نهاد هکا: کشت فراسرزمینی خیانت به کشور است

گزارش
ایرنا

بحث کشـت فراسـرزمینی بیـش از یک دهه اسـت 
مطـرح شـده و اگرچـه در برخـی کشـورها برخـی 
محصـولات زراعـی و باغـی توسـط کشـاورزان 
سـرمایه دار و یـا یکسـری شـرکت ها اجرا می شـود 
امـا کمـاکان مخالفـان و موافقـان خـاص خـود را 

نیـز دارد.
کشـت فراسـرزمینی و تخصیـص منابـع بـرای 
احیـای اراضـی دیگـر کشـورها بزرگتریـن خطـای 

سیاسـت گذاران اسـت.
علیرضـا الونـدی رئیـس سـازمان مـردم نهـاد هـکا 
یکـی از این مخالفان اسـت که معتقد اسـت کشـت 
فراسـرزمینی در واقع نوعی خیانت به کشـور اسـت. 
الونـدی بـه خبرنـگار بـازار می گویـد: حقیقـت این 
اسـت که بنـده بـه شـدت بـا کشـت فراسـرزمینی 
مخالف هسـتم و این کار را خیانتی در جهت کشـور 
می دانـم. بـه ایـن دلیل کـه در جایـی که می شـود 
اراضـی کشـور را احیا کـرد چـرا روی اراضـی دیگر 

کشـورها وقـت بگذاریم.
الوندی افـزود: در واقع از نـگاه بنده سـرمایه گذاری 
کـردن روی اراضـی کشـورهای دیگـر بـه معنـای 
فرصتی اسـت که از کشـور گرفته شده اسـت و یک 
هزینه ای را در جایـی دیگر کرده ایم که از دسـترس 

کشـور خارج شـده است.
وی افــزود: ماحظــه می کنیــد کــه در طــول 
ســال هایی که کشــت فراســرزمینی در کشــورهای 
مختلــف مثــل کشــورهای آفریقایــی و بعضــا 
کشــورهای اروپــای شــرقی انجــام می شــد و 
ــه  ــت ک ــا اس ــاله اینج ــا مس ــم ام ــه داری ــذا تجرب ل
ــد؛  ــد مســتاجری می مان کشــت فراســرزمینی مانن
ــم  ــد آنجــا را ول کنی ــدت بای ــک م ــد از ی ــی بع یعن
ــن فرصــت و پتانســیلی  ــه ای ــی ک ــم در حال و بیایی
کــه می توانســتیم ایجــاد کنیــم و بــه جــای کشــت 
فراســرزمینی اراضــی خــود را احیــا کنیــم را از 

ــم. ــت داده ای دس
الونـدی اظهـار داشـت: بـه عبـارت بهتـر کشـت 
فراسـرزمینی بـه نوعـی فرصت سـوزی اسـت برای 
کشـور و کشـورهای مقصـد حتـی وقتـی اراضـی 
توسـط کشـاورزان مـا احیـا می شـود بعـد از مدتی 
ارتبـاط را با مـا قطع می کننـد و اراضی را خودشـان 
بـه دسـت می گیرند یـا حتـی بـه کشـورهای دیگر 
می دهنـد. بنابرایـن ایـن بزرگتریـن خطایی اسـت 

کـه سیاسـت گذاران انجـام می دهنـد.

 سودهای نهفته در کشت فراسرزمینی 
وی بـا انتقـاد از اینکـه مـا در کشـور اراضـی بسـیار 
مسـتعدی داریـم کـه نیـاز بـه احیـا دارد امـا بـه 
آنهـا بهـا نمی دهنـد و بـه کشـورهای خارجـی رو 
می آورنـد، افـزود: ایـن هـم نوعـی مافیـا دارد و 
سـودهایی در این امر اسـت که بسـیار بـرای برخی 

وسوسـه انگیـز اسـت.
ایـن فعـال بخـش خاطـر نشـان کـرد: کشـت 
فراسـرزمینی موقعیت هـا و امتیازات خاصـی را برای 
افـرادی کـه وارد آن می شـوند دارد لـذا شـاهد روند 
افزایـش تقاضـا هسـتیم کـه غالبـا هم شـرکت های 
خصولتی هسـتند کـه اقدام به کشـت فراسـرزمینی 
انجـام می دهنـد و حداقل مزیتـی که دارد این اسـت 
که مدیـران این شـرکتها حقـوق شـان را بـه دلاری 

می گیرنـد.
وی تصریـح کـرد: ایـن مسـائل بـه طـور کلـی باعث 
شـده کـه این ها عاقـه بسـیاری بـه انجـام ایـن کار 
دارنـد. در حالـی کـه بیـش از یـک میلیـون هکتـار 
اراضی مسـتعد احیا در کشـور داریم که آبرسـانی به 
آنهـا باعث می شـود یـک میلیـون هکتـار بـه اراضی 

قابـل کشـت کشـور اضافـه کنیم.
بر اسـاس این گزارش، کمبـود آب در ایـران از جمله 
مسـائلی اسـت کـه در مـورد کشـت فراسـرزمینی 
روی آن بسـیار تاکیـد می شـود. امـا رئیس سـازمان 
مـردم نهـاد هـکا در ایـن خصـوص می گویـد: مـا 

سـالانه در کشـور 61میلیارد متر مکعب آب شـیرین 
را روانـه دریاهـای شـور می کنیـم. بـه طـوری کـه 
در حـوزه دریـای خـزر حـدود 12 میلیـارد متـر 
مکعـب و در حـوزه خلیـج فارس هـم بیـن 15 تا 20 
میلیـارد مترمکعـب و از مرزهـای دیگر هـم از طریق 

رودخانه هـا آب خـارج می شـود.
وی ادامـه می دهـد: در واقـع مـا در کشـور کمبـود 
آب نداریـم بلکـه عـدم مدیریـت آب را داریـم. اگـر 
واقعا کمبـود آب داشـتیم چـرا اجـازه میژ دهیم این 
حجم آب شـیرین وارد دریاهای شـور شـود! در واقع 
این تفکری اسـت کـه بـرای فـرار از این موضـوع که 

مدیریت مناسـبی در حوزه آب در کشـور انجام نشده 
بـه مـردم القـا کنند.

الوندی بـا تاکیـد بـر اینکـه ایـن آب هـا را می توانیم 
برگردانیم و با چرخش آب شـیرین کاربردی سـازیم، 
افـزود: در حقیقت با طرحی که سـازمان هکا روی آن 
سـالها کار کرده و به مسـئولان اعـام کـرده این آبها 
را می تـوان بازچرخانـی آب شـیرین انجـام بدهیم و 
اراضی مسـتعد در کشـور که نیاز به آب دارند را از این 
طریق بـارور سـازیم. امـا دولتها متاسـفانه بـه قدری 
دچـار روزمرگـی شـده انـد کـه کارهـای زیربنایی از 

خاطرشـان رفته اسـت.
وی خاطرنشـان کرد: با توجه به اینکه مـا دانش فنی 
را کامل داریـم و این طرح قابلیت اجرا دارد در سـطح 
مدیران ارشـد وزارت نیـرو و وزارت جهاد کشـاورزی 

آن را مطـرح کـرده ایم و همه پسـندیده اند.
الونـدی افـزود: بـا ایـن وجـود عـزم و اراده ای بـرای 
انجـام آن نیسـت کـه برنامـه ریـزی طولانـی مـدت 
5سـاله کنند و مثا یک دشـت 300هزار هکتاری را 
از این طریق زیر پوشـش ببرنـد. چون نیـاز به بودجه 
عمرانـی دارد کـه دولتهـا بـرای چنیـن مـواردی یـا 

بودجـه عمرانـی ندارنـد یـا توجه نمـی کنند.

کشت فراسرزمینی؛ فرصتی برای توسعه 
بازارهای صادراتی محصولات باغی

بر اسـاس این گزارش، بحث کشت فراسـرزمینی به 
طور خـاص در حـوزه محصـولات باغی نیـز صورت 
می گیـرد و برخی باغـات نیز از طریق فعـالان ایرانی 
در دیگـر کشـورها از جملـه تاجیکسـتان طـی 10 

سـال اخیر احداث شـده اسـت.
مجتبـی شـادلو عضـو هیـات مدیـره باغـداران 
کشـور در خصـوص مزایـا و معایـب انجـام کشـت 
فراسـرزمینی محصـولات بـاغ بـه بـازار می گویـد: 
اگر در قالـب بحث هـای قـراردادی به نحـوی انجام 
نشـود که آنجا برویم کلی سـرمایه و هزینـه کنیم و 
در نهایت فرصت ها را از دسـت بدهیم، خوب اسـت.
شـادلو افزود: به عبـارت دیگـر اگـر در قالـب مقررات 
در کشـور مقصـد دچار چالـش نشـویم می تواند طرح 
خوبی باشـد؛ بـه ایـن معنا کـه اگـر اهرم هـای در این 
عملیات ایجاد شـود که به معنای واقعـی حق فعالیت 
و حق الزحمه ما پایمال نشـود و در قرارداد به درسـتی 
گنجانده شـود می توان به کشـت قـراردادی به عنوان 
یک فرصت نـگاه کـرد.وی خاطرنشـان کرد: بـا توجه 
بـه محدودیت های آبـی فعلی نیـاز به انجام یکسـری 
اقدامات داریم. در واقع نمی توانیم منتظر باشـیم فقط 
با پـول نیازهای خـود را خریـداری کنیم چـون گاهی 
مواقع ممکن اسـت پـول هم داشـته باشـی اما جنس 
به شـما نفروشـند یـا محدودیـت هایـی ایجاد شـود. 
شـادلو ادامـه داد: به عنـوان مثـال اخیرا شـاهد بودیم 
که در مورد غـات و دانه های روغنـی در نتیجه جنگ 
روسـیه و اوکراین چه مشـکاتی پیش آمـد و خرید و 

غات را چقدر دشـوار سـاخت.
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کاغذ اقتصادی

 با وجود گذشـت مهلت قانونی دولت برای ارسـال 
لایحـه بودجه بـه مجلـس، اما هنـوز دولـت زمان 
دقیقی بـرای ارائه لایحه بودجه اعام نکرده اسـت. 
در این شـرایط، برخـی گمانه ها حاکی از آن اسـت 
که با توجه بـه این که دولـت در موعد مقـرر لایحه 
را بـه مجلس نـداده، بایـد لایحـه یـک دوازدهم یا 

سـه دوازدهم ارائـه کند.
 پیـش از ایـن، حجت الاسـام علی رضا سـلیمی، 
عضو هیات رییسـه مجلس نیـز در تذکر شـفاهی 
در مجلـس گفتـه بـود کـه اگـر دولـت در موعـد 
مقرر لایحـه را بـه مجلس ندهـد، باید لایحه سـه 
دوازدهم ارائه کنـد. اما در مقابل ایـن تذکر، رییس 
مجلـس عنـوان کـرد: از آنجایی که امسـال سـال 
پایانـی برنامـه ششـم اسـت و براسـاس آیین نامه، 
لایحـه برنامـه بـر بودجـه تقـدم دارد، ابتـدا بایـد 
برنامـه هفتم تصویب شـود و سـپس براسـاس آن 
بودجـه 1402 تصویب شـود.  بـا این وجود، سـید 
محمدرضا میرتاج الدینی، عضو کمیسیون برنامه و 
بودجه مجلس اعتقاد دارد کـه دولت تا پایان هفته 
بودجه را به مجلس خواهد آورد و این نوسـانات در 
ارائه لایحه بودجه همچون سـنوات گذشـته، یک 

اتفـاق طبیعی اسـت. 
بودجه چند دوازدهم می شود؟

 سـید محمدرضـا میرتاج الدینـی در گفت وگـو با 
خبرگـزاری خبرآنایـن در پاسـخ به این پرسـش 
که با توجه به این کـه 5 روز از مهلـت قانونی دولت 
برای ارائـه لایحـه بودجه بـه مجلس گذشـته، آیا 
احتمـال این که بودجه یـک دوازدهم شـود، وجود 
دارد؟ گفـت: بودجه یـک دوازدهم یا سـه دوازدهم 
نمی شـود. بودجه دوازدهم دوازدهـم خواهد بود و 
ما هم خیلی زمان بـرای بررسـی و تصویب بودجه 
داریـم.  وی با بیـان این کـه تـا پایان هفتـه لایحه 

بودجـه 1402 به مجلـس خواهـد آمـد، بنابراین 
فرصت داریم که بودجه را بررسـی و تصویب کنیم، 
دربـاره دلایل تاخیـر دولـت در ارائه لایحـه بودجه 
افـزود: تاکنـون در همـه دولت هـا به صـورت یک 
در میـان تاخیـر در ارائه لایحـه بودجه بـه صورت 
یک هفتـه، 10 روز و دو هفته مرسـوم بوده اسـت. 
گاهـی بودجه بـه موقـع ارائه شـده و گاهـی هم با 
تاخیر بوده است. عضو کمیسـیون برنامه و بودجه 
و محاسـبات مجلـس تصریـح کـرد: 16 آذر که در 
آیین نامـه آمـده، بـه خاطر این اسـت کـه مجلس 
در بررسـی و تصویـب بودجه فرصت کافی داشـته 
باشـد. امـا در کل نوسـانات دو سـه هفتـه ای را در 
بودجه های سـنوات گذشـته همیشـه داشـته ایم.

 بودجه عمومی بزرگ می شود؟
 میرتاج الدینـی دربـاره اعـداد و ارقـام احتمالـی 
لایحـه بودجه سـال آینده گفـت: هنـوز اطاعات 
دقیقـی نداریـم، ولـی بودجـه عمومـی یک هـزار 
و 400 همـت بـوده اسـت کـه حداقـل بـرای 
بودجـه سـال آینـده پیش بینـی می شـود ایـن 
رقـم یـک هـزار و 800 همـت باشـد؛ آن هـم بـه 

دلیـل افزایش هایـی کـه حقوق هـا داشـتیم.  وی 
بـا اشـاره بـه ترمیـم حقوق هـا، افـزود: رقمـی در 
حدود یـک هـزار و 800 هـزار میلیـارد تومـان بر 
این اسـاس پیش بینی می شـود. یعنی کل بودجه 
عمومـی دولـت از 1400 همـت بـه 1800 همت 
بالـغ می شـود.  ایـن نماینده مجلـس در پاسـخ به 
این پرسـش که گفته می شـود احتمـالا در حقوق 
سـال آینـده کارمنـدان و بازنشسـتگان افزایـش 
20 درصـدی خواهیـم داشـت، گفـت: بـا توجـه 
به شـرایط ایـن موضـوع را بررسـی می کنیـم، اما 
افزایش حقـوق باید بیشـتر از سـال جاری باشـد. 
میرتاج الدینی با بیـان این که فعـا دو برابر افزایش 
حقـوق را نسـبت بـه سـال قبـل در نظـر دارنـد و 
ممکن اسـت بیـش از ایـن هم باشـد، افـزود: برای 
سـال 1401 افزایش 10 درصدی حقوق در بودجه 
دیده شـده بود کـه بـا 10 درصـدی هـم در میانه 
سـال اتفاق افتاد، در مجموع افزایـش 20 درصدی 
شـد. به نظر می رسـد برای سـال آینـده حتما 20 
درصـد افزایـش را خواهیـم داشـت تا سـایر موارد 

هـم دیده شـود.

وزارت صمت در گزارشـی ضمن تشریح جزئیات 
تولیـد و صـادرات مـواد معدنی در نیمه نخسـت 
سال جاری، از رشـد 3 درصدی صادرات سیمان، 
رشـد 162 درصـدی صـادرات گندلـه آهـن و 
کاهـش 41 درصدی صـادرات سـنگ آهن خبر 

داد.
بـه گـزارش خبرگـزاری مهـر بـه نقـل از وزارت 
صمـت، طـی 7 ماهـه نخسـت سـال جـاری در 
مجمـوع 3 میلیـون و 682 هـزار تـن فـولاد خام 
از کشـور به سـمت کشـورهای هدف صادر شد.

در سـال جـاری ظرفیـت تولید فـولاد خـام 47 
میلیون تن در سـال بـرآورد می شـود کـه تولید 
6 ماهـه نخسـت سـال در این مـاده معدنـی 15 
میلیـون و 300 هـزار تن بوده اسـت که نسـبت 
به مدت مشـابه سـال قبل 18 درصد رشد نشان 

می دهـد.
همچنین صادرات سیمان کشـور از فروردین ماه 
تا پایان مهرماه سـال جاری به 7 میلیـون و 629 
هزار تن رسـید که نسـبت به مدت مشـابه سـال 

قبل 3 درصد رشـد یافت.
تولیـد ایـن مـاده پرمصـرف معدنـی بـا ظرفیت 
تولیـد 88 میلیـون تـن در سـال طـی 6 ماهـه 
نخست سـال به 32 میلیون و 13 هزار تن رسید.
صادرات کاشی و سـرامیک نیز در 7 ماهه ابتدای 
سـال با 6 درصد رشـد بـه 2 میلیـون و 555 هزار 

تن افزایـش یافت.
تولید کاشـی و سـرامیک در 6 ماهه ابتدای سال 
جـاری 248 میلیـون متـر مربع بـوده اسـت که 

رشـد 12 درصـدی را نشـان می دهد.
ناگفته نمانـد کـه ظرفیـت تولید ایـن محصول 
معدنی سالیانه 612 میلیون مترمربع است و این 
نشـان از ظرفیت بالای تولید کاشـی و سرامیک 

در کشـور و وجود ظرفیت های بالاتر صادراتی به 
دیگر کشـورهای دارد.

در 6 ماهه نخست امسال 17 میلیون و 700 هزار 
تـن آهن اسـفنجی تولیـد شـد و کاهـش حدود 
50 درصـدی صـادرات ایـن محصـول معدنی از 
سـویی و افزایـش 20 درصـد تولیـد آن حاکی از 
رشـد مصرف داخلـی بـوده و این در حالی اسـت 
که ظرفیت تولید محصول ذکر شـده حـدود 37 

میلیون تن در سـال اسـت.
همچنیـن صـادرات سـنگ آهن بـا افـت 41 
درصـدی مواجـه بـوده اسـت، به طوری کـه بـا 
وجـود تولیـد 52 میلیـون تـن سـنگ آهن در 7 
ماهه ابتدای سـال حدود 533 هزار تـن صادرات 
صورت گرفته اسـت، درحالی که صـادرات آن در 
مدت مشـابه سـال قبل 907 هزار تن بوده است.

در 6 ماهـه ابتـدای سـال جـاری 318 هـزار تـن 
شمش تولید شـد که رشـد 20 درصدی را نشان 

می دهـد.
از ایـن مقـدار 251 هزار تن بـه خـارج از مرزهای 
ایران صادر شـد کـه این مقدار نسـبت بـه مدت 

مشـابه سـال قبل بـا 134 هـزار تـن با رشـد 87 
درصـدی همـراه بوده اسـت.

رشد 162 درصدی صادرات گندله آهن
بررسـی آمارها نیز نشـان می دهد از فروردین ماه 
تا پایان مهرماه سـال جـاری 26 میلیـون و 200 
هـزار تـن گندلـه آهـن تولیـد شـد و صـادرات 
ایـن محصـول بـا 162 درصـد افزایـش بـه رقم 
2 میلیـون و 413 هـزار تـن در 7 ماهـه نخسـت 

سـال رسید.
کنسـانتره آهن نیز رشـد 20 درصد صادرات را 
طـی 7 ماه گذشـته تجربه کـرد و بـه 516 هزار 
تـن افزایـش یافـت. البته تولیـد ایـن محصول 
در 6 مـاه ابتـدای سـال 27 میلیون تـن بود که 
تفـاوت فاحشـی نسـبت به مدت مشـابه سـال 
قبـل نداشـته اسـت.محصولات فـولادی نیـز 
در ایـن مـدت بـا رشـد 11 درصـدی تولیـد به 
10 میلیـون و 317 هـزار تـن و صـادرات ایـن 
محصول نیـز بـه مانند مدت مشـابه سـال قبل 
در 7 ماهـه ابتدای سـال به یک میلیـون و 826 

هـزار تن رسـید.

عضو کمیسیون برنامه و بودجه:

 میزان افزایش حقوق باید بیشتر از سال جاری باشد
جزئیات تولید و صادرات مواد معدنی

رشد 3 درصدی صادرات سیمان
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رییـس کل سـازمان خصوصی سـازی گفـت: بـه زودی سـهام مدیریتـی باشـگاه اسـتقال و 
پرسـپولیس عرضـه می شـود کـه پیـش از مزایـده بـا متقاضیـان شـرکت در مزایـده مذاکره 

خواهـد شـد.
»حسـین قربـان زاده«، در گفت وگـو بـا خبرنـگار اقتصـادی ایرنـا بـه آخرین وضعیت سـهام 
سـرخابی ها در فرابورس اشـاره کـرد و افـزود: به زودی سـهام مدیریتـی این دو باشـگاه عرضه 
می شـود که پیـش از مزایده بـا متقاضیـان شـرکت در مزایـده، گفتگـو و مذاکره خواهد شـد.

وی گفـت: لـذا فرصتی بـرای ایـن مذاکـره و پذیـرش تقاضاهـا تعیین شـده که پایـان مهلت 
آن چهاردهـم دی مـاه اسـت. قربـان زاده اظهار داشـت: هفتـه آینده موضـوع واگذاری سـهام 
مدیریتـی ایـن دو باشـگاه در هیات عالـی واگـذاری مورد بحـث قـرار می گیرد کـه در صورت 

تصویب شـرایط و قیمـت، بافاصلـه مزایـده برگزار می شـود.
به گزارش ایرنا، مسـاله خصوصی سـازی دو باشـگاه اسـتقال و پرسـپولیس قصه ای قدیمی و 
پرماجرا اسـت که در اردیبهشـت 1388 و در جهت اجرای اصل 44 قانون اساسی کلید خورد، 
اما نهایی شـدن ایـن واگـذاری در دولت هـای مختلف به باد فراموشـی سـپرده شـد و هیچ گاه 

اقدام جدی برای نهایی شـدن آن در دسـتور کار مسـئولان قـرار نگرفت.

 شـاخص کل بورس تهـران در پایـان معامـات روز گذشـته )سه شـنبه، 22 آذرمـاه( با 45 
هـزار و 133 واحد افزایـش در ارتفـاع یک میلیـون و 454 هـزار واحدی ایسـتاد.به گزارش 
خبرنگار ایرنا، شـاخص هم وزن بـا 9  هـزار و 741 واحد افزایـش به 430 هـزار و 125 واحد 
و شـاخص قیمت بـا پنج هـزار و 798 واحد رشـد بـه 256 هـزار و 40 واحد رسید.شـاخص 
بـازار اول، 39 هـزار و 845 واحـد و شـاخص بـازار دوم، 69 هـزار و 829 واحـد افزایـش را 

ثبـت کردند.
روزگذشـته در معامات بورس تهران، بیـش از 12 میلیارد و 979 میلیون سـهم، حق تقدم 

و اوراق بهادار به ارزش 75 هـزار و 876 میلیارد ریال معامله شـد.
همچنیـن صنایـع پتروشـیمی خلیج فـارس )فـارس( بـا چهـار هـزار و 629 واحـد، فولاد 
مبارکـه اصفهـان )فولاد( بـا چهـار هـزار و 611 واحـد، ملـی صنایع مس ایـران )فملـی( با 
چهار هـزار و 431 واحد، گسـترش نفت و گاز پارسـیان )پارسـان( بـا 2 هـزار و 134 واحد، 
معدنی و صنعتـی چادرملو )کچـاد( با 2 هزار و 122 واحد، شـرکت سـرمایه گـذاری تامین 
اجتماعی )شسـتا( بـا یـک هـزار و 724 واحد و شـرکت سـرمایه گـذاری غدیـر )وغدیر( با 

یـک هـزار و 614 واحـد تاثیر مثبـت بر شـاخص بورس داشـت.

عـوارض صادراتی برای سـیب زمینـی 12 درصد و بـرای پیاز 50 درصـد ارزش پایـه صادراتی 
تعیین شـد.

به گـزارش ایسـنا، با وجـود اینکه چنـدی پیش کمیسـیون کشـاورزی مجلس اعـام کرد که 
تعرفه  صادرات سـه محصول کشـاورزی پیاز، گوجه فرنگی و سـیب زمینی برداشته شده است، 
اخیـر اما نامه ای منتشـر شـده کـه در آن گمرک عـوارض صـادرات محصولات  سـیب زمینی 
و پیاز را به گمـرکات اجرایـی اباغ کـرده و بر اسـاس آن  عـوارض صادراتی سـیب زمینی 12 
درصد ارزش پایـه صادراتـی و عـوارض صادراتی پیـاز 50 درصـد ارزش پایـه صادراتی تعیین 

شـده است.
عوارضی که بنابر گفتـه نایب رئیـس اتحادیه ملی محصولات کشـاورزی به دلیـل تنظیم بازار 

داخلی و نگرانی هایی از این دسـت وضع شـده اسـت.
صدرالدیـن نیاورانـی در گفت وگو با ایسـنا، در پاسـخ بـه اینکه چرا بـا وجود اینکه کمیسـیون 
کشـاورزی مجلس ایـن تعرفه هـا را حذف کـرده  بـود مجددا بـرای صـادرات سـیب زمینی و 
پیـاز تعرفـه صادراتـی اعام شـده اسـت، گفت: تـا پیـش از ایـن عـوارض صادراتی بـرای این 

محصـولات 120 و 70 درصـد بـود ولی در حـال حاضـر کاهش یافته اسـت.

سهام مدیریتی سرخابی ها
به زودی واگذار می شود

غافلگیری سهامداران با جهش 45 هزار 
واحدی شاخص بورس

بازگشت عوارض صادراتی 
سیب زمینی و پیاز

در حالـی روی کشـت فراسـرزمینی بـه دلیـل کمبـود آب تاکیـد می شـود کـه برخی 
کارشناسـان می گویند ما در کشـور بیـش از کمبـود آب، با عـدم مدیریـت آب مواجه 
هسـتیم و لذا اجرای کشـت فراسـرزمینی هـدر دادن سـرمایه در دیگر کشورهاسـت.
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خبر
وزیر آموزش و پرورش:

از برگزاری »غیرحضوری«  
مدارس متاسفیم

وزیر آموزش و پرورش تاکید کرد که اگر 
بخواهیم دانش آموزان را در دوره فناوری های 
جدید به خوبی هدایت کنیم باید ببینیم 
نیازهای حال و آینده آنها چیست، نه اینکه 
قدیمی  روش های  اساس  بر  بخواهیم 

دانش آموزان آینده را تربیت کنیم.
به گزارش ایسنا، یوسف  نوری در گفت وگوی 
زنده با دانش آموزان و والدین آنها که از طریق 
شبکه شاد پخش شد گفت: از برگزاری غیر 
حضوری مدارس متاسفیم، اما خوشحالیم 
که زمینه استفاده از شبکه شاد فراهم است تا 
دانش آموزان از  درس عقب نمانند. وی افزود: 
فرارسیدن هفته پژوهش و فناوری را تبریک 
می گویم. دانش آموزان سرزمینم با حمایت 
و هدایت معلمان، مدیران و اولیای عزیزشان 
در حوزه های فناوری و پژوهش اقدامات 
بایسته و شایسته ای انجام داده اند. در مراسم 
تقدیر از برترین های حوزه پژوهش، آثاری 
از دانش آموزان متوسطه اول به نمایش 
گذاشته شده بود که بسیار بدیع و نوآورانه 
بودند. وزیر آموزش و پرورش به برخی 
ابداعات دانش آموزان اشاره و اظهار کرد:  
استخراج آب از رطوبت هوا، ساخت لامپ 
جدید با فناوری برتر، کارایی بهتر و مصرف 
کمتر و ساخت رنگ ضد حریق که برای 
آتش نشانان قابل استفاده است از جمله 
ابداعات جالب توجه دانش آموزان بود که 
در جلسه روز گذشته هیئت دولت نیز به 
آن اشاره کردم. همین ها ما را به قله های 
دانایی می رساند. نوری ادامه داد: با تاش 
و همت همکاران و مساعی دانش آموزان در 
حوزه های فناوری، رتبه های بسیار خوبی 
داریم. به عنوان مثال در نانو، چهارم جهان 
هستیم، در فناوری صلح آمیز انرژی های 
در  داریم،  بسیار خوبی  اتمی وضعیت 

سلول های بنیادین هم همینطور هستیم.
وی با اشاره به اینکه با این حال نظام آموزش 
و پرورش ما نیازهای جدی دارد گفت:  اول 
آنکه باید دانش آموزان را دریابیم. وارد 
عصر جدیدی شده ایم و دانش آموزان ما 
در معرض فناوری های جدید قرار گرفته اند؛ 
و  ادراکات  رفتارها،  که  فناوری هایی 
توانایی های شناختی آنها را تغییر می دهد. 
برای اینکه بتوانیم دانش آموزان را خوب 
هدایت کنیم باید ببینیم نیازهای حال و 
آینده آنها چیست، نه اینکه بخواهیم بر 
اساس روش های قدیمی دانش آموزان آینده 

را تربیت کنیم.

اعلام سقف و کف »حقوق« 
بازنشستگان کشوری

معـاون امـور فنـی صنـدوق بازنشسـتگی کشـوری بـا بیـان اینکه 
صنـدوق بازنشسـتگی کشـوری بـا چالش هایی دسـت بـه گریبان 
اسـت گفت: میانگیـن سـن بازنشسـتگی حدود 52 سـال اسـت و 
میانگین پرداخـت حقوق و مسـتمری به 29 سـال رسـیده و علت، 
همین پایین بودن »سـن بازنشسـتگی« اسـت؛ حال آنکه میانگین 
سـن بازنشسـتگی در اسـتانداردهای جهانی 13 سـال کمتر از سن 

امیـد زندگی اسـت.
بـه گـزارش ایسـنا، اکبـر شـیرمحمدی در نشسـت خبـری کـه به 
مناسـبت یکصدمین سال تاسـیس صندوق بازنشسـتگی کشوری 
برگزار شـد به پیشـینه تاسـیس این صنـدوق اشـاره و اظهـار کرد: 
سـال 1287 قانون وظایـف در دوران مشـروطیت تصویب و مصوب 
شـده بـود مقـرری بـه بازمانـدگان کارمندانـی کـه فـوت می کنند 

پرداخت شـود.
وی افزود: اما قانون اسـتخدام کشـوری 22 آذر 1301 تصویب شـد 
و چهارفصل داشـت. بـه موجـب ایـن قانـون اداره تقاعـد و وظایف 
وراث در وزارت مالیه یا دارایی تشـکیل شـد. شـرایط بازنشسـتگی 
نیـز وضـع شـده بـود. وجوهـات در اداره تقاعـد مدیریـت می شـد 
و بـه بازنشسـتگان حقـوق داده می شـد تـا سـال 1337 کـه قانون 

اصاح شـد.
شـیرمحمدی با اشـاره بـه اینکـه تـا سـال 1345 قانون اسـتخدام 
کشـوری دوم تصویب و از سـال 1347 اجرایی شـد گفت: ماده 70 
قانون اسـتخدام کشوری در سـال 54 اصاح و صندوق بازنشستگی 
کشوری به شکل فعلی اش تشـکیل شـد. در صندوق قبلی 45 هزار 
حقوق بگیر بودنـد که به صندوق جدید منتقل شـدند. در سیسـتم 
بازنشسـتگی قدیم سـهم کارفرمایی دیده نشـده بـود و منابع مالی 

آن محدود بـود که بعدها مشـمول تغییـرات قابل توجهی شـد.
معـاون امـور فنـی صنـدوق بازنشسـتگی کشـوری بـا بیـان اینکه 
صنـدوق بازنشسـتگی کشـوری بـا چالش هایی دسـت بـه گریبان 
اسـت گفت: میانگین سـن بازنشسـتگی 51.55 سـال )حـدود 52 
سـال( اسـت و میانگیـن پرداخت حقـوق و مسـتمری به 29 سـال 
رسـیده و علـت، همیـن پاییـن بـودن سـن بازنشسـتگی اسـت. 
میانگین سن بازنشستگی در اسـتانداردهای جهانی 13 سال کمتر 

از سـن امید بـه زندگی اسـت.
وی با اشـاره به اینکه از بازنشسـتگان قبـل از سـال 1354 هنوز هم 
وظیفه بگیرانـی داریم کـه مسـتمری می گیرند و بیش از 50 سـال 
اسـت کـه بازماندگان شـان حقـوق از مـا دریافـت می کننـد گفت: 
امیدواریم این قوانیـن حمایتی اصاح شـوند تا صندوق هـا بتوانند 

از بحران هایـی کـه دارند عبـور کنند.

خبر مدیرکل منابع انسانی معاونت توسعه وزارت بهداشت:

کمبود حاد در گروه پرستاری
گزارش

ایسنا
مدیـرکل منابـع انسـانی معاونـت توسـعه وزارت 
بهداشـت با بیـان اینکه در سـال جاری درخواسـت 
ارائـه مجـوز اسـتخدام بـرای 60 هـزار نیـرو داریم، 
گفـت: درخواسـت مصرانـه داریـم کـه ایـن میـزان 
مجوز اسـتخدام نیـرو را طی سـال جاری بـه وزارت 
بهداشـت ارائـه دهند تـا بتوانیـم پروژه هـای جدید 

را افتتـاح کنیـم.
دکتر سـیف الله مـرادی در گفت وگو با ایسـنا، درباره 
وضعیت کمبود نیرو در وزارت بهداشـت، گفت: باید 
توجـه کرد کـه در زمینـه نیـروی انسـانی در وزارت 
بهداشـت، در بخش هـای مختلـف، شـاخص های 
مختلـف داریـم. در حـوزه درمـان بیمارسـتانی، 
شـاخص مـا تخـت اسـت و بـر اسـاس مطالعـات 
انجـام شـده، اعام می شـود کـه بـه ازای هـر تخت 
بیمارسـتانی در کشـور، باید 2.9 نیرو داشته باشیم. 
بـر ایـن اسـاس در حـال حاضـر 107 هـزار تخـت 
بیمارسـتانی در بخـش دولتـی در کشـور داریـم که 
بایـد این میـزان تخـت ضـرب  در 2.9 شـود و تعداد 
نیروی انسـانی مورد نیاز در بیمارسـتان های کشـور 
را مشـخص کند. از این تعداد باید 1.2 پرسـتار باشد 
که بـر این اسـاس اکنون بایـد 120 هزار پرسـتار در 

بیمارسـتان های مـا خدمـت درمانـی ارائـه دهند.
*کسری 15000 نیروی پرستار

وی با بیـان اینکه در حـال حاضر 105 هزار پرسـتار 
در بیمارسـتان های کشـور در حـال خدمت رسـانی 
هسـتند، گفـت: در سـایر پرسـنل بیمارسـتانی نیز 
شـاخص هایی وجـود دارد. بـه عنـوان مثـال 0.4 به 
ازای هـر تخـت نیـروی خدماتـی، 0.5 بـه ازای هـر 
تخت نیروی پشـتیبانی و ... باید وجود داشـته باشد. 
در عیـن حال مشـکل حـاد مـا در گـروه پرسـتاری 
اسـت کـه امیدواریم دولـت مقـداری در ایـن زمینه 
نـگاه حمایتی بـه ما داشـته باشـد و کمـک کند که 

این بخـش از کار مشـکاتش رفع شـود.

درخواست جذب 12000 پرستار برای 
پروژه های جدید بیمارستانی

مرادی با بیان اینکـه بنابراین برای بیمارسـتان های 
فعلی مـان که فعال هسـتند نیـاز به جـذب 15 هزار 
پرسـتار داریم، گفـت: در عیـن حال در سـال جاری 
قـرار اسـت کـه 11 هـزار تخـت بیمارسـتانی بـه 
تخت هـای بیمارسـتانی مان اضافـه کنیـم. بـر ایـن 
اسـاس معتقدیم که بابـت ایـن 11 هزار تخـت باید 
24 هزار مجوز اسـتخدام در سـال جاری به مـا ارائه 

دهند که بر اسـاس شـاخص 1.2 پرسـتار به ازای هر 
تخت، بایـد از ایـن میزان مجـوز اسـتخدام 12 هزار 
نفـر آن نیـروی پرسـتاری باشـد. بنابرایـن 15 هزار 
پرسـتار کسـری در بیمارسـتان های فعلـی داریـم، 
12 هـزار نیروی پرسـتار هم بـرای بیمارسـتان های 
جدیدمـان نیـاز داریـم. بنابراین بـا افتتـاح 11 هزار 
تخـت بیمارسـتانی جدید، حـدود 26 الـی 27 هزار 

نیروی پرسـتاری نیـاز داریم.
*878 پـروژه بهداشـتی آمـاده افتتـاح و نیازمنـد 

جـذب نیـرو
وی بـا بیـان اینکـه تقریبـا 878 مرکـز بهداشـتی 
درمانی و خانه بهداشـت هم در کشـور داریم افتتاح 
می کنیـم، گفـت: در ایـن زمینه هـم بر اسـاس نرم 
اسـتاندارد 10 هـزار و 99 نفـر نیـرو هـم بـرای این 
مراکـز در حوزه بهداشـت نیاز داریـم. در حال حاضر 
در حوزه بهداشـت 130 هزار نیرو داریـم که حداقل 
بـه 10 هـزار و 99 نفـر نیـروی دیگـر در ایـن حوزه 
بـرای راه انـدازی پروژه هـای جدیـد نیـاز داریـم. بر 
اسـاس چارت سـازمانی هم در حوزه بهداشـت باید 

190 هـزار نیرو داشـته باشـیم.   
مـرادی ادامـه داد: همچنیـن می خواهیـم 1382 
پایـگاه فوریت هـای پزشـکی اورژانـس راه انـدازی 
کنیم کـه در این زمینه قبـا برای اسـتخدام 4000 
نفر مجـوز دریافت کـرده بودیـم که در حـال حاضر 
هـم بـه مجـوز 7500 نفـر در حـوزه اورژانـس نیـاز 

داریـم.

1۷000 نیروی بازنشسته  وزارت بهداشت که 
باید جایگزین شوند

وی تاکیـد کـرد: بایـد توجـه کـرد کـه ظـرف 
سـال گذشـته و امسـال 17 هـزار نفـر از مجموعـه 
دانشـگاه های علـوم پزشـکی بازنشسـته شـدند و 
خروجـی داشـتیم. در عیـن حـال طبـق مصوبـه 
دولت بایـد به حـوزه بهداشـت و درمان، بـه ازای هر 
یـک خروجی، یـک نیـروی ورودی داشـته باشـیم. 

بنابرایـن 17 هزار نیـرو نیز در ایـن زمینه بایـد به ما 
مجـوز اسـتخدام ارائـه دهنـد.

نیاز وزارت بهداشت به جذب ۶0 هزار نیرو 
برای افتتاح پروژه های جدید طی امسال 

مرادی گفـت: فعـا نمی خواهیـم کسـری های ما را 
در حوزه نیروی انسـانی جبران کننـد، بلکه مجموعا 
برای راه انـدازی و بهره بـرداری از  پروژه هـای جدید 
و جایگزینـی بازنشسـتگان مان بـه مـا 60 هـزار 
نفـر مجـوز اسـتخدامی دهنـد. درخواسـت مصرانه 

داریم کـه 60 هـزار مجوز اسـتخدام نیرو طی سـال 
جاری به مـا ارائه دهنـد تـا بتوانیـم پروژه هایمان را 
افتتـاح کنیـم. بیمارسـتان هایی در مناطـق محروم 
ساخته شـده،  مراکز بهداشـت و درمان و پایگاه های 
اورژانـس نیز آمـاده بهره برداری هسـتند کـه نیاز به 

جـذب نیـرو در آن ها وجـود دارد.
وی گفت: در ایـن زمینه با سـازمان برنامـه و بودجه 
و... جلسـات متعددی داشـتیم کـه پروژه هـای ما را 
دیده اند. همچنین سـند جامع منابع انسـانی را طی 

شـش ماه تدوین کـرده و ارائـه کرده ایـم. همچنین 
جلسـاتی را بـا معـاون اجرایـی رییـس جمهـوری و 
... داشـتیم. بایـد توجـه کـرد کـه در صورتیکـه این 
میـزان مجـوز اسـتخدام نیـرو بـه وزارت بهداشـت 
ارائـه نشـود، ایـن پروژه هـا راه نمی افتنـد. نهایتـا 
جایگزینی 17 هزار نیروی بازنشسـته را حذف کنند 
که البتـه در این صـورت کیفیـت ارائـه خدمات مان 
کاهـش می یابـد. بنابرایـن بابـت افتتـاح پروژه های 
جدیـد، باید به مـا مجـوز اسـتخدام دهونـد. در غیر 
این صـورت همه ایـن هزینه هـا برای سـاخت مراکز 
بهداشـتی و درمانـی در مناطـق محـروم معطـل 

می مانـد.

کسری نیروی مراکز بهداشتی و درمانی در 
سال آینده رفع شود

وی گفـت: برای سـال آینده هـم درخواسـت داریم 
کـه بـرای جبـران کسـری ها و کمبودهایمـان در 
حوزه بهداشـت و درمان بـه ما مجوز اسـتخدام نیرو 
دهند؛ چـرا کـه بایـد به سـمتی رویـم کـه کیفیت 
خدمـات را افزایـش دهیـم. بنابراین بـرای افزایش 
کیفیـت و بهـره وری بایـد بـر اسـاس نـرم جهانـی 
و نـرم کشـوری، نیـروی انسـانی داشـته باشـیم. 
وقتی نیـرو به انـدازه کافـی نباشـد، طبیعـت نباید 
انتظـار کیفیـت در ارائـه خدمـات داشـته باشـیم. 
پرسـتاری که شـب و روز در بخش کشیک می دهد، 
خسـته اسـت و انتظـار داریـم کـه بـا آرامـش هـم 
ارائـه خدمـت دهـد و وضعیت را بـا کشـورهایی که 
نیروهـای کافی در بخش بهداشـت و درمـان دارند، 

مقایسـه می کنیـم.

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند 

رسمی
برابر رای شماره 140160319012003604 هیات دوم موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمان های فاقد سند رسمی 

مسـتقر در واحد ثبتـی حوزه ثبـت ملک سـیرجان تصرفـات مالکانه بامعـارض متقاضی 
خانم فاطمه نورمندی پور فرزند حسـن بشـماره شناسـنامه 1471 صادره از سـیرجان در 
یک باب خانه به مسـاحت 294/09 مترمربع پـاک 906 اصلی واقع  در سـیرجان خیابان 
اسـتاد نجات اللهی بخش 36 کرمان خریداری از مالک رسـمی خانم ربابه محسـنی محرز 
گردیده اسـت. لـذا به منظـور اطـاع عمـوم مراتـب در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهی 
می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشـند می تواننداز تاریخ انتشـار اولین آگهی به مـدت دو ماه اعتـراض خود را به ایـن اداره 
تسـلیم و پس از اخذ رسـید، ظـرف مدت یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت 
خـود را به مراجـع قضایي تقدیـم نمایند. بدیهی اسـت در صـورت انقضای مـدت مذکور و 

عدم وصول اعتـراض طبق مقـررات سـند مالکیت صادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول :1401/09/08
تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/09/23

محمد آرمان پور- رئیس اداره ثبت اسناد و اماک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1417153

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند 

رسمی
برابـر رای شـماره 140160319012003602 هیـات دوم موضوع 
قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمان های 

فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی حـوزه ثبـت ملک سـیرجان تصرفـات مالکانه 
بامعارض متقاضی آقای علیرضا نورمندی پور فرزند حسـن بشـماره شناسنامه 11025 
صادره از سـیرجان در یک بـاب خانه بـه مسـاحت 303/22 متر مربع پـاک 906 اصلی 
واقـع  در سـیرجان خیابـان اسـتاد نجـات اللهـی بخـش 36 کرمـان خریـداری از مالک 
رسـمی خانم ربابه محسـنی محـرز گردیده اسـت. لـذا بـه منظور اطـاع عمـوم مراتب 
در دو نوبت بـه فاصلـه 15 روز آگهی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت بـه صدور 
سـند مالکیت متقاضـی اعتراضی داشـته باشـند می توانند از تاریـخ انتشـار اولین آگهی 
به مـدت دو مـاه اعتراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید، ظـرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خـود را به مراجـع قضایي تقدیـم نمایند. 
بدیهی اسـت در صورت انقضای مـدت مذکور و عـدم وصول اعتراض طبق مقررات سـند 

مالکیت صـادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول :1401/09/08
تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/09/23

محمد آرمان پور- رئیس اداره ثبت اسناد و اماک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1417156

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند 

رسمی
برابـر رای شـماره 140160319012003464 هیـات اول موضـوع 
قانـون تعییـن تکلیف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمان های فاقد 
سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک سـیرجان 

تصرفـات مالکانـه بامعـارض متقاضـی آقای حسـین شـاه مـرادي فرزنـد علـي نقي به 
شـماره شناسـنامه 129 صادره از سـیرجان  در یک قطعـه باغچه به مسـاحت 286/74 
مترمربع پـاک 1130 اصلی واقع  در سـیرجان روسـتای محمـد آباد بخـش 39 کرمان 
خریداری از مالک رسـمی آقای علی نقی شـاهمرادی محرز گردیده اسـت. لذا به منظور 
اطاع عموم مراتـب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شـود در صورتی که اشـخاص 
نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشـند می توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهـی به مـدت دو ماه اعتـراض خـود را به ایـن اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید، 
ظرف مـدت یک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را به مراجـع قضایي 
تقدیم نمایند. بدیهی اسـت در صورت انقضـای مدت مذکور و عدم وصـول اعتراض طبق 

مقررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول :1401/09/08
تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/09/23

محمد آرمان پور- رئیس اداره ثبت اسناد و اماک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1417174

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند 

رسمی
برابـر رای شـماره 140160319012003185 هیـات اول موضـوع 
قانـون تعییـن تکلیف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمان های فاقد 

سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک سـیرجان تصرفـات مالکانـه 
بامعارض متقاضی آقای ماشـاءاله کورکـي نژاد قرائي فرزند اصغر به شـماره شناسـنامه 
355 صـادره از بردسـیر در یـک باب خانـه بـه مسـاحت 204/58 مترمربع پـاک 588 
اصلی واقـع در سـیرجان آبـاده خیابان امـام محمد باقـر بخـش 36 کرمان خریـداری از 
مالک رسـمی آقـای محمد علی یـزدی آبـاده محرز گردیده اسـت. لـذا به منظـور اطاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت 
به صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مـدت دو مـاه اعتراض خـود را به ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظرف 
مدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را بـه مراجع قضایـي تقدیم 
نماینـد. بدیهـی اسـت در صـورت انقضـای مـدت مذکور و عـدم وصـول اعتـراض طبق 

مقـررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول :1401/09/08
تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/09/23

محمد آرمان پور- رئیس اداره ثبت اسناد و اماک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1417175

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابـر رای شـماره 140160319012003599 هیـات دوم موضوع 
قانون تعییـن تکلیـف وضعیت ثبتـی اراضـی و سـاختمان های فاقد 
سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملک سـیرجان 

تصرفـات مالکانه بامعـارض متقاضـی آقـای محمد محیاپـور فرزنـد ابراهیم به شـماره 
شناسـنامه 14018 صادره از کرمـان در یک بـاب خانه بـه مسـاحت 265/74 متر مربع 
پـاک 3013 اصلـی واقـع  در سـیرجان مکی آبـاد اراضـی فیروزآبـاد بخـش 36 کرمان 
خریـداری از مالک رسـمی آقای علی مظفـری محرز گردیده اسـت. لذا بـه منظور اطاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت 
به صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مـدت دو مـاه اعتراض خـود را به ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظرف 
مدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را بـه مراجع قضایـي تقدیم 
نماینـد. بدیهـی اسـت در صـورت انقضـای مـدت مذکور و عـدم وصـول اعتـراض طبق 

مقررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول :1401/09/08
تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/09/23

 محمد آرمان پور- رئیس اداره ثبت اسناد و اماک شهرستان سیرجان
 شناسه آگهی: 1417187

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند 

رسمی
برابـر رای شـماره 140160319012003139 هیـات اول موضـوع 
قانـون تعییـن تکلیف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمان های فاقد 
سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک سـیرجان 

تصرفـات مالکانـه بامعـارض متقاضـی آقـای اکبـر شـهبا فرزنـد اسـمعیل بـه شـماره 
شناسـنامه 5 صادره از نجف شـهر در یک قطعـه باغ بـه مسـاحت 15478/86 مترمربع 
پـاک  4231 اصلی واقـع  در سـیرجان روسـتای محمد آبـاد مقدس بخـش 36 کرمان 
خریداری از مالک رسـمی آقای ورثه خانعلی محیطی محرز گردیده اسـت. لذا به منظور 
اطاع عموم مراتـب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شـود در صورتی که اشـخاص 
نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشـند می توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهـی به مـدت دو ماه اعتـراض خـود را به ایـن اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید، 
ظرف مـدت یک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را به مراجـع قضایي 
تقدیم نمایند. بدیهی اسـت در صورت انقضـای مدت مذکور و عدم وصـول اعتراض طبق 

مقررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول :1401/09/08
تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/09/23

محمد آرمان پور- رئیس اداره ثبت اسناد و اماک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1417211

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند 

رسمی)در آگهی قبلی مساحت و ابعاد اشتباه قید گردیده 
است(

برابر رای اصاحی شماره 140060319012002959 هیات اول )که 
در رأی قبلی مسـاحت و حدود  اشـتباه تعریف گردیده اسـت( موضوع 

قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمان های فاقد سـند رسـمی مسـتقر در 
واحد ثبتی حـوزه ثبت ملـک سـیرجان تصرفـات مالکانه بامعـارض متقاضی آقـای امیر 
سـلطان احمدي فرزند اسـدالله بـه شـماره شناسـنامه 1088 صـادره از سـیرجان در یک 
قطعه خانـه و باغچه بـه مسـاحت 2261/54 مترمربع پـاک 1 فرعـی از 6 اصلـی واقع در 
سیرجان روسـتای کران بخش 38 کرمان خریداری از مالک رسـمی آقای بهرام ستوده نیا 
محرز گردیده اسـت. لذا به منظور اطاع عموم مراتـب در دو نوبت به فاصلـه 15 روز آگهی 
می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشـند می توانند از تاریخ انتشـار اولین آگهی به مدت یک مـاه اعتراض خود را بـه این اداره 
تسـلیم و پس از اخذ رسـید، ظـرف مدت یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت 
خـود را به مراجـع قضایي تقدیـم نمایند. بدیهی اسـت در صـورت انقضای مـدت مذکور و 

عدم وصول اعتـراض طبق مقـررات سـند مالکیت صادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول :1401/09/08
تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/09/23

 محمد آرمان پور- رئیس اداره ثبت اسناد و اماک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1417314

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

برابـر رای شـماره 140160319012002193 هیـات دوم موضـوع 
قانـون تعییـن تکلیف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمان های فاقد 
سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک سـیرجان 

تصرفـات مالکانه بامعـارض متقاضی آقـای ناصر پور شـاه نظـری فرزند علی به شـماره 
شناسنامه 1969 صادره از سـیرجان در یک قطعه باغ به مسـاحت 16632/71 متر مربع 
پاک 4711 اصلی واقع  در سـیرجان روسـتای کهن شـهر بخش 36 کرمان خریداری از 
مالک رسـمی آقای سـهراب در آگاهـی محرز گردیده اسـت. لـذا به منظور اطـاع عموم 
مراتـب در دو نوبت بـه فاصلـه 15 روز آگهی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به 
صدور سـند مالکیـت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ انتشـار اولین 
آگهی به مـدت دو مـاه اعتراض خـود را به ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظرف 
مدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را بـه مراجع قضایـی تقدیم 
نماینـد. بدیهـی اسـت در صـورت انقضـای مـدت مذکور و عـدم وصـول اعتـراض طبق 

مقررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول :1401/09/08
تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/09/23

محمد آرمان پور- رئیس اداره ثبت اسناد و اماک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1417317

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

برابـر رای شـماره 140160319012001392 هیـات اول موضوع 
قانون تعیین تکلیـف وضعیـت ثبتی اراضـی و سـاختمان های فاقد 
سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی حـوزه ثبـت ملک سـیرجان 
تصرفات مالکانـه بامعارض متقاضی آقـای فرزاد فتحـی زاده فرزند 

نجات علی بـه شـماره شناسـنامه 3060017212 صادره از سـیرجان در یـک باب خانه 
به مسـاحت 184/51 مترمربع پاک 334 اصلی واقع  در سـیرجان خیابان شهدا خیابان 
بهیار بخش 36 کرمان خریداری از مالک رسـمی آقای جمشید گلسـتانی محرز گردیده 
اسـت. لذا به منظـور اطاع عمـوم مراتـب در دو نوبت بـه فاصلـه 15 روز آگهی می شـود 
در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشند 
می تواننـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهی به مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را به ایـن اداره 
تسـلیم و پس از اخذ رسـید، ظرف مـدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت 
خود را به مراجـع قضایي تقدیم نماینـد. بدیهی اسـت در صورت انقضای مـدت مذکور و 

عدم وصـول اعتراض طبـق مقررات سـند مالکیـت صادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول :1401/09/08
تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/09/23

 محمد آرمان پور- رئیس اداره ثبت اسناد و اماک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1417320

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند 

رسمی
برابـر رای شـماره 140160319012003165 هیـات دوم موضـوع 
قانـون تعییـن تکلیف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمان های فاقد 

سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک سـیرجان تصرفـات مالکانـه 
بامعـارض متقاضی آقـای مصطفـی طاهری نـژاد فرزنـد منصور به شـماره شناسـنامه 
2094 صادره از سـیرجان  در یـک واحد اصطبل اسـب بـه مسـاحت 753/11 مترمربع 
پاک 393 اصلی واقع  در سـیرجان روسـتای باسـفهرجان بخش 36 کرمان خریداری از 
مالک رسـمی آقای محمد نوری محرز گردیده اسـت. لذا بـه منظور اطـاع عموم مراتب 
در دو نوبت بـه فاصلـه 15 روز آگهی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت بـه صدور 
سـند مالکیت متقاضـی اعتراضی داشـته باشـند می توانند از تاریـخ انتشـار اولین آگهی 
به مـدت دو مـاه اعتراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید، ظـرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خـود را به مراجـع قضایي تقدیـم نمایند. 
بدیهی اسـت در صورت انقضای مـدت مذکور و عـدم وصول اعتراض طبق مقررات سـند 

مالکیت صـادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول :1401/09/08
تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/09/23

 محمد آرمان پور- رئیس اداره ثبت اسناد و اماک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1417453

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

برابـر رای شـماره 140160319012003493 هیـات اول موضـوع 
قانـون تعییـن تکلیف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمان های فاقد 
سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک سـیرجان 

تصرفـات مالکانـه بامعـارض متقاضـی آقـای محمـد وحیـد شمشـیری فرزنـد محمد 
اسـماعیل به شـماره شناسـنامه 459 صادره از سـیرجان در یـک باب خانه به مسـاحت 
202/90 مترمربـع پـاک 430 اصلی واقع در سـیرجان حسـن آباد شـیخ هـا بخش 36 
کرمان خریـداری از مالک رسـمی آقـای محمد حسـن رفعتی محـرز گردیده اسـت. لذا 
به منظور اطاع عمـوم مراتـب در دو نوبت بـه فاصلـه 15 روز آگهی می شـود در صورتی 
که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می توانند 
از تاریخ انتشـار اولین آگهی به مـدت دو ماه اعتراض خـود را به این اداره تسـلیم و پس از 
اخذ رسـید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خـود را به مراجع 
قضایـي تقدیـم نماینـد. بدیهـی اسـت در صـورت انقضای مـدت مذکـور و عـدم وصول 

اعتـراض طبق مقـررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول :1401/09/08
تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/09/23

محمد آرمان پور- رئیس اداره ثبت اسناد و اماک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1417457

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

برابـر رای شـماره 140160319012003496 هیـات اول موضـوع 
قانـون تعییـن تکلیف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمان های فاقد 
سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک سـیرجان 
تصرفـات مالکانـه بامعـارض متقاضـی آقای صـادق پورشـاه نظری 
فرزند عبدالرحمن به شـماره شناسـنامه 16367 صادره از سـیرجان 

در یـک باب مغـازه بـه مسـاحت 25/44 مترمربع پـاک 334 اصلـی واقع  در سـیرجان 
انتهای خیابـان شـهدا بخـش 36 کرمـان خریـداری از مالک رسـمی آقـای محمد علی 
علیرضـازاده  محـرز گردیـده اسـت. لذا بـه منظـور اطـاع عمـوم مراتـب در دو نوبت به 
فاصلـه 15 روز آگهـی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت بـه صدور سـند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ انتشـار اولین آگهی به مـدت دو ماه 
اعتـراض خود را بـه این اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظرف مـدت یک مـاه از تاریخ 
تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خـود را به مراجـع قضایي تقدیـم نمایند. بدیهی اسـت در 
صورت انقضـای مدت مذکـور و عدم وصـول اعتراض طبق مقـررات سـند مالکیت صادر 

خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول :1401/09/08
تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/09/23

محمد آرمان پور- رئیس اداره ثبت اسناد و اماک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1417635

سنا
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کاغذ جامعه

 فعـلا نمی خواهیم کسـری های مـا را در حوزه نیروی انسـانی جبـران کنند، بلکـه مجموعا برای 
راه انـدازی و بهره بـرداری از  پروژه های جدیـد و جایگزینی بازنشسـتگان مان به مـا 60 هزار نفر 
مجوز اسـتخدامی دهند. درخواسـت مصرانه داریـم که 60 هزار مجوز اسـتخدام نیرو طی سـال 
جاری بـه ما ارائـه دهند تـا بتوانیم پروژه هایمـان را افتتـاح کنیـم. بیمارسـتان هایی در مناطق 
محروم سـاخته شـده،  مراکز بهداشـت و درمان و پایگاه هـای اورژانس نیـز آمـاده بهره برداری 

هسـتند که نیاز بـه جذب نیـرو در آن ها وجـود دارد.
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چرا کتاب با کاغذ دولتی 
همچنان قیمت بالایی 

دارد؟
مدیرعامـل انجمـن فرهنگـی زنـان ناشـر 
گفـت: اینکـه کتابـی بـا کاغـذ تولیـد داخل 
منتشـر شـود به ایـن معنی اسـت کـه دو تا 
سـه میلیون تومان از هزینه های آن کاسـته 
شده اسـت. ایـن در حالـی اسـت کـه حدود 
10 میلیـون تومان بـرای کتـاب حق التالیف 
پرداختـه می شـود. همچنیـن هزینه هـای 

دیگر چـاپ کتـاب هنـوز پا برجاسـت.
مریم السـادات ظهوریـان درباره تاثیـر توزیع 
کاغـذ تولیـد داخلـی بـر فعالیـت ناشـران 
بـه خبرنـگار ایرنـا گفـت: کاغذهـای ایرانی 
تقریبـا بـدون محدودیـت بـه ناشـرانی کـه 
نیاز داشـتند داده می شـد حتی تـا جایی که 
شـنیدم، غیرناشـران هـم اگر می خواسـتند 
می توانسـتند از ایـن کاغذ بگیرنـد. این نکته 
برای ما ناشـران مهم است زیرا ناشـران بدون 
محدودیـت توانسـتند از آن اسـتفاده کنند.

وی بـا بیـان اینکـه کاغـذ سـاخت کارخانـه 
مازنـدران کیفیـت لازم را بـه دلیـل پـرزدار 
بودن و عدم موفقیت در تسـت مرکب ندارد، 
ادامـه داد: ایـن کاغـذ بـرای کتاب هایـی که 
بـه صـورت مقطعـی مـورد اسـتفاده قـرار 
می گیرنـد، مناسـب تر اسـت. بـرای مثـال 
ناشـران بـرای چـاپ کتاب هـای آموزشـی 
می تواننـد از ایـن کاغذهـا اسـتفاده کننـد؛ 
اما ناشـری کـه کتاب هـای عمومی منتشـر 
می کند، می خواهد کتابش تا 30 سـال باقی 
بمانـد در نتیجـه ناشـر دنبال کیفیـت کاغذ 
بالا اسـت کـه مانـدگاری بالا داشـته باشـد. 
زیـرا با کتـاب اسـت کـه اسـم مولف و ناشـر 
باقـی می ماند. بـه گفتـه او چاپخانه ها تمایل 
بـه چـاپ ایـن کاغذهـا نداشـتند و مخاطب 
دوسـت دارد که کتاب با کیفیـت بهتر چاپ 
شده باشـد. مدیرعامل انجمن فرهنگی زنان 
ناشـر با اشـاره به اینکه وجود چنیـن کاغذی 
در بـازار خوب اسـت و بـر قیمت کلـی کاغذ 
تاثیـر گذاشته اسـت، ادامـه داد: ارائـه کاغـذ 
تولیـد کارخانه مازنـدران نتوانسـت دردی از 
ناشـران عمومی دوا کنـد. تعدادی از ناشـران 
از اول تقاضایی برای دریافت کاغذ نداشـتند، 
تعـدادی از ناشـران هم تقاضای خـود را ثبت 
کردند اما تمایلی به دریافت کاغذ نداشـتند. 
ارائـه ایـن کاغذ بـا اینکـه مشـکات را کمتر 
کـرد اما نتوانسـت مشـکات ناشـران را حل 
کند؛ مخصوصا در کتاب هـای رنگی و کودک 
کاغـذ مازنـدران مشـکات ناشـران را حـل 

نکـرد.

تلاش سازمان سینمایی 
برای تعدیل حکم 

سینماگران
محمد خزاعی رئیس سازمان سینمایی بیان 
کـرد کـه صـدور حکـم ممنوع الـکاری برای 
هیچ هنرمندی در اختیار این سازمان نیست 
و نهایتـاً بایـد بـه احکامـی کـه قـوه قضاییه 

صـادر کرده اسـت، عمـل کنند.
محمد خزاعی رئیس سـازمان سـینمایی در 
حاشیه برگزاری شانزدهمین جشنواره فیلم 
»سـینماحقیقت« در گفتگو با خبرنگار مهر 
درباره آخرین وضعیت پیگیری سـینماگران 
بازداشـتی در حوادث اخیر گفت: در جلسـه 
مشـترکی کـه بـا حضـور نماینـده سـازمان 
سـینمایی، نماینـده دادسـتان و نماینـده 
خانه سـینما تشـکیل شـد، در پی آن بودیم 
مشـکاتی که برای تعـدادی از سـینماگران 
در حوادث اخیـر به وجود آمده اسـت، مرتفع 
شـود. بـا پیگیـری ایـن کمیتـه مشـترک، 
بخشـی از ایـن مشـکات به صـورت موقـت 
و بـا آزادی افـراد مرتفـع شـده اما بخشـی از 
تصمیمـات مربوط بـه حـوزه قضایی اسـت 
که مشـخصاً به حیطه اختیارات قوه قضاییه 
مربوط می شـود و از حوزه اختیارات ما خارج 
اسـت. وی افزود: قطعاً این دسـته از پرونده ها 
باید مسـیر قضایی خود را طی کننـد که این 
مسـیر در اختیار ما نیسـت. در عیـن حال ما 
رایزنی هـای خـود را خواهیـم داشـت و خود 
آقای اسماعیلی وزیر ارشـاد جلسات مکرری 
در این زمینه داشـتند. با دیگر دسـتگاه های 
مسـئول هـم مذاکراتـی داشـتیم تـا پرونده 
افـرادی کـه بـه هـر دلیلـی و ناآگاهانـه در 
صحنه اغتشاشـات به صورت میدانی حضور 
داشـته اند و دچـار مشـکل شـده اند مـورد 
رسـیدگی سـریع تر قـرار گیرد تا مشـکات 
آنها چنانچه قانون شکنی و تخلفات گسترده 
نداشـته اند حل و فصل شـود. خزاعـی تاکید 
کرد: خیلی از افرادی که مـا در حال پیگیری 
پرونده آن ها هسـتیم در تهـران نبوده اند و از 
هنرمندان شهرسـتانی و بعضاً شناخته نشده 
هسـتند. مشـکل دیگـر این بـود کـه برخی 
از ایـن هنرمنـدان شهرسـتانی نامشـان در 
لیسـت ما هم وجود نداشـت اما خوشبختانه 
پیگیری ها نتیجه داشـته و به صـورت روزانه 
هـم شـاهد انتشـار اخبـار مرتبـط بـا آزادی 

برخـی از ایـن هنرمنـدان قـرار می گیرید.
خزاعـی دربـاره اینکـه مشـخصاً کـدام 
هنرمنـدان تـا کنـون بـا پیگیـری سـازمان 
سـینمایی آزاد شـده اند هم تاکید کرد: هیچ 
تفاوتـی نـدارد و همـه ایـن آزادی هـا حاصل 
یـک کار و پیگیری گروهی اسـت، جلسـاتی 
زیـادی بـا نهادهـای مختلـف داشـته ایم که 
تصمیم نهایی این شده اسـت که همه کارها 
توسـط همین کمیته واحد پیگیری شود. در 
مجموع اراده و خواسـت سـازمان سـینمایی 
و وزارت ارشـاد ایـن اسـت کـه وضعیت همه 
هنرمندانی کـه در ایـن روزها دچار مشـکل 
شـده اند و تخلفـات و جرائـم خاصـی ندارند، 

زودتر روشـن شـود.

نتیجه رقابت سه مستند 
پرمخاطب »سینماحقیقت« 

چه می شود؟

حضور سـه مسـتند »خونه مامان شـکوه«، »پاییز پنجاه سـالگی« 
و »برزخی هـا« در بخـش بلنـد مسـابقه ملی جشـنواره شـانزدهم 
سـینماحقیقت، رقابـت گسـترده ای را میـان آن ها ایجـاد می کند.
به گزارش خبرنگار سـینمایی ایرنا، دوشـنبه 21 آذرماه و در دومین 
روز از جشنواره بین المللی »سـینماحقیقت« 32 مستند روی پرده 
پردیس سـینمایی ملت رفت کـه در میان آن ها سـه مسـتند خونه 
مامان شـکوه، پاییز پنجاه سـالگی و برزخی ها با بیشـترین استقبال 

از سـوی عاقه مندان سینمای مسـتند مواجه شد.
»خونه مامان شکوه« و روایتی از یک کمپ ترک اعتیاد

مسـتند 76 دقیقـه ای خونـه مامـان شـکوه بـه کارگردانـی مهدی 
بخشـی مقدم و تهیه کنندگـی مهـدی شـامحمدی روایتـی از یک 
کمپ تـرک اعتیـاد و قصه دختـران آن اسـت که در بخـش »بلند« 
مسـابقه ملـی و بین الملـل شـانزدهمین جشـنواره بین المللـی 
»سـینماحقیقت« حضـور دارد. ایـن مسـتند تقریبـا پنـج کاراکتر 
مشـخص دارد که در کنار آن ها 10 تا 15 کاراکتـر فرعی نیز حضور 
دارنـد. در این مسـتند همچنین بـه قصـه زندگی این دختـران چه 
پیش از حضـور در این خانـه و چه امیدی کـه به زندگـی برای پس 

از خـروج از ایـن خانـه دارنـد، پرداخته می شـود.
عوامـل ایـن مسـتند عبارتنـد از تهیه کننـده: مهدی شـامحمدی، 
کارگـردان: مهـدی بخشـی مقـدم، مدیـر تصویربـرداری: مهـدی 
آزادی، صدابـرداران: علـی علـوی و قـادر قـادری، تدوینگـر: محمد 
بابایـی، صداگـذار: حسـین ابراهیمـی، آهنگسـاز: افشـین عزیزی، 
اصاح رنـگ و نور: حمیدرضـا فتوره چیـان و برنا جمشـیدی، مدیر 
تولید: هادی شـامحمدی، تولید شـده در مرکز گسـترش سینمای 

مسـتند، تجربـی و پویانمایی.
»پاییز پنجاه سالگی« و ناگفته هایی از زیست حاج قاسم 

سلیمانی
مسـتند پاییز پنجـاه سـالگی بـه کارگردانی محسـن اسـام زاده و 
تهیه کنندگـی مهـدی نقویـان ناگفته هایی از زیسـت شـهید حاج 
قاسـم سـلیمانی را از زبان سـردار محمد جمالـی، هم رزمش روایت 
می کنـد و نگاهـی بـه دوران حضور حـاج قاسـم در منطقـه جنوب 
 شـرق کشـور دارد؛ دورانـی که سـردار سـلیمانی عـاوه بـر این که 
فرمانده سـپاه ثارالله بـود، در قرارگاه قـدس هـم فرماندهی می کرد 

و یکـی از دوران مهـم فعالیـت او به شـمار می رفت.
این مسـتند 70 دقیقـه ای تولید موسسـه فرهنگی هنری اندیشـه 
شـهید آوینـی و شـبکه یک سیماسـت کـه برای نخسـتین بـار در 
شـانزدهمین جشـنواره مسـتند »سـینما حقیقت« در بخش های 
»جایزه شـهید آوینـی« و »مسـابقه بلند ملـّی« به نمایـش درآمده 

اسـت.
دیگر عوامـل مسـتند »پاییـز پنجـاه سـالگی« عبارتند از دسـتیار 
کارگـردان: حمیدرضا مجیدی، مشـاور هنـری کارگـردان: علیرضا 
عطاریانی و محمود گیوی، مدیر فیلمبـرداری: علی محمدخانیکی، 
هماهنگـی تولید: عبدالرضا شـیخ شـعاعی، حسـین کارگـر و اصغر 
دلفاردی، فیلمبردار: سـجاد اسـبقی، فیلمبرداری هوایی: ابوالفضل 
بصیـری، دسـتیار فیلمبـردار: روح الله خالقـی، تدویـن: مهـدی 
انصاری، اصاح رنـگ و نور: یحیـی محمدعلیی، طراحـی و ترکیب 
صدا: محمدحسـین ابراهیمی، تحقیـق: محمود عزیـزی صدابردار: 
ابوالفضل بصیری، نویسـنده: محمدنصـرت خوارزم، گوینده: سـید 
بهـزاد تاج الدینـی، امـور اداری: حسـن جعفـری، طراحـی پوسـتر: 
سـینا رعیت دوسـت و باتشـکر از فاطمه بهبـودی نویسـنده کتاب 
شـانزدهمین جشـنواره بین المللـی »سـینماحقیقت« بـا دبیـری 
محمد حمیـدی مقـدم از 20 تا 25 آذرمـاه در حال برگزاری اسـت.

سیاستمداران اصلا فیلم می بینند؟!خبر
گزارش

ایسنا

کاش  ای  می گویـد:  سـینما  منتقـد  یـک 
سیاسـتمداران اهـل سـینما بودنـد و گاهـی 
روی پـرده سـینما بـه حـرف دل جوان هـا گـوش 
می سـپردند چـون سـینما دائـم حرف هایـی را 

گوشـزد و آینده نگـری کـرده اسـت.
 چنـد روز قبـل یادداشـتی از طهماسـب صلح جو 
- منتقـد قدیمـی سـینما - بـا موضوع »سیاسـت 
در سـینما« در ایسـنا منتشـر شـد که البتـه اصل 
یادداشـت سـال 1378 در مجله فیلم چاپ شـده 
بـود. ایـن بازنشـر بـه بهانـه بررسـی و موشـکافی 
علت کـم شـدن و در برخـی مورد ها، حذف شـدن 
طـرح مسـائل سیاسـی و انتقـادی اجتماعـی در 
سینماسـت که در یـک دهه گذشـته بـه اوج خود 

رسـیده است.
جان کام یادداشـت صلح جـو در حدود 20 سـال 
قبل ایـن بـود کـه، »به رغم وسـعت در سـینمایی 
سیاسـیِ تبلیغاتـی، دامنـه سـینمایی سیاسـی 
معتـرض بسـیار محـدود بـوده و بدبینی هـا و 
بدگمانی هـا و سـوء تفاهم های بازدارنـده تاریخـی 
کـه از بـدو پیدایـش سـینما در ایـران هرگونـه 
اعتـراض را »ممنـوع« کـرده بـود، همچنـان )در 
سـال 1378( بـه قـوت خـود باقـی اسـت و در 
سـال های پـس از انقـاب هـم به سـیاق گذشـته 
هر جـا که سـینما از چهارچوب سـازش با شـرایط 
موجـود فراتـر رفتـه و حـرف و حدیثـی بـر خاف 
پسـند زمامـداران وقت گفتـه، مصلحت اندیشـان 
بـه بهانـه ناسـازگاری آن بـا »مصالـح مملکـت« و 
اخـال در نظـم جامعـه، بـا توقیـف و سانسـور به 

چاره جویـی پرداختنـد.«
از آنجا کـه به نظر می رسـد این وضعیـت هنوز هم 
در سـینما وجود دارد و اتفاقا بسـیار سخت گرانه تر 
شـده اسـت، پیگیر آن شـدیم تا نظـر ایـن منتقد 
را پـس از گذشـت دو دهـه جویـا شـویم و او در 
گفت وگویـی بـا ایسـنا بیـان کـرد: آنچه در سـال 
1378 نوشـته بـودم بـر ایـن مبنا بـود که سـینما 
بـه عنـوان یـک پدیـده بسـیار مهـم و تاثیرگـذار 
فرهنگـی در کنـار دیگـر فعالیت هـای فرهنگـی، 
دائـم حرف هایـی را گوشـزد کـرده و بـه نوعـی 
آینده نگری کرده اسـت، چـون کار فرهنگ همین 
اسـت. ما چه بخواهیم و چـه نخواهیـم در فرهنگ 
آینده نگـری می شـود و گذشـته چـراغ راه آینـده 
اسـت. زمانـی که مـن ایـن مطلـب را نوشـتم -که 
البته دوسـتان دیگـری هـم می نوشـتند - مربوط 

بـه دورانـی بـود کـه چشـم افـراد جامعه امیـدوار 
به انجـام یـک سـری اصاحـات بـود و الان وقتی 
واکنـش جوان هـا را می بینیـم، بـه نظـر می رسـد 
کار از کار گذشـته اسـت، چـون زمانی کـه باید به 

ایـن حرف هـا توجـه می شـد، اتفاقـی نیفتـاد.
او افـزود: ما در همـان مقطع بابت آنچـه می گفتیم 
مـورد انتقـاد قـرار می گرفتیـم و نقدهای مـان 
بـی ارزش تلقـی می شـد، در حالـی که هر بخشـی 
از گذشـته ی جامعـه را کـه نـگاه کنیـم، می بینیم 
که سیاسـتمداران به بسـیاری انتقادها بی توجهی 

کردنـد و نتیجـه آن را ایـن روزهـا می بینیم.  
وی بـا اشـاره بـه اینکـه آنچـه را کـه بـه گذشـته 
مربوط می شـود، بایـد از یـک جنبه تاریخـی نگاه 
و تحلیل کـرد، ادامه داد:  سـینما اتفاقات بسـیاری 
را در گذشـته هشـدار داده، مثـل فیلـم »آواز قو« 
که گوشـه ای از داسـتان همین امروز مـا و جوانان 
امـروز ماسـت، ولـی در زمـان سـاختش آن را و 
فیلم هـای مشـابه را جـدی نگرفتنـد. فیلم هـای 
مشـابه، یا سانسـور می شـدند یا توقیف می شـدند 
و گروهـی معتقـد بودنـد خـاف مصالـح مملکت 
اسـت، در حالـی کـه دیالوگـی در فیلم هسـت که 
جمشـید هاشـم پور در نقش یـک پلیـس طرفدار 
جوان هـا مطـرح می کنـد کـه همیـن حرف هـای 

امـروز اسـت و اینکـه جوان هـا حقـی دارند.
او بـا یـادآوری اینکـه »در دوران اصاحـات 
فیلم هـای اعتراضـی و منتقدانـه زیـادی سـاخته 
شـدند که البتـه دچار مشـکاتی هم می شـدند«، 
گفـت: مثـا در سـکانس پایانـی فیلـم »بـه رنگ 
ارغـوان« کـه بـه کارگردانـی ابراهیـم حاتمی کیـا 
سـاخته و پنج سـال هـم توقیـف شـد، جوان های 
دانشـجو به خاطـر حفاظـت از محیـط زیسـت 
بـه صـورت نمادیـن خـود را در موقعیـت بـه دار 
آویختـن نشـان می دهنـد و این هـا چیـزی اسـت 
کـه امـروز دربـاره آن صحبـت می شـود. کاش 
سیاسـتمداران اهل سـینما بودند گاهی روی پرده 
سـینما به حـرف دل جوان هـا دل می سـپردند اما 
متاسـفانه احتمـالا بسـیاری از آن هـا اصـا فیلـم 
تماشـا نمی کننـد و ای کاش برای آنچه در سـینما 

سـاخته شـده، درنـگ می کردنـد.

صلح جـو در ادامـه بـا اشـاره بـه جریـان سـینمای 
سیاسـی بیان کـرد:  سـینمای سیاسـی دو شـاخه 
دارد؛ یکـی اینکـه بـه صـورت مسـتقیم به مسـائل 
سیاسـی یـا تبلیغـی سیاسـی بپـرازد و یکـی دیگر 
هم اینکه بیشـتر برداشـت سیاسـی از آن می شود. 
فیلم هایـی کـه از دسـته دوم هسـتند، معمـولا 

سـینمای منتقد اجتماعی و سیاسی تلقی می شوند 
کـه جنبـه اعتراضی دارنـد. در ایـن بین نکتـه قابل 
توجـه این اسـت کـه سـینمای سیاسـی به شـدت 
تابع شرایط اجتماعی اسـت، یعنی در سینما زمانی 
مفهـوم سیاسـی پررنگ می شـود کـه موضوعی در 
یک شـرایط ملتهـب اجتماعی طرح شـود، بـر این 
اسـاس خیلـی از فیلم هایـی کـه قبـل از انقـاب، 
سیاسـی تلقـی می شـدند امـروز دیگـر سیاسـی 
نیسـتند.  بعد از انقـاب هـم بیشـتر فیلم هایی که 

در دسـته سیاسـی داشـتیم، تبلیغـی بودند.
ایـن منتقـد سـینما دربـاره اینکـه آیـا سـاخت 
فیلم های سـینماییِ سیاسـی و اعتراضـی در مردم 
می تواند تاثیرگذار باشـد که ببینند مطالباتشان در 
جایـی مطرح می شـود؟ گفـت: فیلم هـای معترض 
اجتماعـی می توانند زمینه سـاز یک جریان باشـند 

کـه در زمان انقـاب هـم همینطور بـود اما اساسـا 
این نـوع فیلم هـا زمانـی می تواننـد کارآمد باشـند 
کـه حاکمیـت بـه آن هـا توجـه داشـته باشـد، نـه 
اینکـه صرفاً فیلمی سـاخته شـود. هدف سـینمای 
منتقد اجتماعی و سیاسـی این اسـت کـه بحران ها 
را گوشـزد کند و حاکمیت هـم به آن توجه داشـته 
باشـد. زمانی بـه دلیـل محدودیت رسـانه، سـینما 
خودش یک رسـانه فراگیر بـود که به مـردم آگاهی 
مـی داد امـا امـروز در دورانـی بـه سـر می بریـم که 
گسـتردگی رسـانه شـکل دیگری پیدا کرده است.

صلح جـو در پاسـخ بـه اینکـه آیـا می تـوان گفـت 
بـا تغییـرات رسـانه ای، سـینما از جامعـه عقـب 
افتاده اسـت؟ گفت: قطعاً همینطور اسـت. سـینما 
دیگـر نمی توانـد آن نقشـی را کـه 50 سـال قبـل 
ایفـا می کـرد، امـروز هم ایفـا کنـد، چـون همین 
گوشـی هایی که در اختیار مردم اسـت، خودشـان 
سـینما هسـتند و در واقـع از سـینما هـم جلوتـر 
هسـتند. مردم دائـم دربـاره مسـائل اجتماعی روز 
درتلفن های خـود فیلم های مسـتند می بینند، در 
حالی که در گذشـته چنین امکانی وجود نداشـت. 
یکی از دلایلی که سـینما چنین نقشـی را از دست 
داده، این اسـت کـه در طول ایـن سـال ها مدیران 
بیـش از آنکـه بـه فکـر سـینما باشـند، بـه فکـر 
موقعیت خـود بودند، مـدام نگران بودنـد که نکند 
به فیلمی مجـوز دهند و بعد مشـکلی ایجاد شـود. 
تلویزیـون هـم همیـن وضعیـت را دارد و این طـور 
می شـود که سـینما و تلویزیـون مخاطب خـود را 
از دسـت می دهنـد و رسـانه های دیگـر جایگزین 

می شـوند.

سنا
: ای

ف
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ع

کاغذ فرهنگ و هنر

یک منتقـد سـینما می گویـد: ای کاش سیاسـتمداران اهل سـینما بودنـد و گاهی روی 
پرده سـینما به حـرف دل جوان هـا گوش می سـپردند چون سـینما دائـم حرف هایی را 

گوشـزد و آینده نگری کرده اسـت.

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

برابـر رای شـماره 140160319012002761 هیـات دوم موضـوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمان های فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد 
ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک سـیرجان تصرفـات مالکانـه بامعـارض متقاضـی آقای 
احمد لری پـور پاریـزی فرزند محمد به شـماره شناسـنامه 413 صـادره از پاریز در 

یـک قطعه زمیـن  زمین محصـور جهت الحـاق به ملـک مجاور بـه مسـاحت 70/70 متـر مربع پاک 
939 اصلـی واقع  در سـیرجان خیابـان ابن سـینا خیابان بدر شـمالی بخـش 36 کرمان خریـداری از 
مالک رسـمی آقای درویشـعلی ابوالحسـنی محرز گردیده اسـت. لـذا به منظـور اطاع عمـوم مراتب 
در دو نوبت بـه فاصلـه 15 روز آگهی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می توانند از تاریخ انتشـار اولین آگهـی به مدت دو مـاه اعتراض خود 
را به این اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید، ظرف مـدت یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت 
خود را بـه مراجع قضایـي تقدیم نماینـد. بدیهی اسـت در صورت انقضـای مدت مذکـور و عدم وصول 

اعتراض طبـق مقررات سـند مالکیـت صادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول :1401/09/08
تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/09/23

محمد آرمان پور- رئیس اداره ثبت اسناد و اماک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1417636

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

برابـر رای شـماره 140160319012003136 هیـات اول موضـوع قانـون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمان های فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک سـیرجان تصرفـات مالکانـه بامعارض متقاضـی آقای صفر 
پـور زلفی پاریـزی فرزنـد ذبیح اله بـه شـماره شناسـنامه 337 صادره از سـیرجان 

در یک بـاب خانه به مسـاحت 204/73 مترمربع پـاک 2353 اصلی واقع در سـیرجان محلـه بدرآباد 
خیابان شـهدا بخش 35 کرمان خریداری از مالک رسـمی آقای شـاه اسـماعیلی محرز گردیده اسـت. 
لذا به منظـور اطاع عموم مراتـب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شـود در صورتی که اشـخاص 
نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشـند می توانند از تاریخ انتشـار اولین آگهی 
به مدت دو ماه اعتـراض خود را به این اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظرف مدت یک مـاه از تاریخ 
تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خود را به مراجع قضایی تقدیـم نمایند. بدیهی اسـت در صورت انقضای 

مدت مذکـور و عدم وصـول اعتراض طبق مقـررات سـند مالکیت صادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول :1401/09/08
تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/09/23

 محمد آرمان پور- رئیس اداره ثبت اسناد و اماک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1417650

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک کهنوج

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

آگهی موضوع مـاده 3 قانون و مـاده 13 آئین نامـه قانون تعییـن تکلیف وضعیت 

ثبتی واراضی وسـاختمان فاقـد سـند رسـمی برابـر رای شـماره 140160319002004369هیات 
اول موضوع قانـون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در 
واحد ثبتی حـوزه ثبت ملک کهنـوج  تصرفـات مالکانه بامعـارض متقاضی دولت جمهوری اسـامی 
ایـران بنمایندگـی دانشـگاه علوم پزشـکی وخدمـات بهداشـتی درمانـی جیرفت به شـماره شناسـه 
14000235860 در ششـدانگ یک باب سـاختمان درمانگاه به مسـاحت 124 متـر مربع پاک 926 
فرعـی از93 - اصلی مفروز و مجزی شـده از پـاک 93 - اصلی قطعه  یـک   واقع درچاهریـگان لورگها 
شـهر کهنوج  خریداری از مالک رسمی آقای ابراهیم عباسـی محرز گردیده اسـت.لذا به منظور اطاع 
عموم مراتـب در دو نوبت بـه فاصلـه 15 روز آگهی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور 
سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می توانند از تاریخ انتشـار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خـود را به این اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید، ظرف مدت یـک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض 
،دادخواسـت خود را به مراجـع قضایی تقدیم نماینـد .بدیهی اسـت در صورت انقضای مـدت مذکور و 

عدم وصـول اعتراض طبـق مقررات  سـند مالکیت صـادر خواهد شـد ./م الف:761 
 تاریخ انتشار نوبت اول :09 /1401/09
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/09/23

 علی رحمانی خالص- رئیس ثبت اسناد اماک کهنوج

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک کهنوج

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

آگهی موضـوع مـاده 3 قانون و مـاده 13 آئیـن نامه قانـون تعیین تکلیـف وضعیت 
ثبتی واراضـی وسـاختمان فاقد سـند رسـمی برابـر رای شـماره 140160319002004363 هیات 
اول  موضـوع قانون تعییـن تکلیـف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر 
در واحـد ثبتـی حـوزه ثبت ملـک کهنـوج  تصرفـات مالکانـه بامعـارض متقاضـی دولـت جمهوری 
اسـامی ایران بنمایندگـی دانشـگاه علوم پزشـکی وخدمـات بهداشـتی درمانـی جیرفت به شـماره 
شناسـه 14000235860  در ششـدانگ یک باب سـاختمان خانه بهداشـت  به مسـاحت 1438 متر 
مربع پاک 219 فرعـی از 94 - اصلـی مفروز و مجزی شـده از پـاک 94 - اصلی قطعه  یـک   واقع در 
چاهریگان وزیری ها شـهر کهنـوج  خریداری از مالک رسـمی آقای نعمـت الله وزیری  محـرز گردیده 
اسـت.لذا به منظور اطاع عمـوم مراتـب در دو نوبت به فاصلـه 15 روز آگهـی می شـود در صورتی که 
اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می توانند از تاریخ انتشـار 
اولیـن آگهی بـه مدت دو مـاه اعتـراض خود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید، ظـرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتـراض ،دادخواسـت خود را بـه مراجع قضایـی تقدیم نمایند .بدیهی اسـت 
در صورت انقضـای مدت مذکـور و عـدم وصول اعتـراض طبق مقـررات  سـند مالکیت صـادر خواهد 

شـد ./م الف:762 
 تاریخ انتشار نوبت اول :09 /1401/09

 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/09/23-
علی رحمانی خالص- رئیس ثبت اسناد اماک کهنوج

 
آگهی تحدید حدود اختصاصی

چون ششـدانگ یک باب مغازه بـه مسـاحت 54.95 متر مربـع واقـع در حیدرآباد 
شـهر کهنوج بلـوار خلیج فـارس دارای پـاک 10615- فرعـی از 2- اصلـی قطعه 
چهـار بخـش 46 کرمـان مـورد تقاضـای آقـای احمـد سـالاری فرزنـد عبـاس به 

شـماره ملـی 3160713091 نیـاز بـه تحدیـد حـدود دارد .لـذا حسـب درخواسـت کتبـی مالـک 
مـورخ 1401/09/21 آگهـی تحدیـد حـدود اختصاصـی پاک فـوق  منتشـر وعملیـات تحدید آن 
از سـاعت 8 صبـح روز یکشـنبه مورخـه 1401/10/18 در محل شـروع و به عمـل خواهد آمـد، لذا 
به مالـک و مالکین مجـاور رقبـه مذبـور اخطار میشـود کـه در موعد مقـرر در ایـن آگهـی در محل 
وقوع ملک حاضـر و چنانچه کسـی بر حـدود وحقوق ارتفاقـی آن واخواهی داشـته باشـد میتواند از 
تاریخ تنظیم صـورت مجلس تحدیدی لغایـت 30 روز واخواهی خـود را به اداره ثبت اسـناد واماک 
کهنوج تسـلیم تا بـه دادگاه صالحه ارسـال شـود ،در غیر ایـن صورت پـس از انقضای مهلـت مذکور 

هرگونـه ادعایی مسـموع نیسـت / .
تاریخ انتشار : چهارشنبه 1401/09/23

 علی رحمانی خالص - رئیس اداره ثبت اسناد واماک شهرستان کهنوج . م الف :794

آگهی فقدان سند مالکیت
چون آقـای عنایـت الـه شـریفی مالـک ششـدانگ پـاک  112 فرعـی از 546 
اصلی واقـع در بخش 45 کرمـان با ارائه دو برگ شـهادت شـهود تصدیق شـده 
ادعـا و اعـام نموده اصـل سـند مالکیت پـاک اخیـر الذکر کـه قبا ذیـل ثبت 
5062 صفحـه 566 دفتر 35 اماک محلی جیرفت صادر و تسـلیم شـده اسـت 
بعلـت جابجـای  مفقـود گردیـده از ایـن اداره تقاضـای صـدور سـند مالکیـت 

المثنـی پـاک فـوق را نمـوده لـذا بنـا بـه درخواسـت نامبـرده و بـر حسـب دسـتور تبصـره یک 
مـاده 120 آیین نامـه - قانـون ثبت مراتـب در یـک نوبت آگهـی  می گردد تـا چنانچه شـخص یا 
اشـخاصی مدعی انجـام معامله نسـبت  به ملـک مرقوم  و یا وجـود اصل سـند مالکیت  مـورد ادعا 
نزد خود مـی باشـند از تاریـخ انتشـار آگهی )یـک نوبت اسـت( ظـرف مـدت 10روز مراتـب  را با 
ارائه اصـل سـند مالکیت یا سـند معاملـه  کتبا بـه اداره  ثبت اسـناد و امـاک شهرسـتان جیرفت 
اعـام نمایند  بدیهی اسـت پـس از انقضای مهلـت مقـرر در آگهـی )10روز( هیچگونـه ادعایی  از 
هیچکس مسـموع  نخواهد بـود  واین اداره وفـق ضوابط و مقررات  نسـبت  به صدور سـند مالکیت 

المثنـی بنـام مالک اقـدام خواهـد نمود/.
جواد فاریابی .رئیس ثبت اسناد اماک جیرفت.شناسه آگهی :1425247

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چـون ششـدانگ یـک قطعه زمیـن محصـور بـا بنـای احداثـی در آن به مسـاحت 
376660 متر مربـع واقع در گنج آباد شـهر قلعه گنج .در پـاک 34 فرعی از 447- 
اصلـی قطعه چهـار بخـش 46 کرمان مـورد تقاضـای آقای علـی سـالار محمودی 
فرزند محسـن به شـماره ملـی 3160401006 نیاز بـه تحدید حـدود اختصاصی 
دارد. لذا حسـب درخواسـت کتبی مالک مـورخ 1401/9/21 آگهـی تحدید حدود 

اختصاصی پـاک فوق منتشـر و عملیـات تحدیدی
آن از سـاعت 8 صبح روزپنج شـنبه مـورخ 1401/10/13 در محل شـروع بـه عمل خواهد آمـد. لذا به 
مالک و مالکیـن مجاور رقبـه مذبـور اخطار میشـود کـه در موعد مقـرر در ایـن آگهی در محـل وقوع 
ملک حاضر و چنانچه کسـی بـر حـدود و حقوق ارتفاقـی آن واخواهی داشـته باشـد میتوانـد از تاریخ 
تنظیم صورت مجلس تحدیـدی لغایـت 30 روز واخواهی خود را بـه اداره ثبت و اسـناد اماک کهنوج 
تسـلیم تا بـه دادگاه صالحه ارسـال شـود. در غیر ایـن صورت پـس از انقضـای مهلت مذکـور هر گونه 

ادعایی مسـموع نیست.
تاریخ انتشار :چهارشنبه -1401/9/23

هوشنگ سالاری .معاون اداره ثبت اسناد کهنوج

مخاطبان سینمای ایران به 10 میلیون نفر رسید
263 روز از سال 1401 گذشـته و 97 روز دیگر به پایان سـال باقی مانده 

که تعداد مخاطبان سـینمای ایـران، به 10 میلیون نفر رسـید.
به گـزارش خبرنـگار سـینمایی ایرنـا، تعـداد مخاطبان سـینما در سـال 
1401، درحالـی از 10 میلیون نفر متجاوز شـده اسـت کـه انتظار تحقق 
این میـزان مخاطب بـرای امسـال، در تابسـتان می رفت نه امـروز که 80 

روز از پائیز نیز سـپری شـده اسـت.
اکـران 1401، یـک شـروع ضعیـف در اکـران نـوروزی داشـت و تنهـا 
توانسـت پذیرای 755 هزار نفر باشـد. مهندسـی نادرسـت اکـران نوروز، 
این گمانـه را مطـرح کرد کـه سـینمای ایـران، سـال جدید را بـه خوبی 
آغـاز نکـرده و هم چنـان گریبان گیـر کرونـا اسـت. امـا اسـتقبال بعدی 
که از سـینما بـه عمل آیـد، ثابت کـرد کـه مشـکل در انتخـاب فیلم ها و 

عدم رعایـت هوشـمندی در تدویـن بسـته های اکـران جدیـد اسـت.
به هر تقدیـر، اکـران فصل بهـار بـا 3 میلیـون و 900 هـزار مخاطب رقم 
زده شـد. این تعداد در اکران تابسـتان که 2 ماه آن را محـرم و صفر در بر 
گرفته بود، بـه 4 میلیـون و 250 هزار نفر رسـید و بـرای 80 روز پائیز نیز 

تاکنون 1 میلیـون و 850 هزار مخاطب به ثبت رسـیده اسـت.
آنچـه سـبب شـد تـا اکـران بهـار، شـکوهمندی همیشـگی را نداشـته 
باشـد، هدررفـت 13 روز ابتدایی سـال بود که بـا فیلم هـای قدرتمندی 
بسـته نشـد. ایـن ضعـف بـه انـدازه ای بـود کـه پرفروش تریـن فیلـم 
ایـن اکـران یعنـی کمـدی سـگ بند، تنها موفـق به کسـب گیشـه 12 
میلیـارد و 350 میلیـون تومانی شـد. نبود فیلـم قدرتمند امـا در اکران 
دوم نـوروز، بـه شـکل ویژه تـری قطعیـت یافـت به طـوری که بـا اکران 

کمـدی انفـرادی در 7 اردیبهشـت ماه، تمامـی حواس هـا معطـوف بـه 
ایـن فیلم شـد تـا ایـن فیلـم در نبـود دیگـر آثـار کمـدی قدرتمنـد، با 
گیشـه حـدود 75 میلیـاردی خـود، بـه پرفروش تریـن فیلم سـال تا به 

امـروز تبدیل شـود.
اکـران تابسـتان اگرچـه تـا اینجـا بهتریـن اکـران سـال اسـت امـا قطعا 
می توانسـت بهتـر هم باشـد. درسـت اسـت که 2 مـاه محـرم و صفـر، با 
مرداد و شـهریور تاقی پیدا کـرد اما نبود فیلـم کمدی قدرتمنـد در این 
فصـل و البتـه اکران همزمـان چند فیلـم اجتماعی قدرتمند سـبب شـد 
تا دوسـتداران کمـدی، چنـدان به سـینما نیاینـد و مخاطبان سـینمای 
اجتماعـی نیـز نتواننـد از تمـام فیلم های ایـن حوزه، اسـتقبال بـه عمل 

بیاورنـد .
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عربشاهی:

 به ادامه همکاری با 
کی روش حتی نباید 

فکر هم کنیم
پیشکسوت فوتبال کشـورمان معتقد است 
مربیـان خوبـی در فوتبال مـان داریـم کـه 
می توانند بهتـر از کی روش نتیجـه بگیرند 
و دربـاره ادامه همـکاری با مربـی پرتغالی 

حتـی نباید فکـر هـم کنیم.
به گـزارش کاغـذ وطن بـه نقل از تسـنیم، 
ضیـاء عربشـاهی درباره شـرایط تیـم ملی 
فوتبـال پـس از حـذف از مرحلـه گروهـی 
جام جهانـی و اینکـه هنوز تصمیمـی برای 
آینـده تیم ملی گرفته نشـده اسـت، اظهار 
داشـت: بـرای مـن جـای تعجب اسـت که 
در گروهی که نسـبت بـه گروه هـای دیگر 
جام جهانی سـخت نبوده اسـت نتوانستیم 
صعود کنیم و در 2 مسـابقه ای کـه برای ما 
اهمیـت داشـت، شکسـت خوردیـم، ولـی 
باز می بینیـم که کـی روش و دسـتیارانش 
صحبـت از آینـده خـود در فوتبـال ایران و 
تمدیـد قراردادشـان می کننـد. متأسـفانه 

خیلـی هـم در فوتبال مـا طرفـدار دارند!
وی ادامه داد: سـؤال من این اسـت که چرا 
مربی کـه سـه دوره در جام جهانـی همراه 
تیم ملی بوده و در این سـه دوره نتوانسـته 
اسـت با تیم ملی یـک نتیجه خـوب بگیرد 
تا بـرای اولین بار بـه مرحلـه حذفی صعود 
کنیـم، دوبـاره بـه تمدیـد قـرارداد او فکر 
می کنیم، در صورتـی که به حضـور دوباره 
و تمدیـد قـراردادش حتـی نبایـد فکر هم 
کنیم. ما اگر بـه نتایج نمایندگان آسـیا در 
جـام جهانی نگاه کنیـم، اسـترالیا و ژاپن با 
مربیـان بومی توانسـتند به مرحلـه حذفی 
صعـود کننـد و حتـی مراکش هم بـا مربی 
داخلی بـه جمـع چهار تیـم نهایـی صعود 
کـرده اسـت. اینطـور نیسـت کـه بگوییـم 
در فوتبـال خودمـان مربـی خـوب نداریم. 
مـا مربیانـی در ایـران داریم کـه می توانند 
خوب کار کننـد و بهتر از کـی روش نتیجه 
بگیرنـد، امـا متأسـفانه بـه آنهـا فرصتـی 

نمی دهیـم.
»مراکـش بـا حـذف اسـپانیا و پرتغـال 
پیشکسـوت  اسـت.«،  کـرده  شـاهکار 
فوتبـال کشـورمان بـا بیـان ایـن جملـه 
تصریـح کـرد: نتایـج مراکـش خیره کننده 
و قابـل تقدیـر اسـت، آنها تـا همیـن جا با 
مربـی بومی شـان هـم پدیـده جام جهانی 
بودند. مراکـش در جام جهانـی 2018 هم 
تیـم خوبی بـود و بـا بدشانسـی نتوانسـت 
از گروهـی کـه ایـران هـم حضـور داشـت 

صعـود کنـد.

واکنش وزیر ورزش
 به مشکل ویزای 

آمریکا و اعزام نشدن 
حسن یزدانی

وزیر ورزش در مورد مشـکل ویزای آمریکا 
برای تیم ملـی کشـتی آزاد صحبت کرد.

به گـزارش کاغـذ وطـن به نقـل از ایسـنا، 
حمیـد سـجادی درمـورد مشـکاتی کـه 
در زمینـه صـدور ویـزای آمریـکا بـرای 
کشـتی گیران پیـش آمـد و مسـائلی کـه 
در آنجـا اتفاق افتـاد، گفـت: وزارت ورزش 
پیگیـر اسـت. در مـورد صـدور ویـزا هـم 
پیگیر بودیم. در سـفرها به ایـالات متحده 
همیـن سـوابق را داریـم و گاها ویـزا صادر 
نمی شـود. اگـر یادتـان باشـد چنـد مـاه 
قبـل یک دیـدار دوسـتانه هم داشـتند که 
صحبت هایـی در مـورد رفتـن یـا نرفتـن 
مطـرح بـود و متاسـفانه بخـش مهمـی از 

ویزاهـا هـم صـادر نشـد.
او بـا بیـان اینکـه مشـکل در صـدور ویـزا 
چیـز جدیـدی نیسـت، ادامـه داد: نهایتـا 
پیگیری هایـی لازم داریـم کـه ایـن کار را 
انجـام می دهیـم. برای این سـفر هـم تمام 
تاشـمان را کردیـم امـا چـون مسـابقات 
رسـمی جام جهانـی بـود نهایتـا ویـزا را 
دادند و بـا وجـود چالـش و مشـکاتی که 

بـه وجـود آمـد، تیـم اعزام شـد.
وزیـر ورزش در مورد حـرف و حدیث هایی 
کـه در مورد عـدم اعـزام حسـن یزدانی به 
قهرمانـی جهـان مطـرح شـده بـود، بیـان 
کرد: اینکـه چه افـرادی اعـزام شـوند نظر 
درست فنی فدراسـیون بود. خیلی از افراد 
که سیاسـت فدراسـیون را نمی دانستند از 
مـن در مـورد عـدم حضـور آقـای حسـن 
یزدانـی سـوال کردند کـه نکند قرار اسـت 
او را فرامـوش کنیـد. جـواب دادم ایـن 
سیاسـت درسـت یـک فدراسـیون اسـت 
کـه در مـورد نفـرات، اعزام هـا و اهمیـت 
مسـابقات اولویت بنـدی می کنـد و مـا هم 
بـه عنـوان پشـتیبان فدراسـیون ها و ناظر 
بـر عملکـرد آنهـا بـه نظـرات فنی شـان 
احتـرام می گذاریـم و وظیفه پشـتیبانی و 

نظـارت را داریـم.
او در مورد هماهنگی بـا وزارت امور خارجه 
در زمینـه صـدور ویـزا بـرای ورزشـکاران 
گفـت: در چنین مواقعی که بـه محدودیت 
و مشـکل می خوریـم از وزارت خارجـه هم 
کمـک می گیریـم. خودمـان هـم بالاخره 
تـوان و ظرفیت هـای ارتباطی داریـم که از 
آن اسـتفاده می کنیم. امیدوارم کشـتی ما 
برای المپیک دورخیز خوبی داشـته باشـد 
چون چشـم و چراغ ما در المپیک و ورزش 
اول کشـور مـا کشـتی اسـت. تعـارف هـم 
نداریـم. از اینگونـه مسـابقات هـم تاکنون 
زیاد بـوده و ایـن عزیـزان با این دردسـرها 

ناآشـنا نیستند.

 پولادگر: 

انتخابات ژیمناستیک براساس اساسنامه 
فدراسیون جهانی برگزار می شود

معـاون وزیـر ورزش در جمـع خبرنـگاران گفـت: مراجـع قضایـی 
انتخابات فدراسـیون سـوارکاری را ابطال اعام کردند و ما به دنبال 

فرآینـد برگـزاری مجـدد انتخابات باید باشـیم.
به گزارش کاغـذ وطن به نقـل از ایسـنا، محمد پولادگر در حاشـیه 
انتخابات کمیتـه ملـی پارالمپیک گفت: خداروشـکر کـه انتخابات 
خیلی خـوب و بـدون حاشـیه برگـزار شـد و همـه اعضـای مجمع 
پارالمپیک و جانبازان و معلولین با حضور در انتخابات و هوشمندی 
لازم توانسـتند نماینده های مدنظر خود برای تیـم مدیریتی جدید 
کمیتـه ملـی پارالمپیـک را انتخـاب کنند که بـه همه آنهـا تبریک 

مـی گویم.
وی در خصوص انصراف از پسـت ریاسـت کمیته ملـی پارالمپیک 
گفـت: از ابتـدا همیـن قـرار گذاشـته بودیـم کـه مـن از پسـت 
ریاسـت انصـراف دهـم،  غفـور کارگـری از قدیمی هـا و باتجربـه 
حـوزه پارالمپیـک هسـتند و من هـم از ابتـدا ایـن شـرط را برای 
خودم گذاشـته بـودم کـه اگـر او حضـور پیـدا کنـد از همـه بهتر 
اسـت. شـرایط برای حضور او مهیا شـد و مـن از انتخابات ریاسـت 

انصـراف دهـم.
پولادگـر در خصوص حضور وی در پسـت نایب رییـس کمیته ملی 
پارالمپیـک، افـزود: مـی دانیـد که نایب رئیسـی شـغل به حسـاب 
نمی آید و در یـک جمله وظایـف نایب رئیس در زمـان غیبت رئیس 
که وظایفش شـروع می شود، شـغل محسوب می شـود، حضور من 
و دیگـر معـاون وزیـر ورزش در کمیته ملـی پارالمپیک بـا رخصت 
از وزیـر ورزش و جوانـان رخ داده اسـت و برعکس انتقادهایی اسـت 

کـه صـورت می گیرد.
پولادگـر گفـت: مـا در جهـت تقویـت و رشـد ورزش جانبـازان و 
معلولین خدمت می کنیـم و به اعتقاد من این جمعیت ورزشـکاران 
جانبـاز و معلول مـا برخاف جسـم ناقصـی کـه دارنـد، دارای روح 
بـزرگ و کاملـی هسـتند و از ایـن جهـت انسـان های ارزشـمندی 
هسـتند، کار بـرای ایـن جمعیـت و سـایر دوسـتان در ایـن حـوزه 
فرصتـی از سـوی خداونـد اسـت و بـه نظـرم خداونـد اگر کسـی را 
دوسـت داشـته باشـد فرصـت خدمـت بـرای ورزشـکاران جانباز و 

معلـول را فراهـم می کنـد.

شورای فنی بوکس تشکیل می شود
شـورای فنی بوکـس بـرای تصمیم گیـری دربـاره برنامـه تیم های 

ملـی و امور فدراسـیون تشـکیل می شـود.
به گـزارش کاغذ وطـن بـه نقـل از ایسـنا، پـس از انتخـاب روح الله 
حسـینی به عنـوان سرپرسـت فدراسـیون بوکس، اکنون تشـکیل 
شـورای فنی بوکـس بـرای تصمیم گیـری دربـاره برنامـه تیم های 
ملـی و امور فنـی فدراسـیون از برنامه های مد نظر حسـینی اسـت.
در ایـن شـورا قـرار اسـت از کارشناسـان، پیشکسـوتان و قهرمانان 
سـابق ایـن رشـته اسـتفاده شـود تـا رونـد برنامه ریزی هـا بـرای 

تیم هـای ملـی بهبـود یابـد.
شـنیده می شـود که ابراهیم موسـوی )مدیرفعلی تیم هـای ملی(، 
عیسـی گل محمـدی )سـخنگوی فدراسـیون(، حسـین نهرودی 
)سـرمربی سـابق تیم ملی( و فروتـن گل آرا )ملی پوش سـابق تیم 
ملـی( از جمله نفـرات مد نظر بـرای حضور در این شـورا هسـتند.

خبر قهرمان هایی با جیب خالی؛ داستان زندگی سهیل و بشیر
گزارش

ایسنا

خوزستان مملو از اسـتعداد ورزشی است، استعدادهایی 
که برخی از آن ها به هر سـختی که شـده خـود را به اوج 
می رسـانند و برخی به هـر دلیلی از مسـیر ورزش خارج 
می شوند. بشیر و سـهیل مزرعاوی 2 برادر موی تای کار 
خوزسـتانی هسـتند که در یکی از مناطق حاشـیه ای و 
محروم اهـواز به نام زوویـه زندگی می کننـد. نخبه های 
ورزشـی که علیرغم تمـام محدودیت هـای مالی و حتی 
نبـود سـالن ورزشـی در منطقه محـل زندگـی، ترجیح 
داده اند در میدان خاکی منطقه تمریـن کنند اما ورزش 
را کنـار نگذرانـد. اسـتعدادهایی کـه با مشـقت فـراوان 

کاری کرده اند کارسـتان...
به گـزارش کاغـذ وطن به نقـل از ایسـنا، سـهیل اخیر از 
مسـابقات جهانی موی تـای در آنتالیا با مدال خوشـرنگ 
طا برگشـته اسـت؛ مسـابقه ای کـه قرار بـود بـه همراه 
بشـیر بردار بزرگترش در آن شـرکت کند اما نبود حامی 
مالی و جیب خالی این 2 قهرمان باعث شـد فقط سـهیل 
برود و تمام تاش ها و آرزوهای بشـیر بر باد برود. سـهیل 
و بشـیر از سـختی های مسـیر ورزشـی شـان گفتنـد. از 
کارت هدیـه 299 هزارتومانـی که بابـت مـدال آوری در 
جهانی همین تابسـتان سـال گذشـته گرفتند تا تمرین 
در میدان خاکی منطقه محل زندگی شـان و... سـهیل از 
یک دغدغـه بزرگتر هـم گفـت؛ او در مدرسه شـان معلم 
ورزش ندارند یعنی از حداقل سـهمی که یک دانش آموز 
برای سامتی در مدرسـه می تواند از آن به واسطه ورزش 

بهره منـد شـوند نیز محروم اسـت.
در ادامـه گفتگو با بشـیر و سـهیل مزرعـاوی را 

می خوانیـد:
داستان زندگی سهیل

من از هفت سـالگی به واسـطه این که برادرم در رشـته 
موی تای فعالیت داشـت به این رشـته عاقه مند شـدم. 
اول به صـورت تفریحـی در موی تای فعالیت داشـتم اما 

کم کـم تصمیـم گرفتم بـه صورت جـدی تمریـن کنم 
تـا در بخـش قهرمانی بـه موفقیـت برسـم. مـن در این 
مسیر سختی های زیادی را متحمل شـدم. در طول روز 
سـاعت های زیـادی را بـه تمریـن اختصـاص می دهم و 
البته همزمـان درس هـم می خوانـم. قبل از مسـابقات 
ترکیـه در مسـابقات جهانی مالزی شـرکت کـردم و در 

آنجـا هم بـه مدال رسـیدم.
واقعـاً در ایـن مسـیر خانـواده ام و اسـتادم آقـای امیـن 
مقـدم حامـی مـن بودنـد. اگـر ورزشـکاران حمایـت 
خانواده هایشـان را نداشـته باشـند مطمئنـاً نمی توانند 
موفق باشـند و خوشـبختانه هم پدر و هم مـادرم در هر 
شـرایطی کنار من بودند. مسـیر طولانـی در پیش دارم 
و می خواهم تا طای رده سـنی بزرگسـالان پیش بروم 
و بـرای رسـیدن به ایـن مـدال انگیـزه زیـادی دارم.  در 
همین جا نیز از اسـتادم آقـای مقدم، پدر، مـادر و برادرم 
که همیشـه حامی و الگوی مـن بوده انـد قدردانی کنم.
جالب اسـت از زمانی که در این رشـته فعالیتم را شروع 
کـردم، پسـرعمویم نیـز بـه موی تـای عاقه مند شـده 
اسـت و البته او فعـاً به صـورت آماتور فعالیـت می کند 
اما توانسـته ام بـا موفقیت هایم باعث شـوم بچه های هم 

سـن و سـال خودم به ورزش عاقه مند شـوند.
در مسـابقات کاپ آزاد موی تـای جهانـی کـه طـی 
روزهـای گذشـته در آنتالیـا برگزار شـد، در رده سـنی 
نونهالان بـه مدال طا رسـیدم. سـطح مسـابقات عالی 
بود و حریفان قدرتمندی را پشـت سـر گذاشـتم. پیش 
از ایـن که به مسـابقات اعـزام شـوم، شـب و روز تمرین 
می کردم و هـدف زیادی برای رسـیدن به نشـان طای 

ایـن رقابت هـا داشـتم.

داستان زندگی بشیر
مـن از هشـت سـالگی ورزش را بـا فعالیـت در رشـته 
کونگ فو آغاز کـردم و در این رشـته صاحـب مدال های 
کشـوری هسـتم اما در ادامه به ایـن نتیجه رسـیدم که 
نمی توانـم بـه آنچـه هدفـم در حیطـه ورزش اسـت در 

این رشـته دسـت پیـدا کنـم و بعـد نیز بـا آقـای امین 
مقـدم آشـنا شـدم کـه مربـی رشـته موی تـای بـود و 
اعتقاد داشـت کـه مـن در ایـن رشـته می توانـم موفق 
باشـم. فعالیتـم را به صورت جدی در این رشـته شـروع 
کردم و پـس از یک ماه در مسـابقات نونهـالان موفق به 
کسـب مدال نقره شـدم و کم کـم تمریناتـم را جدی تر 
دنبـال کـردم و در مسـابقات بین المللـی حرفه ای های 
موی تـای درعربسـتان شـرکت کـردم و صاحـب مدال 
شـدم اما پـس از همه گیری کرونا شـرایط تغییـر کرد و 
2 سـال نتوانستیم در مسـابقه ای شـرکت کنیم، اما من 
مـداوم تمریـن می کردم. پـس از 2 سـال که مسـابقات 
انتخابی تیـم ملی برگزار شـد واقعاً رقابت ها سـخت بود 
زیرا ما پیـش از این عادت داشـتیم به صورت مـداوم در 
مسابقات شـرکت کنیم که البته خدا را شـکر پنج بازی 
در انتخابی تیم ملی انجـام دادم و به مدال طا رسـیدم.

برخـی روزهـا در میـدان خاکـی شـهر زوویـه تمریـن 
می کنـم

شـاید باورتـان نشـود چـون در محـل زندگی مـان 
سـالن تمرینی نداریم و مجبوریـم هر روز بـرای تمرین 
بـه منطقه دیگـری از شـهر برویـم و ایـن اذیـت کننده 
اسـت برخـی روزهـا در میـدان خاکـی شـهر زوویـه 
تمریـن می کنـم، در حالـی کـه منطقـه مـا با توجـه به 
اسـتعدادهایی که در آن سـراغ دارم نیازمند یک سـالن 

ورزشـی اسـت.

داستان فداکاری بشیر
قـرار بـود مـن بـه جـای سـهیل بـرادرم در مسـابقات 
جهانی ترکیه شـرکت کنم البتـه ما با مدیـرکل ورزش 
و جوانان خوزسـتان صحبت کرده بودیم تا اسپانسـری 
پیدا شـود تا هم من هم سـهیل بـه این رقابت هـا برویم 
اما هیچ کسـی حامی ما نشد و دوسـتانم و مربی ام آقای 
مقـدم برایمان پـول جمـع کردند تـا در نهایـت بتوانیم 
در این مسـابقات شـرکت کنیـم امـا پولی کـه از طریق 
دوسـتان مان جمع شـد بـه انـدازه ای بود کـه فقط یک 
نفرمان می توانسـت بـه ترکیـه اعزام شـود کـه من هم 
تصمیـم گرفتـم سـهیل بـرود و او هـم به کسـب مدال 

طـا آبـروداری کرد.

اسپانسر پیدا نشود، آروزهایم پَر
مـن روزانـه شـش سـاعت تمریـن می کنـم و در حـال 
حاضـر هدفم حضـور در مسـابقات آسـیایی عربسـتان 
اسـت کـه طـی ماه هـای آینـده برگـزار می شـود. البته 
اگر اسپانسـری بـرای ما پیـدا شـود در غیر ایـن صورت 
تمـام آرزوهایم بـه باد مـی رود. تـا مدتی پیـش در یک 
سـالن ورزشـی در کیان شـهر اهـواز تمریـن می کردیم 
کـه همیـن سـالن را هـم از دسـت دادیـم زیـرا مربـی 
دیگری توانسـته بابـت اجـاره آن پول بیشـتری بدهد و 
آن مربی آن را به رشـته تکواندو اختصاص داده اسـت و 
واقعـاً الان نمی دانم تکلیف ما چه می شـود و قرار اسـت 

کجـا تمریـن کنیم؟!

سنا
: ای

س
عک

تشنه قدرت یا خدمت به ورزش!
در حالـی که ورزش زنان کشـور با مشـکات 
زیـادی دسـت و پنجـه نـرم می کنـد، معاون 
توسعه ورزش زنان وزارت ورزش و جوانان در 
سودای نایب رئیسـی کمیته ملی پارالمپیک 

. ست ا
بـه گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل از ایسـنا، 
مریـم کاظمی پـور، معـاون توسـعه ورزش 
زنـان وزارت ورزش و جوانـان به عنـوان یکی 
از حسـاس ترین معاونت هـای وزارت ورزش 
و جوانـان، بـرای تصدی پسـت نایـب رییس 
زنـان کمیتـه ملـی پارالمپیـک اقـدام کرده 
اسـت. کاظمی پور از 7 دی ماه سـال گذشته 
از سـوی سـجادی به عنوان معـاون در حوزه 
زنـان کار خـود را آغـاز کـرد و حـال پـس 
از گذشـت بیـش از 10 مـاه قصـد حضـور 
در پسـت نایـب رییسـی زنـان کمیتـه ملـی 

پارالمپیـک را دارد.
نـان بـرای  در حکـم وزیـر ورزش و جوا
کاظمی پـور نیـز آمـده بـود: انتظـار اسـت 
ضمـن توجـه بـه قوانیـن و مقـررات مربوطه 
و بهره گیـری از نظـرات صاحـب نظـران و 
دسـت اندرکاران در زمینـه برنامه ریـزی 
جهت عمومی کـردن و نهادینه کردن ورزش 

در بیـن خانواده هـا و زنـان کشـور، حضـور 
عزتمنـد زنـان در صحنه هـای بین المللـی 
بـا رویکـرد عفـاف و حجـاب و نمایـش 
توانمندی های زنـان ایرانـی در فرهنگ غنی 
و پویـای اسـامی و توجـه بـه سیاسـت های 
دولت مردمی و انقابی سـیزدهم در راستای 
افزایـش سـهم زنـان در ورزش کشـور تاش 

. کنیـد
ایـن درحالی اسـت کـه کاظمی پـور تاکنون 
اقدامـی جـدی در راسـتای حل مشـکات و 
مسـائل ورزش زنـان نکـرده اسـت و صرفا در 
مصاحبه های خـود خبر از رشـد ورزش زنان 
را می دهـد امـا چـرا بسـیاری از مشـکات 
همچنـان حـل نشـده باقی مانـده اسـت و 
کاظمی پـور هـم خـود را بـرای حـل آنهـا به 

دردسـر نمی انـدازد.
برخـی از مشـکات حـل نشـده  ورزش زنان 
مربـوط بـه رشـته هایی اسـت کـه درصـدد 
کسـب مجوز برای فعالیـت هسـتند و برخی 
نیـز بـه اوضـاع نامشـخص نـواب رئیـس و 
بی توجهـی بـه ورزشـکاران برمی گـردد؛ 
مـواردی کـه در 10 مـاه فعالیـت کاظمی پور 
حـل نشـده اند و معـاون زنان اصا مشـخص 

نیسـت به دنبـال حـل آنهـا باشـد یـا خیر.
معـاون ورزش زنـان به عنـوان متولـی اصلی 
ورزش زنـان و مدافع حقوق آنهـا نقش اصلی 
در مدیریـت ایـن بخـش از ورزش کشـور را 
برعهـده دارد اما مدت هاسـت کـه وضع نایب 
رئیـس زنـان فدراسـیون فوتبـال مشـخص 
نیسـت؛ موسـوی مدیرعامل باشـگاه ورزشی 
بـادران )که منحل شـده اسـت( و مدیرعامل 
شـرکت بازاریابـی شـبکه بـادران اسـت کـه 
در زمینه هـای مختلفـی چـون کالاهـای 
آرایشـی، بهداشـتی و... فعالیـت دارد و از 
بتـد نمی توانسـت حضـور مسـتمری در  ا
فدراسـیون داشـته باشـد؛ موضوعـی کـه 
در همـان روزهـای اول خـود را نشـان داد و 
حاشـیه ها و انتقادهایـی را هـم بـه همـراه 
داشـت. در ادامـه ورود مراجـع قضایـی بـه 
فعالیت هـای اقتصـادی او در زمینـه رمـز ارز 
دیجیتـال باعـث شـد کـه تـا حـد زیـادی از 
مسـئولیت خـود در فدراسـیون فوتبـال دور 
شـود و تنها اسـم نایب رئیـس زنـان را همراه 

خـود داشـته باشـد.
عاوه بـر این تیم فوتسـال زنان مدت هاسـت 
اردویـی نداشـته و حتـی وضعیـت کادر فنی 

این تیم به درسـتی مشخص نیسـت. وظیفه 
رسـیدگی به اوضـاع فوتبـال و فوتسـال زنان 
برعهده موسـوی اسـت امـا موسـوی بیش از 
ورزش درگیـر مسـائل قضایـی خـود اسـت. 
حـال سـوال اینجاسـت کـه کاظمی پـور در 
ایـن زمینـه چـه اقدامـی انجـام داده و چـه 
پیگیری هایـی داشـته اسـت و چـه کمکی به 

کم شـدن مشـکات آنهـا کرده اسـت؟
 نازنیـن مایـی، دختـر پرافتخـار قایقرانـی 
ایـران کـه مدال هـا و عناویـن مختلفـی در 
مسـابقات مختلف به دسـت آورده اسـت و با 
کسب سه طا در قهرمانی آسـیا تاریخ سازی 
کرده اسـت از بی توجهـی مسـئولان انتقاد و 
بیـان کـرد حتـی بـرای هزینه هـای درمانی 
هـم از طریـق خانـواده اش حمایت می شـود 
و سـاده ترین امکانـات تمرینی چـون جلیقه 
یـخ هـم نـدارد. ایـن در حالـی اسـت کـه 
مسـئولان بـه ورزشـکاران رشـته دیگـری 
کـه افتخارآفرینـی نمی کننـد و حتـی آخـر 
می شـوند، جوایـز بزرگی می دهنـد و تقدیر و 

تشـکرهای آنچنانـی می کننـد.
زنان آلیـش کار بـا اینکـه بارها در مسـابقات 
مختلـف از جملـه قهرمانـی جهـان و آسـیا 

مـدال کسـب کـرده  و پرچـم ایـران را 
برافراشـته اند امـا نسـبت بـه کم توجهـی 
مسـئولان معتـرض هسـتند. آیـا معـاون 
ورزش زنـان بـرای مـدال آوری ایـن دختران 
با آنها دیداری داشـته و پاداشـی برایشـان در 

نظـر گرفتـه اسـت؟
همزمـان بـا توسـعه ورزش در سـطح جهان 
مطالبـه بـرای فعالیـت زنـان در رشـته های 

مختلـف از سـوی ورزشـکاران ایرانـی هـم 
بیشـتر می شـود امـا برخـی از رشـته ها 
سال هاسـت کـه نتوانسـته اند مجـوز فعالیت 
کسـب کننـد و همیـن موضـوع احتمـال 
فعالیت هـای زیرزمینـی و غیرقانونـی را 
افزایـش می دهـد. یکـی از ایـن رشـته ها 
بوکس اسـت کـه زنـان ایرانـی نمی توانند در 

آن فعالیـت کننـد.
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سـید محمـد پولادگـر و مریـم کاظمی پـور بـه عنـوان نایـب 
رئیـس کمیتـه ملـی پارالمپیـک در 2 بخـش مـردان و زنـان 

انتخـاب شـدند.
به گزارش کاغـذ وطن به نقل از ایسـنا، بعـد از پایـان انتخابات 
رییس کمیته ملی پارالمپیـک، از بین محمـد پولادگر و هادی 
رضایـی که بـرای تصـدی پسـت نایـب رئیسـی مـردان نامزد 
شـده بودند، هادی رضایی پیـش از برگزاری انتخابـات انصراف 

خود را اعـام کرد.
همچنیـن در بخـش بانـوان نیـز کـه رقیـه الله کرمی، مـژگان 
نصیری، فریبا محمدی، مریم شـکوهی، سیما لیموچی و مریم 
کاظمی پور نامزد پسـت نایب رئیسـی بانـوان بودنـد که پیش 
از برگزاری انتخابـات رقیه الله کرمـی، مریم شـکوهی و مژگان 
نصیری انصراف خود را برای شـرکت در انتخابـات اعام کردند 
و انتخابات برای پسـت نایب رئیسـی بانوان تنها با حضور فریبا 

محمدی، سـیما لیموچـی و مریـم کاظمی پور برگزار شـد.
در ادامه، با اضافه شـدن سـینا کلهر در مجمع، رای گیری برای 
انتخاب نایـب رئیس مـردان و زنـان کمیته ملـی پارالمپیک از 
بیـن 53 نفر اعضـای مجمع، بـا حضـور 51 نفر برگزار شـد که 
محمد پولادگـر بـا کسـب 37 رای از 51 رای ماخـوذه به مدت 
4 سـال نایب رئیـس کمیته ملـی پارالمپیـک مردان شـد و در 
بخش بانـوان نیـز مریـم کاظمی پـور بـا کسـب 30 رای  از 51 
رای ماخـوذه نایب رئیـس بانـوان کمیته ملی پارالمپیک شـد.
سـیما لیموچـی پیـش از ایـن نایـب رئیـس کمیتـه ملـی 

پارالمپیـک بانـوان بـود.

بـرای احـراز پسـت خزانـه داری کمیته ملـی پارالمپیـک نیز 
نعیمه نعیمی، مهدی گـودرزی و محمدتقی نامـی کاندیدای 
احراز این پسـت بودند کـه پیـش از برگزاری مجمـع،  مهدی 
گـودرزی و محمدتقـی  نامی انصـراف خـود را از تصـدی این 
پسـت اعـام کردنـد و تنهـا نعیمـه نعیمـی بـه عنـوان تنها 
نامـزد خزانـه داری بـه مـدت 4 سـال خزانـه دار کمیتـه ملی 

پارالمپیک شـد.

برای احـراز پسـت بـازرس کمیتـه ملـی پارالمپیک نیـز علی 
کشـفیا، قاسـم قاسـمی و امیر ماندگارفر نامزدهای تصدی این 
پسـت بودند، که پیش از برگزاری انتخابات، قاسـم قاسـمی به 
صورت مکتوب انصـراف خود را اعـام کرده بود و علی کشـفیا 
نیـز پیـش از رای گیـری انصـراف خـود را اعام کـرد و بـا رای 
اعضای مجمع امیـر ماندگارفر به مدت 4 سـال بـازرس کمیته 

ملـی پارالمپیک شـد.

سـرمربی تیم کشـتی فرنگی فـولاد خوزسـتان گفت، 
اگر قرار بـه برگزاری جام باشـگاه های جهان در رشـته 
فرنگی اسـت، فدراسـیون بـه قراردادهـا ورود کـرده و 
مسـابقات این رشـته نیـز بـا قراردادهـای برابر بـا آزاد 

برگزار شـود.
بـه گـزارش کاغـذ وطن بـه نقـل از تسـنیم، حسـین 
اسـفندیاری فر درباره نایـب قهرمانی تیمـش در لیگ 
برتر فرنگـی اظهار داشـت: ایـن نتیجـه برای مـا قابل 
پیش بینـی بـود. حقیقتـاً بـا توجـه بـه شـرایطی کـه 
پیـش از آغـاز مسـابقات داشـتیم، هـدف مـا امسـال 
صرفاً حضـور در لیـگ برتر بـود و می دانسـتیم خیلی 
نمی توانیم بـه قهرمانی فکـر کنیم. ما مشـکات مالی 
داشـتیم، چون هیئت مدیـره خیلی دیر بـا حضورمان 

در لیـگ برتـر موافقـت کرد.

وی بـا تأکیـد براینکه فـولاد خوزسـتان تصمیـم دارد 
در سـال های بعـد نیـز در ایـن رقابت ها شـرکت کند، 
ادامـه داد: نظـر حمیدرضـا گرشاسـبی مدیرعامـل 
باشـگاه فولاد و سیاسـت باشـگاه ادامه حضور در لیگ 

برتر اسـت.
ایـن مربـی سـازنده کشـتی خوزسـتان راجـع بـه 
حضـور ایـن تیـم در جـام باشـگاه های جهـان گفت: 
فدراسـیون ظاهـراً دنبـال ایـن اسـت کـه حتمـاً این 
رقابت هـا در رشـته فرنگـی هـم برگـزار شـود. مـا 
هـم اگـر ایـن اتفـاق بیفتـد، مشـکلی بـرای حضـور 
نداریـم. یکـی از مـواردی کـه حتمـاً بایـد در مـورد 
جـام باشـگاه های جهـان لحـاظ شـود، مسـئله 
قراردادهاسـت کـه حداقـل در ایـن رقابت هـا رقـم 

قراردادهـا در آزاد و فرنگـی یکسـان شـود.

اسفندیاری فر: امسال صرفاً حضور در لیگ  2 معاون وزیر ورزش نائب رییس پارالمپیک شدند
برای مان مهم بود
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مجلس وظیفه خود
 را در حوزه جمعیت 

انجام داده است 
آقاتهرانـی  مرتضـی  الاسـام  حجـت 
گفـت:در حـوزه اجرایـی، قانـون جوانـی 
جمعیـت دچـار ایراداتـی اسـت. مـردم 
نتیجـه تصویـب ایـن قانـون را در زندگـی 

خـود حـس نمی کننـد.
حجـت الاسـام مرتضـی آقاتهرانـی در 
جلسـه علنـی مجلـس شـورای اسـامی 
و در جریـان بررسـی گـزارش مشـترک 
اجتماعـی  فرهنگـی،  کمیسـیون های 
و بهداشـت در مـورد نحـوه عملکـرد 
دسـتگاه های مسـئول در اجـرای قانـون 
حمایـت از خانـواده و جوانـی جمعیـت 
بیـان کـرد: یکـی از اقدامـات خـوب 
مجلـس یازدهـم بحـث توجه بـه جمعیت 
و تشـکیل ازدواج جوانـان اسـت کـه در 
این قانـون دیده شـده اسـت. بنـده از تک 
تـک نماینـدگان بابـت تصویب ایـن قانون 
قدردانـی می کنم، امـا بخش بعـدی کار به 
حـوزه عملیاتـی و اجرایـی بـاز می گـردد.
وی بـا بیان اینکـه امـروز حدود یک سـال 
از تصویـب ایـن قانـون می گـذرد و این که 
توقع داریم بخشـی از این قانـون عملیاتی 
شده باشـد، نابجا نیسـت، ادامه داد: رئیس 
جمهـور نیز بر اهمیـت این قانـون پی برده 
و آن را قبـول دارد، امـا در حـوزه اجرایـی، 
ایـن قانـون دچـار ایراداتـی اسـت. مـردم 
نتیجـه تصویـب ایـن قانـون را در زندگـی 
خـود حـس نمی کننـد. اگـر مـردم نتیجه 
مصوبـات مجلـس شـورای اسـامی را در 

زندگـی خـود نبیننـد فایده ای نـدارد.
آقاتهرانـی در ادامـه اظهـار کـرد: اکنـون 
نگرانـی مطـرح اسـت کـه قـرار بـود 10 
همـت به سـتاد ملـی جمعیـت داده شـود 
و رئیـس جمهـور آن را تاییـد کرده اسـت، 
اما گفته می شـود سـازمان برنامه آن را در 
جای دیگـری خـرج کرده اسـت، اگـر این 
طـور باشـد باید جبـران کنـد. دوسـتان از 
عملکـرد وزارت بهداشـت در اجـرای ایـن 
قانون راضی هسـتند ایـن قانـون 90 ماده 
دارد و همـه دسـتگاه ها بایـد بـرای اجرای 

آن پـای کار بیایـد.
نماینـده مـردم تهـران در مجلس شـورای 
اسـامی تاکیـد کـرد: نامه های زیـادی به 
دسـت کمیسـیون فرهنگـی می رسـد که 
چـرا در زمینـه جمعیـت کاری نمی کنید. 
مجلـس وظیفه خـود را در حـوزه جمعیت 
انجـام داده و اکنون انتظار می رود شـخص 
رئیـس جمهـور و وزرا اجـرای قانـون 
حمایـت از خانـواده و جوانـی جمعیـت را 

بـا جدیـت دنبـال کند.

قانون جوانی
جمعیت افتخار 

مجلس یازدهم است
بـه گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل از ایلنا، 
حسـینعلی شـهریاری در جلسـه علنـی 
دیـروز )سه شـنبه، 22آذر مـاه( مجلـس 
شـورای اسـامی پـس از قرائـت گـزارش 
فرهنگـی،  کمیسـیون های  مشـترک 
اجتماعـی و بهداشـت و درمـان در مـورد 
نحـوه عملکـرد دسـتگاه های مسـئول در 
اجرای قانون حمایـت از خانـواده و جوانی 
جمعیـت بـا بیـان اینکـه قانـون جوانـی 
جمعیت یکی از افتخـارات مجلس یازدهم 
اسـت، گفت: کارهای خوبـی در این زمینه 
انجـام شـده ولی ایـن اقدامـات بـه معنای 
آن نیسـت که کل مشـکات در ایـن حوزه 

برطـرف شـده باشـد.
نماینـده مـردم زاهـدان در مجلـس بـا 
یـادآوری اینکه تـا زمانی که سـازمان امور 
اسـتخدامی و سـازمان برنامـه و بودجه به 
وظایـف خـود در بودجـه عمل نکننـد این 
قانـون کامـل اجرایـی نخواهد شـد، اضافه 
کـرد: در حـال حاضـر قـرار اسـت قانـون 
برنامـه هفتـم توسـعه و قانـون بودجـه به 
مجلـس ارائه شـود و وقـت آن فرا رسـیده 
کـه مـواد بودجـه ای لازم بـرای اجـرای 
قانـون جوانـی جمعیـت پیش بینی شـود.

وی اضافـه کـرد: یکـی از مـواردی کـه در 
قانون مـورد ایراد قـرار گرفته مـاده 15 آن 
بوده که بسـیاری از مناطق کشـور به ویژه 
مناطق مرزی در قانون دیده نشـده اسـت. 
حتی اگـر ایـن افـراد در مرکـز کشـور نیز 
سـاکن باشـند وقتـی بـرای ثبت نـام اقدام 

می کننـد شـامل قانـون نمی شـوند.
شـهریاری افزود: اگر جمعیـت در برخی از 
مناطـق زیاد اسـت بایـد به طور مشـخص 
عنوان شـود که حداکثـر تا 4 فرزنـد قانون 
شـامل خانواده هـا خواهد شـد و ایـن مدل 
از اجـرای قانـون ظلـم مضاعفـی بـوده که 
بـرای برخی از مناطق کشـور اتفـاق افتاده 

. ست ا
ایـن نماینـده مـردم در مجلـس یازدهـم 
یـادآور شـد: ممکـن اسـت بتوانیم اقشـار 
متوسـط و پاییـن جامعـه را بـا مشـوق ها 
راضـی کنیـم کـه فرزنـد آوری کننـد ولی 
تمـام مسـائل مشـوق ها نیسـت، بایـد کار 
فرهنگـی دقیقـی صـورت گیـرد و وظیفه 
شـورای عالـی انقـاب فرهنگـی در ایـن 

زمینـه بسـیار جـدی اسـت.
رئیـس کمیسـیون بهداشـت و درمـان 
مجلـس تصریـح کـرد: بسـیاری از افـراد 
زمانـی اقـدام بـه فرزنـدآوری می کننـد 
کـه بداننـد تربیـت صحیحـی در خصوص 
فرزنـدان آنهـا صـورت می گیـرد و بتوانند 
در مـدارس خـوب و در شـرایط مسـاعد 

فرزنـد خـود را تربیـت کننـد.

کمیسیون ویژه  ای برای نظارت 
بر اجرای قانون جوانی جمعیت 

تشکیل شود
رئیس کمیسـیون اقتصادی مجلس خواسـتار تشـکیل کمیسـیون 
ویـژه ای بـرای نظارت بـر اجـرای قانون جوانـی جمعیت شـد چرا که 
ماموریت کمیسـیون مشـترک طبق آیین نامه داخلی مجلس پس از 

تصویب قانـون به پایان رسـیده اسـت.
به گزارش کاغذ وطن بـه نقل از ایلنا، محمدرضـا پورابراهیمی داورانی 
در نشسـت علنی روز گذشـته مجلس شـورای اسـامی طی تذکری 
ضمن تشـکر از هیات رئیسـه بـه دلیـل وقتی که بـه موضـوع جوانی 
جمعیت اختصـاص دادنـد، گفـت: درگـزارش قرائت شـده همکاران 
و دولت توضیـح دادند که بخشـی از احـکام بودجه اجرایی نشـده و 9 

حکم مشـخص به مرحله اجرا نرسـیده اسـت.
نماینده مـردم کرمـان و راور در مجلـس، تصریح کرد: طبق سـاختار 
آئیـن نامه داخلی مجلس به کمیسـیون مشـترکی که بـرای تصویب 
قانون تشـکیل شـده، پس از مصوب شـدن آن دیگر تشـکیل جلسـه 
نمی دهد لـذا محدودیت در نظـارت بر اجـرای قانون وجـود دارد چرا 

که ماموریت کمیسـیون مشـترک بـه پایان می رسـد.
وی از رئیس مجلس خواسـت بـرای ایـن قانون ویژه یک کمیسـیون 
ویژه نظارتی تشـکیل شود یا کمیسـیون مشـترک به وظیفه نظارتی 
خود ادامـه دهد چـرا که فقط 7 سـال بـرای اجـرای این قانـون زمان 

داریم.
رئیس مجلس در پاسـخ به این تذکر، عنـوان کرد: ما در هیات رئیسـه 
نمی توانیم پـا روی آئین نامه داخلی مجلس بگذاریـم اما طبق چیزی 
که تصویب شـده 2 نفر می بایسـت در مجلس در سـتاد ملـی جوانی 
جمعیت حضـور یابنـد و در حال حاضر نیـز 2 نفر از نماینـدگان خانم 

در سـتاد ملی حاضر می شـوند.
 قالیبـاف یـادآور شـد: از سـوی دیگر کمیسـیون هـای تخصصی نیز 
کار خـود را انجـام مـی دهند و امـروز نیـز دیدیـد هر 3 کمیسـیونی 
کـه دخیـل بودنـد گـزارش خـود را ارائـه کردنـد اما بـا این حـال این 
موضـوع را در هیـات رئیسـه مطرح خواهیـم کرد تـا اگر اشـکالی بود 

آن را برطـرف کنیـم.

کارت زرد مجلس به 
»فاطمی امین«

نمایندگان مجلس شورای اسـامی از توضیحات وزیر صنعت، معدن 
و تجارت در خصـوص علت افزایش قیمت خودرو قانع نشـدند.

به گـزارش کاغذ وطـن به نقـل از ایسـنا، نمایندگان مجلس شـورای 
اسامی در جلسـه علنی روز گذشـته مجلس شورای اسـامی سوال 
جال رشـیدی کوچـی از وزیر صنعت، معـدن و تجـارت در خصوص 
علـت افزایش قیمت خـودرو توسـط خودروسـازان علی رغم دسـتور 
و تاکید صریـح رئیس جمهـور و مخالفت مجلـس را بررسـی کردند.

پس از اسـتماع توضیحـات وزیر صنعـت، معـدن و تجـارت، نماینده 
سـوال کننـده از توضیحـات وزیر قانع نشـد و سـوال خـود را بـه رای 
گذاشـت. در نهایت نمایندگان مجلس شـورای اسـامی نیـز با 110 
رای موافق، 125 رای مخالف و 10 رای ممتنـع از 252 نماینده حاضر 
عدم اقناع خـود را از توضیحات وزیر صمت اعام کـرده و بدین ترتیب 

از مجلـس کارت زرد دریافـت کرد.

خبر

کاغذ سیاست
رئیس قوه قضاییه:

گذشت زمان نشان داد وجود دادگاه های انقلاب 
چقدر حیاتی است

گزارش
ایسنا

رئیس قـوه قضاییـه گفـت: از نیمـه اول سـال 59، این 
زمزمـه ایجاد شـد که انقـاب به سـرانجام رسـیده و ما 
دیگر نیازی به مجموعـه دادگاه های انقـاب نداریم؛ اما 
گذشـت زمان نشـان داد کـه اهمیـت وجود و اسـتقرار 

دادگاه هـای انقاب چـه میزان زیـاد و حیاتی اسـت
به گزارش ایسـنا بـه نقـل از مرکز رسـانه قـوه قضاییه، 
حجت الاسام والمسلمین محسـنی اژه ای، صبح امروز 
سه شـنبه )22 آذر( در ادامـه بازدیدهـای میدانی خود 
از مراجـع و مراکـز قضایـی، از دادسـرا و دادگاه انقـاب 
اسـامی تهران بازدیـد کـرد و از نزدیـک در جریان کم 
و کیـف رسـیدگی بـه پرونده هـا در ایـن واحـد قضایی 

قـرار گرفت.
رئیس دسـتگاه قضـا در جریـان ایـن بازدید بـه صورت 
ویـژه وضعیـت دسـتگیر شـدگان اغتشاشـات را مورد 
بررسـی و رسـیدگی قـرار داد و توصیه هـا و دسـتوراتی 
را خطـاب بـه مسـئولان ذیربـط در خصـوص تسـریع 
در تکمیـل و رسـیدگی بـه پرونده هـای قضایـی آنها به 
ویژه عناصـری که بـه نحـوی از انحـاء بـا گروهک های 
تروریسـتی، سـرویس های بیگانـه و جریانـات معانـد 

مرتبـط هسـتند، صـادر کرد.
وی  در بازدید از شـعب دادگاه انقاب تهران، به مطالعه 
مـوردی پرونـده برخـی از متهمیـن اغتشاشـات که در 

جلسـه دادگاه حاضر بودنـد پرداخت.
رئیس قوه قضاییه همچنیـن در این بازدید، با اشـاره به 
اهمیـت و ضرورت انتقـال متهـم از زندان بـه دادگاه در 
موعد مقـرر و بدون تاخیـر و تأثیـر این امـر در تنظیم و 
تنسـیق رسـیدگی های قضات، از یکی از قضات دادگاه 
انقـاب، وضعیـت انتقـال متهمـان از زندان به جلسـه 
دادگاه را جویـا شـد و این سـؤال را مطـرح کرد کـه آیا 
مسـئولان زنـدان بـه صـورت دقیـق و در مواعـد مقرر، 
اقدام به انتقال و رسـاندن متهم به محکمـه می کنند یا 
خیر؟ قاضـی مزبور نیز در پاسـخ به رئیس قـوه قضاییه، 
وضعیـت زمانی رسـاندن متهمین بـه جلسـه دادگاه را 

غالبـاً مطلوب دانسـت.     
رئیـس قـوه قضاییـه همچنیـن در بازدیـد از یکـی از 
شـعب دادگاه انقـاب، بـا مشـاهده متهمـه ای کـه بـا 
پوشـش چـادر در جلسـه دادگاه حاضـر بـود، از قاضی 
دادگاه ایـن سـؤال را مطـرح کرد کـه آیا چـادری که بر 
سر ایشـان اسـت، پوشـش همیشـگی و دائمی او است 
یـا اینکـه صرفـاً بـرای حضـور در دادگاه، چـادر اختیار 

کـرده اسـت؟ قاضـی مربوطه نیـز در پاسـخ بـه رئیس 
قوه قضاییـه تصریح کـرد: مطابق دسـتورات صـادره از 
ناحیه حضرتعالی، الزامی برای اسـتفاده متهمین زن از 
پوشـش چادر وجود نـدارد و غالباً متهمین در جلسـات 
دادگاه بـا همان پوشـش عـادی کـه در اجتمـاع حاضر 
می شـوند البتـه بـا حفـظ شـئونات، حضـور می یابند.  
وی در ایـن خصـوص تذکـر داد کـه در مـورد رعایـت 
دسـتورالعمل الـزام نبـودن پوشـش چـادر در دادگاه و 

دادسـرا دقـت و تاکیـد شـود.
در جریـان این بازدیـد، رئیس قوه قضاییه به مسـئولان 
قضایـی مربوطـه دسـتور داد، بـه صـورت مسـتمر از 
بازداشـتگاه ها بازدیـد بـه عمـل آوردنـد و کامـل در 
جریان کـم و کیف روند رسـیدگی بـه پرونـده زندانیان 

قـرار گیرنـد.
محسـنی اژه ای پـس از بازدیـد فوق الذکـر، در جمـع 
قضات و مسـئولان دادسـرا و دادگاه انقاب حاضر شـد 
و طی سـخنانی بـا اشـاره بـه خدمـات کثیـر مجموعه 
دادسـراها و دادگاه هـای انقـاب از ابتـدای پیـروزی 
انقـاب اسـامی، اظهـار کـرد: قضـات و مسـئولان 
دادسـراها و دادگاه های انقاب در سراسـر کشـور، طی 
بیـش از 4 دهـه اخیـر، نقـش برجسـته و پـر رنگـی در 
تأمین امنیت مردم و کشـور، دفع شـر اشـرار، تعقیب و 
مجازات غارتگـران بیت المال و مبارزه با جرائم سـازمان 
یافتـه و مـواد مخـدر داشـته اند و در ایـن راه شـهدای 
گرانقـدری نظیـر شـهید آیـت الله قدوسـی را تقدیـم 

انقـاب اسـامی کرده انـد.
رئیـس قـوه قضاییه بـا اشـاره بـه ویژگی های شـاخص 
مجموعه دادسـرا و دادگاه انقـاب تهران، بیان داشـت: 
دادسـرا و دادگاه انقاب اسـامی تهـران، یک مجموعه 
اسـتثنایی، هم به لحـاظ سـابقه قضایی و هم بـه لحاظ 
انسـان های بـزرگ و شـریفی اسـت کـه در آن خدمت 
کرده انـد. در ایـن مجموعـه، دادسـرا، دادگاه بـدوی، 
دادگاه تجدیدنظـر و همینطـور دادگاه اصـل 49 دایـر 
اسـت؛ از سـویی دیگـر در مـوارد خاصـی، اختیـارات 
ویـژه ای بـه ایـن مرجـع قضایـی داده می شـود نظیـر 
پرونده هـای اصـل 49 . علی ایحال مـا بایـد از مجموعه 
دادسـرا و دادگاه انقـاب اسـامی پشـتیبانی بـه عمل 
آوریـم تـا بـا همیـن ظرفیـت و شـکل، با قـوت بـه کار 

خـود ادامـه دهد.
رئیس دسـتگاه قضا بیان داشـت: از نیمه اول سـال 59، 
این زمزمه ایجاد شـد که انقاب به سـرانجام رسـیده و 
ما دیگر نیازی به مجموعـه دادگاه های انقـاب نداریم؛ 
اما گذشـت زمان نشـان داد که اهمیت وجود و استقرار 

دادگاه های انقاب چه میـزان زیاد و حیاتی اسـت؛ چرا 
که انقـاب اسـامی ما همـواره و پیوسـته علیـه منافع 
نامشروع سـلطه گران ومسـتکبران اقدام می کند، فلذا 
از ناحیـه آنها بـا انـواع و اقسـام جنگ ها مواجه اسـت و 
امـروز نیز مشـاهده می کنیـد که جنـگ ترکیبـی را به 

مردم مـا تحمیـل کرده اند.
رئیـس قـوه قضاییه بـا تاکیـد بر اینکـه قانون مـداری، 
انصـاف و عدل محور پیشـبرد امـور در مراجـع قضایی 
اسـت، خطـاب بـه قضـات دادسـرا و دادگاه انقـاب 
تهـران بیـان داشـت: همـواره در احـکام و رسـیدگی 
هـا خداونـد را ناظر بـر اعمـال خـود بدانیـد و در هیچ 
شـرایطی دچار افـراط و تفریـط و غلیان احساسـات و 

هیجانـات نشـوید.
رئیس دسـتگاه قضا تصریح کـرد: در جریان رسـیدگی 
به پرونده اغتشاشـات اخیـر ارفاق بـه عده ای کـه برای 
شـهروندان ناامنـی ایجـاد کرده انـد و نقش موثـری در 
ناآرامـی داشـته انـد، ظلم به مـردم اسـت؛ لـذا نباید به 
ایـن دسـته از محکومـان ارفـاق شـود. از سـویی دیگر 
قطعاً نبایـد حتی بـرای مدت کوتاهـی افـراد بی گناه یا 
کم گنـاه را بی وجه، نگه داشـت. کسـانی که بـه تهدید 
کسـبه و کامیون داران می پردازند و یا محیطـی را برای 
مـردم ناامـن می کننـد، در زمـره افـرادی هسـتند کـه 
نباید به سـادگی بـه پرونـده آنهـا و قضایایی کـه ایجاد 
کرده انـد، نگریسـت و رویکـردی سـاده انگارانه در قبال 

آنها داشـت.
وی  اظهـار داشـت: فـردی کـه تحـت تعلیـم و آموزش 
سـرویس های بیگانه و دشـمن قرار می گیرد و مبادرت 
به ایجـاد ناامنی بـرای شـهروندان مـا می کند، بـا افراد 

دیگر کـه از روی غفلت یـا احیانـاً بی قید بـودن، عملی 
را انجـام می دهنـد، متفاوت می باشـند.

وی همچنیـن دسـتوراتی را درخصوص تکمیل سـریع 
پرونـده آن دسـته از عناصـر کـم گنـاه اغتشاشـات که 
سـن پایینی دارند یا احیانـاً در زندگـی خانوادگی خود 
بـا مشـکاتی خـاص مواجه اند صـادر کـرد و همچنین 
بر اعمـال ارفاقات قانونـی در قبال آنها در صـورت واجد 

شـرایط بودن تاکیـد کرد.
رئیس قوه قضاییه تاکیـد کرد: قضـات دادگاه انقاب 
وفـق قانـون بایـد در عیـن رسـیدگی های دقیـق و 
قاطعانـه در قبال پرونـده عناصر اصلـی تهدید کننده 
امنیـت مـردم و صـدور احـکام بازدارنـده در ایـن 
راسـتا، بـه اعمـال ارفاقـات قانونـی و رأفت اسـامی 
در خصـوص عناصـر کم گنـاه اغتشاشـات نیـز توجه 

داشـته باشـند.
 محسـنی اژه ای در پایـان توصیه هایـی تخصصـی و 
کاربـردی را برای افزایش بهره وری در مجموعه دادسـرا 
و دادگاه انقاب، کوتـاه کردن فرایند دادرسـی، کاهش 
رفت وآمـد پرونده هـا میـان مراجـع مختلـف و کاهش 

نقض احـکام دادگاه هـای بـدوی، مطـرح کرد.
پیش از سـخنان رئیس قوه قضاییه در این دیدار، »علی 
القاصی« رئیس کل دادگسـتری اسـتان تهـران به ارائه 
گزارشـی از روند رسـیدگی بـه پرونده های اغتشاشـات 
اخیـر در اسـتان تهـران پرداخـت و گفـت: از ابتـدای 
شـروع آشـوب ها و اغتشاشـات اخیر، شـعب ویژه ای در 
دادگاه هـای انقاب اسـامی تهـران و شهرسـتان های 
اسـتان تهـران، بـرای رسـیدگی بـه پرونده هـای ایـن 

حـوزه اختصـاص یافتند.

سنا
: ای

س
عک

زاهدی:

 دولتمردان چینی با نقل قول های خود قلوب ملت ایران را جریحه دار نکنند
نماینـده مـردم کرمـان در مجلـس شـورای اسـامی در مجلـس 
شـورای اسـامی تاکید کـرد:  بـه دوسـتان دولتمرد چیـن توصیه 
می شـود کـه مطالبی نقـل نکننـد کـه موجـب جریحه دار شـدن 

قلـوب ملـت ایران اسـامی شـود.
بـه گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل ازایسـنا، محمدمهـدی زاهدی 
در نطق میـان دسـتور خود در جلسـه علنـی روز گذشـته مجلس 
شـورای اسـامی بیان کـرد: کشـور آمـاده می شـود که سـومین 
سالگرد شـهادت سـردار دلها حاج قاسـم را  باشـکوه برگزار نماید. 
همـه مـی دانیم کـه مکتـب حـاج قاسـم تنهـا در حـوزه  نظامی و 
دفاعـی خاصه نمـی شـود،  بلکه حـاج قاسـم مصداق یـک عارف 
سـالک،  سیاسـتمداری بـا بصیـرت،  فرهنگـی صاحـب سـبک، 

ولایتمـداری بی ادعـا، فرمانـده ای بـا روحیـه سـربازی بود.

وی در ادامـه عنوان کرد: از شـورای عالـی انقاب فرهنگـی انتظار 
داریم کـه روز شـهادت سـردار دلهـا را نامگـذاری خاص نمـوده و 
در آسـتانه 13 دی مـاه آن را اعـام نمایـد و پیشـنهاد ایـن اسـت 
که ایـن روز به نـام بصیـرت،  ولایـت و مقاومـت نامگذاری شـده و 
همزمان شـهر کرمان را بـه عنـوان پایتخت مقاومت جهان اسـام 

مصـوب نمایید.
نماینـده مـردم کرمـان در مجلـس شـورای اسـامی گفـت: بـه 
دوسـتان دولتمـرد چین توصیه می شـود کـه مطالبـی از آنها نقل 
نشـود که موجـب جریحـه دار شـدن قلـوب ملـت ایران اسـامی 
شـود. انتظار اسـت کـه دولتمـردان دو کشـور جمهوری اسـامی 
ایـران و چین هـم و غـم خـود را بـرای اجـرای توافقـات قبلـی به 

صورتی کـه منافـع ملـی دو کشـور تامیـن گـردد،  صـرف کنند.

عضـو کمیسـیون آمـوزش، تحقیقـات و فنـاوری مجلس شـورای 
اسـامی خطاب به دولتمـردان کشـورهای غربی آلمـان، انگلیس 
و فرانسـه نیـز اعـام کـرد: دیدیـد و آزمایـش کردیـد کـه توطئه 
های سـه ماه گذشـته اثری در کند شـدن روند پیشـرفت بـه ویژه 
در حـوزه فنـاوری هـای نـو و صنایـع دفاعـی و حتـی قانونگذاری 
نداشـته،  بلکه بـا انگیزه هـای قوی تـر و با سـرعت بیشـتری ادامه 
داشـته اسـت،  لذا توصیـه می کنـم کـه از فشـارهای سیاسـی بی 
منطـق دسـت برداریـد و بدانیـد کـه ایـن ملـت حاضر نیسـت در 

مذاکـرات بیـن المللـی و برجـام از منافع ملـی کوتـاه بیاید.
ــت:  انتظــار اســت  ــز گف ــور نی ــس جمه ــه رئی ــدی خطــاب ب زاه
کــه در انتصابــات بــه خصــوص در بنــگاه هــای بــزرگ اقتصــادی، 
ــی حساســیت  ــزرگ صنعتــی و معدن ــک هــا، شــرکت هــای ب بان

بیشــتر داشــته باشــید. بــه خوبــی مــی دانیــد کــه نبــض اقتصــاد 
ــذا  ــرد آنهاســت،  ل ــرو عملک در دســت آنهاســت و معیشــت در گ
اگــر انتصابــات مدیــران ایــن بنگاه هــا و شــرکت ها بایــد از 
ــازی و  ــرد و سیاســی ب ــر بهــره ب ــراد متخصــص، کارآمــد و مدی اف
فشــارهای گــروه هــای مختلــف در انتصابــات بی اثــر باشــد. هنوز 
افــراد ناکارآمــد بســیاری وضعیــت موجــود حاصــل عملکــرد آنها 

ــد. ــرار دارن ــور ق اســت در مســند ام
نماینـده مـردم کرمـان تذکـری نیـز بـه وزیـر امـور اقتصـادی و 
رئیـس کل بانـک مرکـزی داشـت و گفـت: در خصـوص افزایـش 
افسارگسـیخته نـرخ ارز و قیمـت سـکه بـه نظر می رسـد کـه آنها 
فاقـد برنامه و راهبرد منسـجم هسـتند،  چـرا که این نوسـانات هم 

بـه تولیدکننـده و مصـرف کننـده ضـرر می رسـاند.

وزیـر امـور اقتصـادی و دارایـی اعـام کـرد: 
سـطح مبـادلات تجـاری ایـران و چین بـا وجود 
محدودیت های بین المللی و فشـارهای تحریمی 
و با توجه بـه اراده سیاسـی و اقتصادی دو کشـور 
در 9 مـاه گذشـته 20درصد افزایش یافته اسـت.

بـه گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل از ایرنا، سـید 
احسـان خانـدوزی روز سـه شـنبه و در حاشـیه 
اجـاس »برنامـه همـکاری هـای جامع ایـران و 
چین« که در مجموعه فرهنگی تاریخی سعدآباد 
تهران در حال برگزاری اسـت، به رسـانه ها گفت: 
ایـن اجـاس بـا حضـور هو چـون هـوآ معـاون 
نخسـت وزیر چیـن و محمد مخبـر معـاون اول 
رئیـس جمهـور کشـورمان بـه عنـوان بالاترین 
مقام مذاکـره کننده دو کشـور در حـوزه تهران و 

پکـن برگزار شـد.
وی افـزود: ایـن اجاس متکـی بر چهـار کمیته 
بود که روز گذشـته بیـن دسـتگاه های اقتصادی 
و تخصصی دو کشـور برگزار و به 16 نقطه تفاهم 
بین پکن و تهـران برای پیـاده سـازی تفاهم 25 

سـاله بین دو کشـور منجر شد.
وزیـر اقتصـاد گفـت: ایـن 16 تفاهـم امـروز در 
نشسـت مشـترک بین مقامـات عالی دو کشـور 
در حـوزه ایران و چیـن نهایی و قرار شـد اقدامات 
اجرایی آن هـم در حـوزه انرژی، سـرمایه گذاری 
مشـترک و تعامات مالـی و ارزی و بانکی بین دو 
کشـور و هم در طرح های اسـتراتژیکی در حوزه 
ترانزیت و زیرساختی در دسـتور کار جزئیات آن 
قرار گیـرد تا در دیـدار بعدی رئیسـان جمهور دو 

کشـور به تصویب برسـد.
وی محـور اصلـی ایـن گفـت و گوهـا را اجرایـی 
شـدن برنامه جامع همکاری های 25 ساله ایران 
و چین دانسـت و افزود: اقدامات اجرایی در حوزه 

نفت و گاز و سـرمایه گذاری و همچنین همکاری 
در زمینـه حوزه های اسـتراتژیک در دسـتور کار 
اجرایی این نشسـت قـرار گرفته اسـت تـا نتایج 
توافقـات آن در دیـدار بعدی رئیسـان جمهور دو 

کشـور به تصویب برسـد.
وزیر اقتصاد گفت: با توجه به اینکه اراده سیاسـی 
و اقتصادی دو کشور و با وجود فشارهای تحریمی 
و بیـن المللی، زمینـه بـرای ارتقـاء ظرفیت های 
همـکاری وجـود دارد بـه طـوری کـه وضعیـت 
تجاری پکـن و تهـران در 9 مـاه اخیـر 20 درصد 

افزایش داشـته اسـت.
خانـدوزی گفت: ایـن اجاس با حضـور هو چون 
هوآ معـاون نخسـت وزیر چیـن و محمـد مخبر 
معـاون اول رئیـس جمهور کشـورمان بـه عنوان 
بالاترین مقام مذاکـره کننده دو کشـور در حوزه 

تهران و پکن برگزار شـده اسـت.
وی بـا بیـان اینکـه روز گذشـته در حوزه هـای 
چهارگانه بین دستگاه های اقتصادی و تخصصی 
دو کشـور کمیته هایی برگـزار و دو طـرف به 16 
نقطـه تفاهـم بـرای پیـاده سـازی سـند جامـع 

همـکاری 25 سـاله ایـران و چین رسـید.
وزیـر اقتصـاد گفـت: ایـن 16 تفاهـم امـروز در 
نشسـت مشـترک بین مقامـات عالی دو کشـور 
در حـوزه ایران و چیـن نهایی و قرار شـد اقدامات 
اجرایی آن هـم در حـوزه انرژی، سـرمایه گذاری 
مشـترک و تعامات مالـی و ارزی و بانکی بین دو 
کشور و هم در طرح های اسـتراتژیکی در دستور 
کار جزئیـات آن قـرار گیـرد تـا در دیـدار بعـدی 

رئیسـان جمهـور دو کشـور به تصویب برسـد.
نشسـت »همکاری های جامـع ایـران و چین« با 
حضور محمـد مخبر معـاون اول رئیـس جمهور 
ایران و هو چـون هوآ معـاون نخسـت وزیر چین 
در مجموعه فرهنگی تاریخی سـعدآباد آغاز شده 
اسـت. بررسـی راهکارهـای تقویت رونـد اجرای 
برنامـه همـکاری جامـع 25 سـاله ایـران و چین 
یکـی از اهـداف اصلی این نشسـت اسـت و تعهد 
به منافـع بنیادیـن دو کشـور و احترام بـه اصول 
حقوق بیـن الملـل از جملـه احترام بـه تمامیت 
ارضی هم مـورد تاکید ویـژه جمهوری اسـامی 

ایـران در این اجاس اسـت.

رئیـس مجلـس شـورای اسـامی بـا تاکیـد بر 
اینکـه در بودجـه و برنامـه مخاطـب اصلـی مـا 
خانواده اسـت، گفت: بایـد در همـه موضوعات 
اعم از فرهنگی، سیاسـی، اجتماعی، اقتصادی، 
معیشـتی و اشـتغال نگاه ما به موضـوع خانواده 
باشـد و این نـگاه در حـوزه کان برنامـه هفتم 
می توانـد در ابعـاد مختلـف مـا را موفـق کند و 
امیـد مـردم هم بـر توجـه مجلـس و دولـت به 

ایـن موضوع اسـت. 
به گزارش ایسـنا، محمدباقر قالیباف در جلسـه 
علنی امروز سه شـنبه مجلس شـورای اسـامی 
پس از قرائت گزارش مشـترک کمیسـیون های 
فرهنگی، اجتماعی و بهداشـت و درمان در مورد 
نحوه عملکـرد دسـتگاه های مسـئول در اجرای 
قانون حمایـت از خانـواده و جوانـی جمعیت در 
صحـن مجلـس طـی اظهاراتی گفـت: بـا توجه 
به اینکـه یک عقـب ماندگـی جـدی در موضوع 
جوانی جمعیت و حمایت از خانـواده داریم اما در 
یک سـال گذشـته دولت و مجلس تاش کردند 
و قانون بـه تصویب رسـیده و طی این یک سـال 
گام هـای قابـل توجـه و خوبی بـه ویژه از سـوی 

وزارت بهداشـت برداشته شـده است.
وی بـا تاکیـد بـر اینکـه در زمینـه جبـران این 
عقب ماندگـی نیازمنـد یـک تـاش مضاعـف 
هسـتیم، ادامـه داد: دوسـتان مـا در دولـت بـه 
ویـژه معـاون پارلمانـی دولـت دقت کننـد که 
بخشـی آیین نامـه هـا و مقرراتـی کـه بایـد 
تصویـب شـوند، پـس از گذشـت بیـش از یک 
سـال هنوز تصویب نشـده و این عقـب ماندگی 
حتماً دچار اشـکال اسـت. همچنین این قانون 
امسـال یـک ردیـف بودجـه )بنـد ب تبصـره 
17( داشـته اسـت امـا عمـاً تـا الان در زمینه 

تخصیـص اعتبـارات اتفاقـی نیفتـاده کـه این 
زیبنده نیسـت چراکه موضـوع جوانی جمعیت 
و حمایـت از خانـواده در اولویـت بـوده اسـت.

رئیـس مجلـس بـا اشـاره بـه جزئیـات قانـون 
جوانی جمعیت اظهار کرد: اسـت قانـون دارای 
4 بخش ستادی، پژوهشـی، آموزشی و تبلیغی، 
مسائل پزشـکی و بهداشتی و سـامت و مسائل 
تشویقی و حمایتی اسـت و اینها شاخص هایی 
هسـتند کـه در رسـیدگی ها و نظارت هـای 

بعـدی ما مـورد نظر اسـت.
قالیبـاف بـا بیـان اینکـه »الان اقدامـات خوبی 
در زمینه حمایـت از خانـواده و جوانی جمعیت 
انجام شـده اسـت امـا چـون در آغاز کار اسـت، 
آثـار آن هنـوز به کـف جامعه رسـیده اسـت«، 
عنـوان کـرد: بـا توجـه بـه اینکـه طبـق قانون 
هـر 6 مـاه یکبـار گزارش های سـتاد ملـی باید 
بـه مجلـس ارائـه شـود، 6 مـاه آینـده بایـد اثر  
اقدامـات انجـام شـده را نیـز داشـته باشـیم. با 
توجـه بـه اینکه پایـش نـرخ جمعیت هر سـال 
بر عهـده وزارت کشـور اسـت، در 6 ماهه بعدی 

حتمـاً یکـی از وظایـف وزارت کشـور ارائـه آثار 
اجـرای ایـن قانـون در نـرخ جمعیـت اسـت. از 
سـوی دیگـر بـا وجـود اینکـه موضـوع جوانی 
جمعیـت چـون مربـوط بـه همـه جغرافیـای 
کشـور اسـت - امـا برخـی اسـتانداران محترم 
اصـاً موضوع جوانـی جمعیت در دغدغه اشـان 
وجود نـدارد- وزیـر کشـور باید به ایـن موضوع 

توجـه کند.
وی گفـت: مثاً در حوزه مسـکن به ویـژه حوزه 
دانشـجویان متاهـل انجـام یکسـری اقدامـات 
زیرسـاختی هـم منجـر به حـل مشـکات این 
دانشـجویان می شـود و هـم موجـب توجـه به 
قانون جوانـی جمعیت می شـود. وزارت راه باید 
در این زمینه موضوع اقدامات زیرسـاختی را در 

اولویت هـای خـود قـرار دهد.
رئیـس مجلـس همچنین تاکیـد کرد: از سـتاد 
ملـی جوانـی جمعیـت می خواهـم که  اسـاس 
فعالیـت در حـوزه حمایـت از خانـواده و جوانی 
جمعیـت را بـر مبنـای هوشـمند سـازی قـرار 

دهنـد.

افزایش 20 درصدی سطح مبادلات تجاری تهران - 
پکن در 9 ماهه امسال

نگاه دولت و مجلس در برنامه هفتم و بودجه 1402 
باید متمرکز بر »خانواده« باشد
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اینفوگرافیک

عکس نوشت

برای اولین بار صورت گرفت؛

تزریق دارو 
برای بیماران 
اس ام  ای در 

بیمارستان شفا
ــرای  ــار تزریــق دارو ب ــرای اولیــن ب ب
بیمــاران اس ام  ای )آتروفــی نخاعــی 
عضانــی( در بیمارســتان شــفا 

ــت. ــورت گرف ص
ضیاءالدینــی  الهــدی  بنــت 
و  اعصــاب  و  مغــز  متخصــص 
ــه و مســئول  ــیپ عصــب عضل فلوش
بیمــاران اس ام ای دانشــگاه علــوم 
ــه  ــام اینک ــا اع ــان ب ــکی کرم پزش
ایــن دارو وارداتــی اســت هزینــه 
ــت: در دوره  ــی دارد گف ــیار بالای بس
ــت و  ــاردی اس ــه میلی ــان هزین درم
ــورت  ــه ص ــه ای ک ــش بیم ــا پوش ب
گرفــت دارو بــرای ایــن بیمــاران 

رایــگان اســت.
او افــزود: در اســتان کرمــان 30 
بیمــار ثبــت شــده اســت کــه نیمــی 
از آن هــا تزریقــی و نیمــی دیگــر 

خوراکــی دریافــت می کننــد.

عابدی نژاد داورانـی که پیش از این قـرار بود در 
هیـات مدیره شـرکت ملی مس ایـران صاحب 
یک کرسـی شـود پـس از ناکامـی در تصاحب 
این صندلی حـالا به عنوان مدیرعامل شـرکت 

سـرمایه گذاری مس معرفی می شـود.
به گـزارش کرمـان نـو عابدی نـژاد داورانی که 
پیش از این قـرار بـود در هیات مدیره شـرکت 
ملـی مـس ایـران صاحـب یک کرسـی شـود 
پس از ناکامـی در تصاحـب ایـن صندلی حالا 

به عنـوان مدیرعامل شـرکت سـرمایه گذاری 
مـس معرفـی می شـود.او سـمت مدیرکلـی 
صنعـت، معـدن و تجارت اسـتان کرمـان را در 
پرونده خـود دارد. عابدی نـژاد در سـال 1390 
با صـدور حکمی از سـوی معـاون هماهنگی و 
امـور مجلـس وزارت صنعت ، معـدن و تجارت 
، به عنوان سرپرسـت سـازمان صنعت ، معدن 
و تجـارت و مسـئول کمیتـه ادغـام در اسـتان 

کرمـان تعییـن شـده بود.

ــات  ــاوری اطاع ــات و فن ــر کل ارتباط مدی
اســتان کرمــان از اتصــال 22 روســتای 
ــل  ــات از مح ــی اطاع ــبکه مل ــه ش راور ب
اعتبــارات طــرح توســعه خدمــات عمومــی 

خبــر داد.
ــرکل ارتباطــات  ــر مدی حســین ســاجدی ف
وفنــاوری اطاعــات اســتان کرمــان  گفــت: 
پیگیــری هــای مکــرر ایــن اداره کل موجب 
ــزات  ــود تجهی ــم کمب ــی  رغ ــا عل ــد ت گردی
در کشــور، تعــداد 8 ایســتگاه تلفــن همــراه 
ــل  ــران از مح ــیار ای ــات س ــرکت ارتباط ش
اعتبــارات طــرح توســعه خدمــات عمومــی 
اجبــاری روســتایی ) uso ( راه انــدازی و 
تعــداد 22 روســتای شهرســتان راور بــه 

ــات متصــل شــوند. ــی اطاع شــبکه مل
او افــزود: تکنولــوژی 4G ارتقــا یافتــه 
22روســتای بــالای 20خانــوار در  در
شهرســتان راور موجــب گردیــد تــا 
ــرای  ــرعت ب ــت پرس ــه اینترن ــی ب دسترس
ــتاییان  ــت روس ــر جمعی ــداد 5237 نف تع

میســر شــود.
مدیــرکل ict اســتان در ادامــه ازنصــب وراه 
انــدازی2 ایســتگاه 4G دیگر در شهرســتان 
راور در آینــده نزدیــک خبــر داد و بیــان 
کــرد: در هفته هــای آتــی، 4 روســتای 
ــا مجمــوع بیــش  ــوار ب ــالای 20خان دیگــر ب
از1080 نفــر جمعیــت بــه شــبکه ملــی 

ــوند. ــی ش ــل م ــات متص اطاع

کوچصفهان؛
 یکشنبه و چهارشنبه بازار

بـازار رنگـی هفتگـی در »کوچصفهـان« در 
مسـیر جـاده رشـت – لاهیجـان، بـه عنـوان 
یکـی از آبادی های قدیم اسـتان گیـان از نیم 
قـرن پیـش تـا امـروز دو روز هفتـه یکشـنبه و 
چهارشـنبه فعالیـت دارد. ایـن بـازار را یکی از 
جاذبه  هـای هیجـان انگیـز شـهرهای شـمالی 
کشـور می داننـد،  بـازاری محلـی و رنگارنگ از 
انـواع خوراکی هـای محلـی، میـوه و سـبزی و 
پوشـاک که همین مسـاله ایـن بـازار را به یکی 
از جاذبه هـای دیدنـی بـرای افـراد غیربومـی 

تبدیـل کـرده اسـت.
عکاس: جواد میرحسینی

محمد عابدی نژاد داورانی به شرکت سرمایه گذاری مس رفت

22 روستا در راور به شبکه ملی اطلاعات متصل شدند

انجام مراقبت آنفلوانزای فوق حاد 
پرندگان بصورت هفتگی در جنوب کرمان

دکتر مرضیه امینی روش مسـئول اداره طیور اداره کل دامپزشـکی جنوب 
کرمـان از انجـام مراقبت آنفلوانـزای فوق حـاد پرندگان به صـورت هفتگی 

خبر داد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل دامپزشـکی جنـوب کرمان،دکتر مرضیه 
امینی روش مسـئول اداره طیور اداره کل دامپزشـکی جنوب کرمان گفت: 
آنفلوانزای فوق حـاد پرندگان یکـی از بیماریهای مهم ویروسـی و واگیردار 
در طیـور میباشـد که میتواند به آسـانی منتشـر شـود.طوری کـه در اغلب 
موارد تلفات طی 48 سـاعت به 100% میرسـد و خسـارات اقتصادی قابل 

توجهی بـه صنعت مرغداری کشـورها وارد مـی نماید.
او افزود:بـا توجه بـه اهمیـت موضوع پیشـگیری ومراقبـت از ایـن بیماری 
از اولویتهای سـازمان دامپزشـکی محسـوب میشـود کـه در همین راسـتا 
اداره کل دامپزشـکی جنـوب کرمـان یکسـری اقدامـات ازجملـه بازدید و 
مراقبـت از واحدهـای طیـور صنعتی،طیـور بومی،مراکـز عرضـه پرندگان 
زینتـی و همچنیـن بازدیـد و مراقبـت از زیسـتگاههای پرنـدگان آبـزی و 
مهاجر کـه احتمال وقـوع بیمـاری در ایـن مکانها بیشـتر اسـت را بصورت 

هفتگـی انجـام میدهد.
مسـئول اداره طیور اداره کل دامپزشـکی جنوب کرمان گفت:این مراقبتها 
جهـت  ردیابی کانـون احتمالی بیمـاری صورت میگیـرد تا با شناسـایی به 
موقع کانـون بیمـاری از انتشـار و ایجاد خسـارات سـنگین اقتصـادی و در 

مـواردی جانـی جلوگیری بعمـل آید.
دکتـر امینـی روش در پایـان افـزود:در صـورت مشـاهده هرگونـه عائـم 
مشـکوک بـه بیمـاری آنفلوانـزای فـوق حـاد پرنـدگان از قبیـل تلفـات 
غیرعادی،کاهش اشـتهای ناگهانی،کبودی درتاج، ریش و سـاق پا در اسرع 

وقـت بـه اداره دامپزشـکی شهرسـتان مربوطـه مراجعـه گردد.

خبر

فرمانــدار زرنــد رفــع مشــکات مــردم و پیگیــری 
طرح هــای عمرانــی نیمــه کاره را بــه عنــوان یکــی 

ــران دانســت . ــف مدی ــن وظای از اصلی تری
نشســت بررســی مســائل و مشــکات شــهر 
ــژاد  ــینی ن ــیدرضا حس ــت س ــه ریاس ــوک ب خان
ــوری  ــام غف ــت الاس ــور حج ــا حض ــدار و ب فرمان
ــاون  ــی مع ــم تراب ــوک، عبدالقائ ــه خان ــام جمع ام
برنامــه ریــزی و امــور عمرانــی فرمانــداری و 
روســای ادارات امــور آبفــا، راه و شهرســازی، 
ــع طبیعــی  ــاد مســکن انقــاب اســامی، مناب بنی
و آبخیــزداری، بهزیســتی، جهــاد کشــاورزی، 
تعــاون، کار و رفــاه اجتماعــی، و صنعــت، شــهردار 
ــهرداری  ــورای اســامی در محــل ش و اعضــای ش

ــد. ــزار ش ــوک برگ خان
ــه  ــلیت ب ــن تس ــژاد ضم ــینی ن ــا حس ــید رض س
ــرت  ــهادت حض ــز ش ــزن انگی ــام ح ــبت ای مناس
فاطمــه زهــرا ســام الله علیهــا بــا اشــاره بــه اینکه 

ــه  ــته ب ــامی وابس ــوری اس ــدس جمه ــام مق نظ
ــی و  ــت مردم ــرد دول ــزود: رویک ــت، اف ــردم اس م
ــن  ــئولان ای ــت و مس ــوری اس ــی، مردم مح انقاب
ــای  ــردم پ ــی م ــای اجرای ــی کاره ــت در تمام دول

ــود. ــد ب کار خواهن
او بــا تاکیــد بــر پرهیــز مســئولان از کُلــی گویــی و 
تنــگ نظــری گفــت: مدیــران بایــد از بیــن قوانین 
ــردم  ــع مشــکات م ــرای رف ــود ب ــررات موج و مق

راهــکار پیــدا کننــد.
نماینــده عالــی دولــت بــا بیــان اینکــه بنــا داریــم 
ــار  ــل برســانیم، اظه ــه حداق ــردم را ب مشــکات م
داشــت: برخــی قوانیــن ملــی دســت و پاگیــر 
ــت  ــتفاده از ظرفی ــا اس ــتی ب ــه بایس ــتند ک هس
خانــم شــریعتی نماینــده محتــرم مــردم در 
ــد  ــه نیازمن ــکاتی ک ــل مش ــرای ح ــس، ب مجل
مســاعدت ملــی و تجدیــد نظــر در برخــی قوانیــن 

ــود. ــدام ش ــتند، اق هس

ــایی و  ــه شناس ــه ب ــن جلس ــد در ای ــدار زرن فرمان
ــه  بررســی مســائل و مشــکات ایــن شــهر از جمل
ــهرک  ــدازی ش ــی، راه ان ــی و عمران ــکات فن مش
ــدوده  ــارج مح ــه خ ــا ب ــال دام ه ــت انتق دام جه
شــهر، احــداث حوضچــه جهــت رفــع افــت 
ــات  ــام مطالع ــت، انج ــه بالادس ــار آب منطق فش
ــوار  ــاز دی ــوص نی ــه در خص ــه رودخان ــوط ب مرب
ــه  ــات از ورود آب رودخان ــت قن ــی، حفاظ حفاظت
در زمــان بارندگــی، ســند واگــذاری زمیــن هــای 
ســتاد بازســازی زلزلــه در ســال هــای 83 تــا 85، 
ــکن  ــی مس ــت مل ــای نهض ــن ه ــذاری زمی واگ
ــی،  ــات صنف ــع تداخ ــاز، رف ــاخت و س ــت س جه
ــکه  ــای خش ــی ه ــهمیه آرد نانوای ــاص س اختص
پــزی و رشــته بــری، اشــتغالزایی و دیگــر مســائل 
اجتماعــی پرداخــت و بــر ضــرورت تســریع 
مدیــران مربوطــه در رفــع ایــن مشــکات تاکیــد و 

ــود. ــادر نم ــتورات لازم را ص دس

مدیرعامل شـرکت گاز اسـتان کرمان مسـدود شـدن 
دودکـش را علـت 85 درصـد از مـرگ و میر ناشـی از 

گاز گرفتگی دانسـت.
منوچهر فاح اظهـار کرد: بـا توجه به قـرار گرفتن در 
فصل سـرد سـال، مصـرف بهینـه گاز موضـوع مهمی 
اسـت و لازم اسـت مـردم در ایـن زمینـه همـکاری 

داشـته باشند.
وی افزود: 85 درصـد فوتی های ناشـی از گازگرفتگی 
فقط بـه خاطر مسـدود بـودن دودکش اسـت. راحت 
تریـن راه چـک کـردن دودکـش، گرمـای دودکـش 

اسـت و اگـر دودکـش سـرد باشـد، مطمئنـاً مسـیر 
مسـدود شـده ضمن اینکـه بایـد حتمـاً از کاهک اچ 

اسـتفاده شـود.
او اظهـار کـرد: شـیلنگ وسـایل گازسـوز حتمـاً باید 
کنترل شـود و نبایـد طول آن بیـش از یک متـر و 20 

سـانت باشد.
مدیرعامـل شـرکت گاز اسـتان کرمـان با بیـان اینکه 
نبایـد از لوله هـای آکاردئونـی اسـتفاده کـرد، گفـت: 
لوله هـای آکاردئونـی خیلـی راحت سـوراخ می شـود 
و ممکـن اسـت متوجـه آن نشـویم و خطرناک اسـت 
و اگر لوله بیـش از 10 تـا 15 سـانتیمتر افقی بشـود، 

دود منتقـل نمی شـود.

اولویت مدیران یافتن راهکار حل مشکلات مردم باشد

مدیرعامل شرکت گاز استان کرمان اعلام کرد؛

مسدودی دودکش علت 85 درصد مرگ ناشی از گازگرفتگی 

عنوان اصلی: 
فلسفه ای برای زندگی

عنوان فرعی: رواقی زیستن در دنیای امروز
نویسنده: ویلیام اروین

ترجمه: محمود مقدسی
انتشارات: گمان

کتـاب فلسـفه ای بـرای زندگی بـا عنـوان فرعـی رواقی 
زیسـتن در دنیای امروز، سـیزدهمین کتاب از مجموعه 
تجربـه و هنر زندگی از انتشـارات گمان اسـت. مجموعه 
تجربـه و هنر زندگی به مسـائلی فلسـفی می پـردازد که 
راه زندگـی هرکـس را مشـخص می کنـد و ایـن کتاب، 
شـاید یکـی از بهتریـن کتاب هایی باشـد کـه می توانید 
در ایـن زمینـه مطالعه کنیـد. این کتاب تـاش می کند 
یـک فلسـفه بـرای زندگـی بـر اسـاس فلسـفه رواقیون 
تقدیـم خواننده کند. فلسـفه ای کـه بنیانگـذار آن زِنون 
کیتیومی بـود و نویسـنده اعتقـاد دارد در دنیـای امروز 

هم این فلسـفه بسـیار موثـر خواهـد بود.

فراخوان پویش غزلخوانی یلدا 
ویژه جهادگران دانشگاهی 

منتشر شد
ویـژه  یلـدا  غزلخوانـی  پویـش  فراخـوان 
جهادگـران دانشـگاهی و خانـواده آنهـا توسـط معاونت 

فرهنگـی جهـاد دانشـگاهی منتشـر شـد.
این رویداد صرفا بـرای جهادگران دانشـگاهی و خانواده 
محتـرم آنهاسـت. ارسـال فیلـم بایـد در دو رده سـنی 
کـودکان )تـا 12 سـال( و بزرگسـالان انجام شـود. غزل 
مـورد نظـر بـرای خوانـش حتمـا از غزلیـات دو شـاعر 

نامـدار ایـران؛ حافـظ و سـعدی انتخاب شـود.
خوانش صحیح واژگان و ابیات  از شـروط اصلی پذیرش 
اثر اسـت. جملـه ایـن ویدیـو جهـت شـرکت در پویش 
غـزل  خوانـی یلـدا تهیـه مـی شـود  بعـد از 1( معرفـی 
شـرکت کننده و 2( نسـبت بـا جهادگـر و 3( نـام واحـد 
مربوطـه، در ابتـدا و یـا انتهـای ویدیـو حتما بایـد بیان 

شـود.

لزوم احداث بیمارستان تامین اجتماعی در 
بم احساس می شود

سـکینه خدیـش- سرپرسـت تامیـن اجتماعـی بـم گفـت: با توجـه بـه جمعیت 
پوشـش بیمه ای بسـیار بالای شـرق اسـتان کرمان و بیش از 30 هزار بیمه شـده ، 

احداث بیمارسـتان تامیـن اجتماعـی در بم احسـاس می شـود.
منصـور زیدآبـادی در جمـع خبرنـگاران با اشـاره به نیاز شـرق اسـتان کرمـان به 
احـداث بیمارسـتان تامیـن اجتماعـی در بـم توضیـح داد: قبـل از زلزله سـال 82 
درمانگاه تخصصـی تامین اجتماعـی در بم دایـر بوده اما متاسـفانه بعـد از زلزله به 

یـک درمانـگاه عمومی تبدیل شـده اسـت .
او افزود: با توجه به جمعیت پوشـش بیمه ای شهرستان های شـرقی استان کرمان 
درمانگاه تامین اجتماعـی توانایی پوشـش دهی لازم را ندارد و احداث بیمارسـتان 
تامیـن اجتماعـی در بم احسـاس مـی شـود. زیدآبـادی می گویـد مکاتبـات لازم 
بـرای این امر صـورت گرفتـه و پیگیر آن هسـتیم . سرپرسـت تامیـن اجتماعی بم 
همچنین با اشـاره به سـاختمان قدیم درمانـگاه تامیـن اجتماعی بم گفـت: بعد از 
زلزله سـال 82 این سـاختمان به مخروبـه ای تبدیل شـده که بایـد تعیین تکلیف 

شـده و تخریب یا بازسـازی شـود .


